











































































































































































































































































































چهارشنبه 25 مرداد 1402 -16 آگوست 2023 -29 محرم  1445 - شماره  26964

خبر

به  نسبت  بودجه  و  برنامه  سازمان  رییس 
خطاب  و  داد  هشدار   ۱۴۰۲ بودجه  ناترازی 
تصویب  عدم  با  گفت:  مجلس  نمایندگان  به 
لایحه اصلاحیه بودجه ۱۴۰۲ دست دولت را 

بسته اید. 
روز  علنی  جلسه  ادامه  در  ایرنا،  گزارش  به 
گذشته مجلس شورای اسلامی بررسی گزارش 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات در مورد 
بودجه  قانون  منتخب  تکلیفی  احکام  تحقق 
سال ۱۴۰۲ کل کشور با حضور منظور رییس 
سازمان برنامه و بودجه در دستور کار صحن 

علنی مجلس قرار گرفت.
وی گفت: در ۴ ماهه اول سال باید ۷۰۷ همت 
وصول می شد که تا امروز ۴۴۸ همت وصول 
 ۲۹۴ گذشته  سال  در  عدد  این  است  شده 
همت بوده است ، بنابر این ۵۳ درصد افزایش 

وصول منابع را داشته ایم.
منظور گفت: در ۴ ماهه اول سال ۸۵ درصد 

مالیات ها تحقق یافته است در شرایطی که مالیات ها در ۳ 
در  هم  امسال  و  داشته  درصد   ۵۵ سالانه  رشد  گذشته  سال 
بودجه ۵۵ درصد رشد مالیات پیش بینی شده بود میزان وصول 

مالیات نسبت به سال گذشته ۵۷ درصد رشد یافته است.
رییس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: در مورد دارایی 
میداشتیم  تحقق  ماهه ۲۴۸ همت   ۴ در  باید  ای  های سرمایه 
و آنچه محقق شده ۱۰۵ همت است درآمد های نفتی امسال 

نسبت به سال گذشته ۵۷ درصد رشد کرده است.
آمد  در  تحقق  اما  شده  انجام  نفت  فروش  کرد:  تصریح  وی 
ها با توجه به شرایط تحریم زمان بر است و با تاخیر است، 
صادرات بیش از ۱.۴ دهم بشکه نفت و میعانات در در روز 

صادرات می کنیم.
منظور گفت: انتشار اوراق را امسال قرار بود فقط برای اجرای 
طرح های تملک اختصاص دهیم یک ریال اوراق برای امور 
جاری تا امروز هزینه نکردیم . ۲۰ هزار میلیارد اوراق برای 

طرح های تملک اخیرا فروختیم.

وی با بیان اینکه امسال توانستیم از رشد نقدینگی و رشد پایه 
پولی جلوگیری کنیم، گفت: رشد نقدینگی و پایه پولی تحت 
قیمت ها شده است،ثبات  ثبات  دارد که موجب  قرار  کنترل 
بازار ارز در ۳ ماه گذشته به خاطر اجرای همین سیاست ها 
از تن  برنامه و بودجه تاکید کرد امسال  است.رییس سازمان 
خواه گردان خزانه هم استفاده نکردیم چون موجب رشد پایه 
پولی و تورم می شود در پرداخت های هزینه ای به رشد ۵۴ 

درصدی دست یافته ایم.
وی در مورد اوراق و بدهی های دولت قبل اظهار داشت: هر 
اوراق  سود  و  اصل  بازپرداخت  تومان  میلیارد  هزار   ۲۰ ماه 
دولت قبل را انجام می دهیم و از محل در آمدهای سال انجام 
کار  این  اوراق  چاب  و  مرکزی  بانک  از  استقراض  با  دادیم 

انجام نشد با انضباط مالی این کار انجام شد.
حال  در  مهمی  طرح های  استانی  سفرهای  گفت:در  منظور 
افتتاح است در این دولت بیش از ۵۰۰ طرح و پروژه افتتاح 

شده است طرح هایی که عمر ۱۳ تا ۲۰ سال عمر دارند.

آماده  اربعین  های  مسیر  تمام  کرد:  تاکید  وی 
به  موبوط  اعتبارات  است تخصیص  سازی شده 
آبرسانی با اولویت در حال انجام است.اولویت ما 
افتتاح طرح ها و پروژه های حوزه های انتخابیه 
است تا پایان سال آینده ۱۵۰۰ طرح و پروژه را 
این کار اختصاص  به  افتتاح می کنیم.۲۶ همت 
به  نسبت  که  تملک  های  طرح  تخصیص  یافته، 

سال گذشته به دو برابر افزایش یافته است.
رییس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه تمامی 
بار  ایجاد  از  و  کرده  اجرایی  را  دولت  تعهدات 
مالی برای بانک ها اجتناب می کنیم،گفت: سعی 
بانک  دوش  به  را  دولت  مالی  تامین  کردیم 

نیاندازیم.
وی تصریح کرد: هشدار هشدار تبصره ۱۴ ناتراز 
بینی شده  پیش  گندم ۶۰ همت  برای  بسته شده 
تامین کنیم. بودجه ای  باید ۱۴۰ همت  من الان 
که ناتراز بسته اید، دولت باید تامین کند، لایحه 

دو فوریتی اصلاح بودجه را تصویب نکردید.
نمی شود  توزیع  هم  قیر  کیلو  یک  امسال  کرد:  تاکید  منظور 
چون مابه تفاوت ان پیش بینی نشده است ما در این خصوص 
لایحه دو فوریتی آوردیم تصویب نکردید ما می خواهیم قیر 
به شما تحویل شود تا پروزه هایتان اجرایی شود اما دست ما 
بسته است ،شما به ما امکان دهید تا کسری مربوط به گندم 
کاران از تبصره یک پرداخته شود اگر کل لایحه دو فوریتی 
را نمی پسندید در چند بند اصلاحیه بدهید تا خواسته های به 

حق نمایندگان را تامین کنیم
وی گفت:دولت در صدد است که رضایت مردم تامین شود 
کالاهای  و  گرفته  قرار  استقبال  مورد  برگ  کالا  جدید  مدل 
تامین  پایین  دهک   ۳ برای  گذشته  سال  قیمت  با  را  اساسی 

کردیم.
در ادامه محمد باقر قالیباف خطاب به رییس سازمان برنامه و 
بودجه گفت: من شما رو دعوت کردم و گفتم که الان وقت 
شود،  تصویب  برنامه  لایحه  که  بگذارید  نیست  لایحه  دادن 
باید صبرکنید، نباید عصبانی شوید مجلس محل گفتگو است.

برخی  سود  پرداخت  پارسال  مانند  اگر  گفت:  اقتصاد  وزیر 
شرکت ها با تاخیر مواجه شود، در این صورت پرداخت سود 

سهام عدالت دو مرحله ای خواهد شد.
سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد و دارایی امروز در حاشیه 
مراسم رونمایی از نظام جدید ارزشگذاری دارایی های نامشهود 
در جمع خبرنگاران در مورد زمان واریز سود سهام عدالت، 
اظهار داشت: صورت های مالی سال ۱۴۰۱ شرکت های سهام 
عدالت به تازگی رسیده و اگر همزمان سودها پرداخت شود 

عدد آن افزایش می یابد.
وی افزود: اما اگر مانند سال گذشته سود برخی شرکت ها مانند 
سود  پرداخت  شود  مواجه  تأخیر  با  فارس  خلیج  پتروشیمی 

سهام عدالت دو مرحله ای خواهد شد.
خاندوزی در مورد نرخ خوراک پتروشیمی ها هم گفت که بعداً 

در این خصوص اطلاع رسانی انجام می شود.
پرداخت تسهیلات به شرکت های دانش بنیان با رسمیت یافتن 

دارایی های نامشهود
وزیر اقتصاد و دارایی همچنین در این مراسم گفت: در وزارت 
اقتصاد مسئولیت ارائه کالا به مردم را نداریم اما این مسئولیت 
را احساس می کنیم که باید زیرساخت رشد اقتصادی و تأمین 

مالی ارتقا پیدا کند.

وی افزود: از این منظر دستورالعمل ارزش گذاری دارایی های 
محقق  را  آن  می کردیم  آرزو  که  است  گام هایی  از  نامشهود 
کنیم، زیرا بخش مهمی از دارایی های شرکت های دانش بنیان 
در  رسمی  ارزش  یک  به  دانش  تبدیل  و  نمی شد  پذیرفته 

صورت های مالی شرکت ها دغدغه بود.
خاندوزی گفت: در یکی دو ماه آینده تبدیل اعتبار به ارزش 
اقتصادی را انجام خواهیم داد و خوش حسابی شرکت ها را به 

ارزش تبدیل می کنیم.

وی افزود: آن چیزی که برای شرکت ها اهمیت دارد و جای 
خالی آن احساس می شد این بود که دارایی نامشهود شرکت ها 
چگونه  بعد  مرحله  در  و  می شود  داده  تشخیص  چگونه 

ارزش گذاری می شود.
وزیر اقتصاد ادامه داد: افراد متخصص برای برخی شرکت ها 
همچنین  می شود.  محسوب  اقتصادی  دارایی های  جزو 
شبکه هایی از مشتریان وسیع خود یک ارزش اقتصادی است. 
ایده ها، اختراعات و سایر انواع دارایی ها نیز جزو مواردی بود 

که به عنوان دارایی اقتصادی شناسایی نمی شد.
خاندوزی تاکید کرد: امروز از این جهت اهمیت دارد که این 
باب گشوده شد تا بتوانیم از ثمرات ارزش گذاری دارایی های 
نامشهود استفاده کنیم چراکه بعضاً با بی مهری با این شرکت ها 

برخورد می شود.
بتوانند  شرکت ها  این  تا  است  این  ما  تلاش  افزود:  وی 
برخی شرکت ها  کنند.  واقعی  و  نقدپذیر  را  دارایی های خود 
به آستانه ورشکستگی رسیدند چراکه سیاست گذار دارایی های 

آنها را به رسمیت نشناخته است.
خاندوزی گفت: امیدوار هستیم ثمرات این پایه گذاری جدید 
را در صورت های مالی سال ۱۴۰۲ شرکتها و تأثیر تسهیلات 

دریافتی آنها ببینیم.

نمایندگان استان های شمالی با حضور در جایگاه هیات رییسه 
بررسی  چریان  در  علنی  جلسه  در  بی نظمی  ایجاد  و  مجلس 
عملکرد بخش هایی از قانون بودجه ۱۴۰۲، مطالبات مربوط 
به حوزه های انتخابیه خود در مورد قیمت و واردات برنج را 

مطرح کردند. 
به گزارش ایرنا، در جلسه علنی روز گذشته  مجلس شورای 
در  محاسبات  و  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  گزارش  اسلامی، 
بودجه سال ۱۴۰۲  قانون  منتخب  تکلیفی  احکام  تحقق  مورد 
استان های  گرفت،نمایندگان  قرار  کار  دستور  در  کشور  کل 
ایجاد  و  مجلس  رییسه  هیات  جایگاه  در  حضور  با  شمالی 
بخش  عملکرد  بررسی  جریان  در  علنی  جلسه  در  بی نظمی 
به حوزه های  مربوط  مطالبات  بودجه ۱۴۰۲،  قانون  از  هایی 
انتخابیه خود در مورد قیمت و واردات برنج را مطرح کردند.

نمایندگان استان مازندران به محمدباقر قالیباف تاکید داشتند 
مانده  برنج  کشاورزان  انبارها  در  هنوز  گذشته  سال  برنج  که 

است و تا ماه دیگر هم برنج امسال برداشت خواهد شد که در 
چنین شرایطی نباید برنج خارجی وارد کشور شود.

اسلامی  شورای  مجلس  رییس  از  مازندران  استان  نمایندگان 
خواستند تا تمهیدات لازم برای جلوگیری از واردات برنج در 

حمایت از کشاورزان صورت بگیرد.
رییس جمهور در جلسه  اول  معاون  این محمدمخبر  از  پیش 
ای که هشتم مردادماه برای بررسی مسائل و مشکلات مرتبط 
با تولید برنج و کشاورزان در استان های شمالی برگزار شد، 
تاکید کرد ظرف یک ماه آینده تمامی برنج های تولیدی سال 

گذشته از کشاورزان خریداری شود.
با تاکید بر نگاه ویژه دولت مبنی  محمد مخبر در این جلسه 
بر حمایت از کشاورزان و مصرف کنندگان گفت: وزیر جهاد 
کشاورزی و استانداران شمالی کشور باید در تولید و قیمت 
و  کشاورزان  رضایت  که  کنند  عمل  نحوی  به  برنج  گذاری 

خریداران را با هم به همراه داشته باشد.
و  کشاورزی  جهاد  وزیر  همچنین  جمهور  رئیس  اول  معاون 
استانداران مازندران، گیلان و گلستان را مکلف کرد ظرف ۴۸ 
ساعت برنامه اجرایی و زمانبندی شده خود را برای خرید برنج 

از شالیکاران تدوین و ارائه کنند.

سال  ابتدای  از  کشور،  احوال  ثبت  اعلامی  آمارهای  طبق 
در کشور  قلو  مورد چند  هزار   ۶ از  بیش  ماه  تیر  تا   ۱۴۰۲

متولد شده است. 
به گزارش ایسنا، بر پایه آمارهای اعلامی ثبت احوال کشور، 
از ابتدای سال ۱۴۰۲ تا پایان تیر ماه ، بیش از ۶ هزار مورد 
چند قلو در کشور متولد شده است که بیشترین آن مربوط به  
تهران با ۹۱۳ مورد و خراسان رضوی با ۵۷۳ تولد بوده است.

قلو داشته  پنج  نوزاد  تولد  بیشترین رکورد را در  نیز  تهران 
است.

در  چندقلو   ۳۲۱ و  هزار   ۳۸  ،۱۴۰۱ سال  در  است  گفتنی 
با  تهران  به  بیشترین آن مربوط  متولد شده است که  کشور 
۶ هزار و ۹۳ مورد، خراسان رضوی با ۳ هزار و ۹۶مورد ، 
خوزستان با ۲ هزار و ۸۶۴ مورد و اصفهان با ۲ هزار و ۱۲۱ 

تولد نوزاد بوده است.

هشدار رییس سازمان برنامه به مجلس: 

بودجه ۱۴۰۲ ناتراز است
دست دولت را بسته اید

خاندوزی: 

پرداخت سود سهام عدالت احتمالا دو مرحله ای می شود

حاشیه های جلسه علنی

مطالبات برنجی نمایندگان استان های شمالی نظم جلسه علنی را برهم زد

رئیس مجلس گفت: بحث مربوط به برنج، گندم و دارو که 
در  شده  دیده  موارد  و  است  مردم  معیشتی  موضوعات  از 
از  منابع  تخصیص  اولویت های  از  باید  بودجه   ۱۴ تبصره 

سوی سازمان برنامه و بودجه باشد.
محمدباقر قالیباف در جریان بررسی گزارش کمیسیون برنامه 
سال  قانون  منتخب  تکلیفی  احکام  تحقق  پیرامون  بودجه  و 
و  برنامه  سازمان  از  ما  توقع  اولین  گفت:  ۱۴۰۲کل کشور، 
بودجه این است که مصوبه مجلس شورای اسلامی را که به 

قانون تبدیل شده است، اجرایی کند.
بیان کرد: بودجه پس از فرازونشیب هایی که داشت و  وی 
شورای  و  اسلامی  شورای  مجلس  بین  که  رفت وآمدهایی 
نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام داشت، به تصویب 
بودجه است. در  قانون  اجرای  ما  اول  اولویت  لذا  رسید و 
انتهای خرداد ماه و اوایل تیر ماه دستگاه های دولتی به دنبال 
جداول بودجه بودند و می گفتند که جداول بودجه برای ما 
چه  در  که  بدانیم  باید  کجا  از  ما  و  است  نشده  بارگذاری 
این موعد جداول بودجه و  از  باید زودتر  شرایطی هستیم، 

توافق نامه ها منتشر می شد.
قالیباف اظهار داشت: اکنون که در دهه آخر مرداد ماه هستیم، 
بندهای »د«، »ی« و »ه« موضوعات مهمی  در تبصره ۱۹ و 
پیش بینی شده است. به عنوان مثال در بند »ی« این فرصت 
را فراهم کردیم که مدیریت مالی به صورت سامانه در بیاید 
و دستگاه ها با سامانه هوشمند در این حوزه گام بردارند. در 
صورت تحقق این موضوع دیگر شاهد اعداد متفاوت نبودیم 
مشکلات  موضوعات  این  بود.  یکپارچه  سامانه  در  همه  و 
مردم است که نمایندگان از دستگاه های اجرایی شنیده و به 

دنبال رفع آنها هستند.
استان های شمالی در  نمایندگان  امروز صبح  داد:  ادامه  وی 
بحث گندم، برنج و چای در اینجا مطالبی داشتند و نسبت به 

واردات، خرید و واریز مبالغ اعتراض داشتند.
رئیس مجلس شورای اسلامی خطاب به رئیس سازمان برنامه 
و بودجه، تصریح کرد: در موضوع گندم رئیس سازمان برنامه 
ناتراز  و بودجه گفت مجلس شورای اسلامی تبصره ۱۴ را 
بسته است. من به شما می گویم که دولت در لایحه خود ۶۵۹ 
همت برای تبصره ۱۴ اختصاص داده بود و مجلس شورای 
اسلامی هم همین ۶۵۹ همت را برای شما تصویب کرد بدون 
اینکه یک ریال در تبصره ۱۴ جابه جا شود حال شما مجلس 
را محکوم می کنید و می گوئید مجلس شورای اسلامی تبصره 

۱۴ را ناتراز بسته است؟ این درست نیست.
است  دولت  این حق  داد:  ادامه  منظور،  به  قالیباف خطاب 
که برای اصلاح بودجه لایحه دهد، اما بنده شخصاً شما را 
دعوت کردم و به شما به عنوان یک کارشناس گفتم اکنون 
وقت دادن اصلاحیه نیست، اجازه دهید برنامه هفتم تصویب 
بودجه  در  باید  که  می شود  ایجاد  تغییراتی  برنامه  در  شود. 
اعمال گردد و آنگاه اصلاحیه نیز صورت می گیرد. شما نیز 
ارائه کردید  بار دیگر لایحه  اما  پیشنهاد خوبی است  گفتید 
میلیارد   ۱۵ اسلامی  شورای  مجلس  از  آن  یک  ماده  در  که 
یورو خواسته اید که در قالب تهاتر به همه سازمان ها هر طور 
که می خواهید اختصاص دهید، آیا مجلس شورای اسلامی 

می تواند این را تصویب کند؟
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اگر امروز برخی 
به  قانون  که  است  این  خاطر  به  دارند  گلایه  نمایندگان  از 
اشتغال  موضوع   ۱۸ تبصره  در  است.  نشده  اجرا  درستی 
دیده شده است اما تنها دو همت منابع به این موضوع مهم 
دارو مشکلات  تأمین  در حوزه  است.  داده شده  اختصاص 
بودجه  این  اگر  که  مطمئن هستیم  ما  اما  دارد  جدی وجود 
موضوعات  این  جوابگوی  می تواند  شود،  اجرا  درستی  به 

اساسی باشد.
که  دارو  و  گندم  برنج،  به  مربوط  بحث  کرد:  تاکید  وی 
در  شده  دیده  موارد  و  است  مردم  معیشتی  موضوعات  از 
تبصره ۱۴ بودجه باید از اولویت های تخصیص منابع باشد. 
این  اولویت دارد،  برای ما  همان میزان که پرداخت حقوق 

موضوعات باید در اولویت قرار گیرد.

قالیباف در صحن مجلس:
تامین برنج، گندم و دارو در 

اولویت سازمان برنامه قرار گیرد

تولد بیش از ۶۰۰۰ چندقلو در 
کشور طی ۴ماه

از حقوق های نجومی گفت:  رئیس هیات تحقیق و تفحص 
یک ماه پیش گزارش تحقیق و تفحص از حقوق های نجومی 
در این هیات به تصویب رسید و پس از تصویب در کمیسیون 

برنامه و بودجه، در صحن مجلس قرائت می شود.
آبان سال  بنده در  مالک شریعتی در جمع خبرنگاران گفت: 
اجرایی،  معاونت  عملکرد  درباره  تفحص  و  تحقیق  یک   ۹۹
به  اما  کردم،  ثبت  دهم  تا  هشتم  مجالس  سازمانی  و  اداری 
از  تفحص  و  تحقیق  دلیگانی،  حاجی  حسینعلی  اینکه  دلیل 
حقوق های نجومی را ثبت کرده بود بنده هم علاقه مند بودم 
در آنجا فعالیت کنم. به همین دلیل به طور موقت تحقیق و 
بودم،  کرده  ثبت  مجلس  اداری  سازمان  از  که  را  تفحصی 
نجومی  از حقوق های  تفحص  و  تحقیق  تا  مسکوت گذاشتم 

نهایی شود.
هیأت  نهایی  گزارش  قبل  ماه  یک  حدود  شد:  متذکر  وی 
این  و  شد  نهایی  نجومی  حقوق های  از  تفحص  و  تحقیق 
این  اکنون  رسید.  تصویب  به  نفره   ۱۲ هیئت  در  گزارش 
و  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  به  ارائه  آماده  گزارش 
طی کردن مسیر برای تصویب و ارائه به صحن مجلس است. 

این  در  نجومی  حقوق های  از  تفحص  و  تحقیق  هیئت  کار 
تفحص  و  تحقیق  هیأت  است .رئیس  رسیده  پایان  به  مرحله 
از  نیستم  مجاز  بنده  اینکه  به  اشاره  با  نجومی  از حقوق های 
جزئیات و مصادیق اسم ببرم، تصریح کرد: ما بالغ بر ۲ میلیون 
و ۱۰۰ هزار نفر را بررسی کردیم که از دستگاه های مختلف 
حوزه  در  هم  می کردیم،  دنبال  ما  آنچه  بودند.  قوه  سه  در 
حقوق  که  آنجایی  از  بود.  قوانین  حوزه  در  هم  و  مصادیق 
بودجه  قانون  را سقف  مبنا  ما  ندارد،  قانونی  تعریف  نجومی 
میلیون و ۷۰۰   ۳۳ نظر گرفتیم که در سال ۱۴۰۰ حدود  در 

هزار تومان بود و بالاتر از این رقم را تخلف در نظر گرفتیم. 
در حوزه قوانین و مقررات نیز ما کاری انجام دادیم که در 

هیأت های تحقیق و تفحص کم نظیر است.
ما  بیان کرد:  تهران در مجلس شورای اسلامی  نماینده مردم 
بیش از دو سوم وقت هیأت تحقیق و تفحص از حقوق های 
نجومی را به آسیب شناسی قوانین موجود، نظام های پرداخت 
اتفاق  که  قانونی  منافذ  بر  مبتنی  تخلفات  دستمزد،  و  حقوق 
می افتد و احتمال دارد سال های بعد نیز تکرار شود، اختصاص 
دادیم و تاکیدمان بر این بود که تا جایی که می توانیم، جلوی 

این منافذ را ببندیم که نیاز به آسیب شناسی قوانین داشت .
وی ادامه داد: نتیجه این کار ۱۴ حکم پیشنهادی بود که برخی 
ساماندهی  بحث  اعمال شد.  بودجه  قانون  در  احکام  این  از 
رفاهیات، یک فیش بودن پرداخت ها به اشخاص و اینکه همه 
از احکام  باشند  بر اساس یک نظام هماهنگ دریافتی داشته 
دنبال  هم  توسعه  هفتم  برنامه  قانون  در  که  بود  هیأت  این 
بین  بیفتد،  اتفاق  این اصلاح قوانین  اگر  خواهد شد. معتقدم 
۸۰ تا ۹۰ درصد از منافذ پرداخت های نجومی و غیرمتعارف 

گرفته شود.

رئیس هیات تحقیق و تفحص :

گزارش هیات تحقیق و تفحص از حقوق های نجومی نهایی شد

پوتین: جهان چندقطبی در حال شکل گیری است
پوتین در سخنانی برای یازدهمین کنفرانس امنیت بین المللی در مسکو 
گفت که جهان چندقطبی در حال شکل گیری است. ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روسیه در کنفرانس امنیت بین المللی در مسکو ضمن 
خوشامدگویی به مهمانان گفت: چنین گفتگوهای آزاد، صادقانه و بی 
طرفانه امروز بسیار مهم و مورد تقاضا است زیرا همه ما، کل جامعه 
جهانی، با هم و در موقعیتی برابر هستیم که باید خطوط آینده را ایجاد 
کنیم.او گفت: نمایندگان دپارتمان های دفاعی، دیپلمات ها و کارشناسان 
بار دیگر در مسکو گرد هم آمده اند تا در مورد موضوعات در دستور 

کار جهانی و منطقه ای بحث کنند. 
سازمان  در  امنیتی  فعالیت  افزایش  آماده  چین: 

همکاری شانگهای هستیم
وزیر دفاع چین گفت که پکن آماده است تا همکاری امنیتی در سازمان 
همکاری شانگهای )SCO( و همکاری دفاعی با ایران و بلاروس را 
تقویت کند.  لی شانگفو، وزیر دفاع چین در یازدهمین کنفرانس امنیت 
بین الملل مسکو گفت: چین مانند گذشته مایل است کار امنیتی در 
سازمان همکاری شانگهای را تقویت کند و همکاری دفاعی را با کشور 
تازه وارد در سازمان همکاری شانگهای، ایران و بلاروس که در حال 

پیوستن به این سازمان است، به طور فعال تعمیق کند.
آمریکا با ۵ میلیارد دلار بودجه اعتراضات اوکراین 

را تامین کرد 
نهادهای  که  کرد  اعلام  آمریکا،  جمهوری  ریاست  دموکرات  نامزد 
اطلاعاتی آمریکا در سال ۲۰۱۴ با ۵ میلیارد دلار بودجه اعتراضات 
اوکراین را تامین کرد. »رابرت کندی جونیور«، نامزد دموکرات ریاست 
جمهوری آمریکا، اعلام کرد که نهادهای اطلاعاتی آمریکا در سال 
۲۰۱۴ با ۵ میلیارد دلار بودجه اعتراضات اوکراین را تامین کرد. رابرت 
کندی  گفت: »تظاهرات گسترده ای در سال ۲۰۱۴ در میدان   استقلال  
اوکراین برگزار شد. روزنامه ها و دولت ما هرگز به ما نگفت که ما در 

حال تأمین مالی این اعتراضات هستیم. 
توافق درباره تبادل زندانیان هیچ ارتباطی با مسالٔه 

هسته ای ایران ندارد 
معاون سخنگوی وزارت خارجه آمریکا گفت که مذاکرات با ایران 
که به توافق بر سر تبادل زندانیان منجر شد، به هیچ موضوع دیگری از 
جمله برنامه هسته ای ایران ارتباط ندارد. »ودانت پاتل« معاون سخنگوی 
وزارت خارجه آمریکا گفت که مذاکرات با ایران که به توافق بر سر 
تبادل زندانیان منجر شد، به هیچ موضوع دیگری از جمله برنامه هسته ای 
ایران ارتباط ندارد.وی گفت: »این یک گام مثبت در مسیر امید ما برای 
بازگشت شهروندان آمریکایی به خانه است اما به هیچ موضوع دیگری 

مرتبط نیست«. 
مرداد   ۲۸ کودتای  در  خود  نقش  به  باید  لندن 

اعتراف کند
وزیر  خارجه پیشین بریتانیا گفت  که این کشور باید در نهایت نقش 
رهبری خود را در کودتای ۱۹۵۳ ایران بپذیرد.»دیوید اوئن«، که از سال 
۱۹۷۷ تا ۱۹۷۹ وزیر خارجه بریتانیا بود، به گاردین گفت: »دلایل خوبی 
برای اذعان به نقش بریتانیا و ایالات متحده در سال ۱۹۵۳ در براندازی 
تحولات دموکراتیک ایران وجود دارد. با اعتراف به اینکه اشتباه کردیم 
و به گام هایی که به سوی ایران دموکراتیک در حال توسعه بود آسیب 

زدیم، اکنون اصلاحات را کمی بیشتر می کنیم.«
در  انتخابات  نتیجه  تغییر  برای  تلاش  به  ترامپ 

جورجیا متهم شد 
رئیس جمهوری سابق آمریکا و ۱۸ نفر از هم پیمانان وی توسط دادگاهی 
در ایالت جورجیا به توطئه برای تغییر غیرقانونی نتیجه انتخابات سال 
۲۰۲۰در این ایالت متهم شدند. »دونالد ترامپ« رئیس جمهوری سابق 
آمریکا و ۱۸ نفر از هم پیمانان وی توسط دادگاهی در ایالت جورجیا 
به توطئه برای تغییر غیرقانونی نتیجه انتخابات سال ۲۰۲۰ در این ایالت 
سابق  رئیس جمهوری  علیه  جنایی  پرونده  چهارمین  شدند.این  متهم 
آمریکا و دومین پرونده در ماه جاری میلادی است که علیه وی به اتهام 

تلاش برای برهم زدن نتایج انتخابات مطرح می شود. 
نتانیاهو: اسرائیل با چالش های جدی مواجه است

نخست وزیر رژیم صهیونیستی با اذعان به چالش های بزرگ پیش روی 
کابینه خود گفت که به صورت شبانه روزی برای تأمین امنیت در اراضی 
اشغالی تلاش می کند. نخست وزیر رژیم صهیونیستی ضمن اذعان به 
چالش های سخت پیش روی کابینه خود گفت که به صورت شبانه 
روزی برای تأمین امنیت با مقامات نظامی این رژیم در حال رایزنی 
است.بر اساس این گزارش، بنیامین نتانیاهو طی سخنانی گفت: دولت 
اسرائیل با چالش های بزرگی روبرو است و من به عنوان نخست وزیر، 
شبانه روز با وزیر دفاع، رئیس ستاد ارتش و مقامات ارشد نظامی و 
نیروهای امنیتی کار می کنم تا امنیت اسرائیل را در هر شرایطی تضمین 

کنم.
بیش از ۱۲۰ هزار قبر برای تلفات ضدحمله اوکراین 

حفر شده است
مشاور سابق پنتاگون اعلام کرد که بیش از ۱۲۰ هزار قبر در اوکراین 
برای تلفات ضدحمله اوکراین حفر شده است.  داگلاس مک گریگور، 
مشاور سابق وزارت دفاع آمریکا)پنتاگون( گفت: اوکراین ویران شده 
و تعداد ساکنانش به ۱۹ تا ۲۰ میلیون نفر رسیده است. خسارت های 
ارتش اوکراین حدود ۳۵۰ تا ۴۰۰ هزار نفر است. تصاویر ماهواره ای 
جدیدی از حفر قبرهایی برای سربازان اوکراینی که در ضدحمله کشته 
شدند، وجود دارد. آمارها نشان می دهند که تعداد تقریبی قربانیان در 

این دوره حدود ۱۲۳ هزار نفر است. باید به این فاجعه پایان داد.
جنگ  شدن  طولانی تر  خواستار  آمریکا  آنتونوف: 

اوکراین است
تجهیزات  جدید  کمکی  بسته  به  اشاره  با  آمریکا  در  روسیه  سفیر 
آمریکایی به کی یف گفت، ایالات متحده در حال غرق شدن در یک 
درگیری با روسیه است و انتظار دارد جنگ اوکراین تا مدت ها طول 
بکشد. آناتولی آنتونوف، سفیر روسیه در آمریکا در بیانیه ای عنوان کرد: 
واشنگتن با سماجت و پافشاری عمیقا در یک درگیری با روسیه در 
حال غرق شدن است و از اوکراین به عنوان یک جنگ نیابتی استفاده 
می کند. آمریکا پول و تسلیحات بسیاری به رژیم زلنسکی ارسال می کند 
و به نظر می رسد دولت آمریکا نمی داند چطور باید از این پروژه ارسال 

پول رهایی یابد و وجهه خود را حفظ کند.
مخالفت شدید ریاض با نظارت رژیم صهیونیستی بر 

احداث رآکتور هسته ای عربستان
منابع خبری از مخالفت شدید عربستان سعودی با پیشنهاد آمریکا مبنی 
بر ایجاد یک راکتور هسته ای در این کشور و نظارت رژیم صهیونیستی 
بر ساخت و فعالیت آن پرده برداشتند. محافل سیاسی آگاه فاش کردند 
مقامات  با  خود  محرمانه  مذاکرات  حاشیه  در  سعودی  عربستان  که 
بر  پیشنهاد مقامات وزارت دفاع آمریکا مبنی  با قاطعیت  آمریکایی، 
مشارکت کارشناسان صهیونیستی در نظارت بر ساخت یک رآکتور 

هسته ای بزرگ برای تضمین فعالیت صلح آمیز آن را رد کرده است.
بازداشت ۱۷۶ خبرنگار در دوسال حکومت طالبان 

مرکز خبرنگاران افغانستان گزارش دوسالانه اش را در مورد وضعیت 
آزادی رسانه ها در دو سال زمام داری »امارت اسلامی طالبان« منتشر 
کرد. این گزارش نشان دهنده افزایش آمار رویدادهای نقض حقوق 
در  آزاد  رسانه های  سرکوب  روند  تشدید  و  رسانه ها  و  خبرنگاران 
افغانستان است. در این گزارش که در آستانه دومین سالگرد سقوط 
نظام جمهوری اسلامی و بازگشت دوباره طالبان به قدرت، منتشر شده، 
آمده است که ۳۶۶ رویداد نقض حقوق خبرنگاران و آزادی رسانه ها 
که شامل جان باختن کارمندان رسانه ای، تهدید، بازداشت و برخورد 
خشونت آمیز است در جریان دو سال زمامداری »امارت اسلامی« طالبان 
)۲۴ اسد ۱۴۰۰ تا ۲۴ اسد ۱۴۰۲( از سوی مرکز خبرنگاران افغانستان 

ثبت شده است.
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دانشگاه علوم پزشکی گیلان اعلام کرد
پلمب یک مرکز ارائه دهنده خدمات 
زیبایی غیرمجاز در شهرستان رشت

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای خبر داد 
انعقاد ۱۰۰ تفاهم نامه همکاری با 

صنایع مختلف گیلان
هر واحد صنعتی، یک دانشگاه است 

از  ایران  بازرگانی  رایزنان  با  نشست  در  نیازی 
آمادگی منطقه آزاد انزلی برای ایفای نقش محوری 
و  اوراسیا  ای  منطقه  های  همکاری  گسترش  در 

حاشیه دریای خزر تاکید کرد.
صادراتی  ظرفیت های  معرفی  وبیناری  نشست 
شمالی  استان های  سرمایه گذاری  فرصت های  و 
ملل  مازندران، گلستان( در سالن  کشور )گیلان، 
منطقه آزاد انزلی با حضور مدیران استانی دولتی 

و بخش خصوصی گیلان برگزار شد.
از  تحلیلی  ارائه  با  جلسه  این  در  نیازی  اکبر 
منطقه  نخستین  متنوع  ظرفیت های  و  فرصت ها 
بین  همکاری های  توسعه  در  کشور  شمال  آزاد 
المللی جمهوری اسلامی ایران بر آمادگی سازمان 
متبوع خود برای ایفای نقش محوری در گسترش 
دریای  حاشیه  و  اوراسیا  منطقه ای  همکاری های 
خزر تصریح کرد و اظهار داشت: منطقه آزاد انزلی 
تکیه  با  ایران  آزاد  منطقه  کوچک ترین  عنوان  به 
برای  خود  قانونی  متنوع  معافیت های  و  مزایا  بر 
سرمایه گذاران، دارای دو مجتمع بندری انزلی و 

به منطقه، علاوه  الوقوع ریل  با اتصال قریب  کاسپین بوده و 
بر وصل شدن دو دریای شمالی و جنوبی ایران به یکدیگر، 
شاهد فعال شدن کریدورهای بین المللی به ویژه شمال جنوب 

خواهیم بود.
ترسیم  در  خود  متبوع  سازمان  برنامه های  به  اشاره  با  وی 
دریای  حاشیه  کشورهای  آزاد  مناطق  با  جدید  همکاری های 
خزر و اتحادیه اقتصادی اوراسیا، راهبرد سازمان منطقه آزاد 
ایفای نقش هاب لجستیک، ترانزیت و حمل و نقل  انزلی را 
هم  گفت:  و  کرد  اعلام  فرامنطقه ای  و  منطقه ای  کشورهای 
اکنون شاهد فعالیت افزون بر ۱۶۰ واحد تولیدی-صنعتی در 
منطقه آزاد انزلی می باشیم که از این تعداد ۳۰ واحد صادراتی، 
بنیان  دانش  واحد   ۱۱ و  کشوری  نمونه  صادراتی  شرکت   ۲

گذاران  سرمایه  رشد  به  رو  استقبال  به  عنایت  با  و  می باشند 
و  شده  آغاز  منطقه  صنعتی  شهرک  سومین  احداث  عملیات 
طرح توسعه شهرک صنعتی ناحیه یک نیز در دستور کار قرار 
نمایشگاه  برگزاری  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  دارد.سرپرست 
بانک  اندازی  راه  و  تأسیس  هدف؛  کشورهای  در  مشترک 
وشرکت های  خارجی  طرف  مشارکت  با  خارجی  و  آفشور 
بنادر  با  مشترک  کشتیرانی  خطوط  اندازی  راه  المللی؛  بین 
و  فرصت ها  از  بخشی  را  خزر  دریای  حاشیه  کشورهای 
تجارت  توسعه  سازمان  محوریت  با  همکاری  ظرفیت های 
عنوان کرد و افزود: ارائه تسهیلات در ارائه خدمات عملیات 
تخلیه و بارگیری، انبارداری، به صاحبان کالا، تولیدکنندگان و 
بازرگانان جهت استفاده از ظرفیت ها و فرصت های لجستیکی 
تجاری  هیأت های  اعزام  نامه؛  تفاهم  انعقاد  قالب  در  منطقه 

اندازی تورهای  مشترک به کشورهای هدف؛ راه 
انبارهای کالای  تهاتر کالا در  امکان  گردشگری؛ 
ربط  ذی  دستگاه های  هماهنگی  با  آزاد  مناطق 
غرف  در  خارجی  مسافر  همراه  کالای  عرضه  و 
بین  شرکت های  تأسیس  بهمراه  منطقه؛  تجاری 
بسته بندی  ونقل،  حمل  حوزه  در  ویژه  به  المللی 
وپرداز مختصر کالا جهت صادرات مجدد از دیگر 
زمینه های همکاری دو و چندجانبه در منطقه آزاد 

انزلی محسوب می شود.
همکاری  بر  خود  متبوع  سازمان  آمادگی  بر  وی 
بازرگانی،  اتاق های  تجارت،  توسعه  سازمان  با 
گفت:  و  نمود  تأکید  کشوری  و  استانی  نهادهای 
بر  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  اصلی  اولویت 
مزیت های  و  فرصت  از  حداکثری  برداری  بهره 
نهادی  میان  افزایی  هم  با  منطقه ای  همکاری های 
این  دارد.در  قرار  خصوصی،  بخش  و  دولتی 
گیلان،  استان  سه  استانی  مدیران  که  نشست 
مازندران و گلستان و نمایندگان بخش خصوصی 
در  ایران  بازرگانی  رایزن   ۲۰ با  مزبور  استانهای 
کشورهای هدف در خصوص ظرفیت ها و زمینه های همکاری 
مشترک اقتصادی و توانمندی های استان های شمالی کشور به 
معاون  قنادزاده  محمد صادق  و  پرداختند  نظر  تبادل  و  بحث 
تجارت  توسعه  المللی سازمان  بین  کارهای  و  ارتقای کسب 
و  گردیده  مطرح  درخواست های  پیگیری  خواستار  ایران 
و  بازارها  به  بخشی  تنوع  مابین جهت  فی  مراودات  استمرار 

محصولات صادراتی جمهوری اسلامی ایران شد.
گفتنی است در این نشست تیمورپور حیدری مدیرکل صنعت، 
معدن و تجارت گیلان، قاسم رضائیان رییس اتاق بازرگانی، 
و  ظرفیت ها  بیان  به  نیز  استان  کشاورزی  و  معادن  صنایع، 
توانمندی های مختلف استان گیلان جهت افزایش صادرات به 

بازارهای هدف پرداختند.

شهردار رشت بر لزوم استفاده از ایده ها و نظرات ثمن ها در 
موضوعات شهری تاکید کرد و گفت :هدف و دیدگاه مشترکی 

بین شهرداری رشت و تشکل های مردم نهاد وجود دارد.
همزمان با فرا رسیدن روز ملی تشکل های مردم نهاد نشستی 
در همین راستا با حضور رحیم شوقی شهردار رشت، حسن 
آدمیت معاونت سیاسی و اجتماعی فرمانداری شهرستان رشت، 
اجتماعی  فرهنگی،  کمیسیون  رئیس  شهرستانی  تاج  علیرضا 
شورای اسلامی رشت، سید حسین رضویان رییس کمیسیون 
مدیرعامل  محجوب  یاسر  اسلامی،  شورای  پایدار  توسعه 
و  رشت  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان 

نمایندگانی از NGOها و سازمان های مردم نهاد برگزار شد.
و  رشت  شهرداری  بین  مشترکی  دیدگاه  و  هدف 

تشکل های مردم نهاد وجود دارد 
شهردار رشت در این جلسه گفت: هدف و دیدگاه مشترکی 
بین شهرداری رشت و تشکل های مردم نهاد وجود دارد زیرا 
همه ما بدون وقفه و بدون چشم داشت مشغول خدمت برای 

مردم و رفع مشکلات شهر هستیم.
شهردار رشت استفاده از ایده ها، نظرات و بهره مندی از ظرفیت 
ثمن ها در شهر برای عبور از چالش هایی نظیر آلودگی محیط 
زیست و پسماند را اثرگذار خواند و تصریح کرد: امور شهر از 
دو بخش مدیریت شهری و شهروندان تشکیل می شود که اگر 

هر کدام از این دو حوزه مسئولیت و رسالت خود را به نحو 
احسنت انجام دهند بسیاری از آسیب ها وجود نخواهد داشت 

و معضلات به حداقل خواهد رسید.
حسن آدمیت معاونت سیاسی و اجتماعی فرمانداری شهرستان 
رشت هم در این نشست عنوان کرد: از شهردار رشت برای 
با  بتوانیم  امیدوارم  و  می کنم  قدردانی  نشست  این  برگزاری 
شنیدن دغدغه ها و پیشنهادات گام های خوبی در راستای تعالی 

و عبور از آسیب های اجتماعی برداشته شود.
آماده شنیدن پیشنهادات گروه های مردم نهاد هستیم

اجتماعی  فرهنگی،  کمیسیون  رییس  شهرستانی  تاج  علیرضا 

تبریک روز  این نشست ضمن  شورای اسلامی رشت هم در 
ملی تشکل های مردم نهاد ابراز داشت: اعضای شورای اسلامی 
با  زیرا  هستند  نهاد  مردم  گروه های  پیشنهادات  شنیدن  آماده 
حرکت  تعالی  سمت  به  جامعه  اخلاق  و  فرهنگی  مولفه های 

خواهد کرد.
رشت خاستگاه طبقه متوسط و دروازه تجدد است 

شورای  پایدار  توسعه  کمیسیون  رییس  رضویان  حسین  سید 
اسلامی شهر رشت نیز در این جلسه بیان کرد: اندیشه نخبگان 
اجتماعی در فضای دیوان سالاری به نتیجه نمی رسد و اینکه 
انسان در توسعه چه نقش و جایگاهی دارد، باید بدان توجه 

شود.
بوده  اثرگذار  متوسط  طبقه  پیشرو  در جوامع  افزود:  رضویان 
و تداوم فعالیت ها و رویه ها وجود دارد اما این خصیصه در 

جامعه ما دیده نمی شود.
 وی تصریح کرد: رشت خاستگاه طبقه متوسط و دروازه تجدد 
است و مدیریت شهری در اینجا موفق است که برخاسته از 

طبقه متوسط باشد.
گفتنی است نمایندگان تشکل های مردم نهاد هم در این نشست 
مباحثی را در بحث مدیریت شهری، آسیبهای اجتماعی، نقش 
گروه های مردم نهاد در آموزش شهروندی، فضای سبز شهری، 

محیط زیست و موضوعات فرهنگی مطرح کردند.

فعالیت  از  گیلان  استان  بازرگانی  آموزش  مرکز  رئیس 
گفت:  و  داد  خبر  گیلان  سطح  در  بنیان  دانش  شرکت   ۸۵
حداقل ۲۰۰ شرکت صنعتی در استان قابلیت تبدیل شدن به 

شرکت های نوپای دانش بنیان را دارند .
از واحدهای شهر  تجلیل  مراسم  نخستین  قلیچی« در  »روهام 
صنعتی رشت با رویکرد »فناورانه« گفت: شرکت های برتر شهر 
دانش  خدمات  و  تولید  همچون  معیارهایی  با  رشت  صنعتی 
با  همکاری  کارکنان،  برای  بنیان  دانش  های  آموزش  بنیان، 
موسسات تحقیقاتی  و پژوهشی، تجهیز و نوسازی و نوآوری 
ای  کمیته  ارزیابی  مورد   ، تولید  فرآیندهای  و  محصول  در 
 ، ای  حرفه  و  فنی  دانشگاه   ، فناوری  و  علم  پارک  متشکل  
قرار گرفته و  بازرگانی   شهر صنعتی رشت و مرکز آموزش 
۱۷ شرکت در این رویداد منتخب و مورد تجلیل قرار گرفتند.

خصوص  در  انقلاب  معظم  رهبر  بیانات  به  ادامه  در  قلیچی 
برای توسعه  بنیان  اشاره کرد و گفت:  اهمیت حوزه  دانش 
باید بدانیم مسائل اصلی کشور حول کدام  دانش در صنعت 

محورها است و راه حل مسائل چیست.
پژوهش  امر  افزود:  گیلان  بازرگانی  آموزش  مرکز  رئیس 
مختص دانشگاه و موسسات پژوهشی است ولی حل مسایل 
شرکت های  وظیفه  تکنولوژی  حوزه  در  کشور  مشکلات  و 

دانش بنیان است.
ضرورت ورود دانشگاه ها در مباحث دانش بنیان

دانش  مباحث  در  ها  دانشگاه  ورود  ضرورت  بیان  با  قلیچی 

بنیان افزود: توسعه فعالیت های دانش بنیان در دانشگاه ها امری 
است که در آن دانشجو باید محور حل مسایل قرار بگیرد و 
از فضاهای خوب ایجاد شده در دانشگاه ها برای فعالیت های 
مورد  صنعت  مشکلات  و  مسائل  حل  هدف  با  بنیان  دانش 

استفاده قرار گیرند.
ارزیابی  قوانین  با  اجرایی  دستگاه های  آشنایی  عدم  وی 
و  محصولات  انواع  و  بنیان  دانش  شرکتهای  صلاحیت  
اجرایی  دستگاه های  موثر  همکاری  عدم  دانش بنیان،  خدمات 
در تعامل با یکدیگر و شناخت محصولات و شرکت های بین 
رشته ای، مشکل برخی فناوران استان در حوزه تجاری سازی 
محصولات، عدم محوریت دانشگاه های استان  در اکوسیستم 
دانش بنیان، نقش کمرنگ شرکت های خلاق در ورود به حوزه 
دانش بنیان، کمرنگ بودن استارتاپ ها در جذب سرمایه گذار، 
عدم استفاده از ظرفیت منطقه آزاد انزلی در انتقال تکنولوژی و 

دستاوردهای فناورانه به خارج از کشور را از جمله معضلات 
موجود در این عرصه عنوان کرد.

فعالیت 85 شرکت دانش بنیان در گیلان
آمارهای  به  اشاره  با  استان  بازرگانی  آموزش  مرکز  رئیس 
سطح  در  بنیان  دانش  شرکت   ۸۵ اکنون  هم  گفت:  موجود 
استان گیلان در حال فعالیت هستند و این در حالی است که 
حداقل ۲۰۰  شرکت صنعتی در استان قابلیت تبدیل شدن به 
بنیان را دارند و این تعداد، نشانگر  شرکت های نوپای دانش 
ضرورت همت مضاعف برای ارتقای کمی و کیفی فعالیتهای 

دانش بنیان در حوزه صنعت است.
قلیچی افزود: البته افزایش رویکرد به سمت دانش بنیان شدن 
شرکت های فعال در گیلان نیازمند ترویج و ارائه مشاوره  های 
بازرگانی و گروه  این زمینه است که مرکز آموزش  لازم در 
دانش بنیان »کاشف« آمادگی لازم برای ارائه این مشاوره ها 

را دارد.
گفتنی است در پایان این مراسم از  شرکت های فولاد آناهیتا 
تامین،  کاسپین  صنعت،  شعله  انکولوژی،  سبحان  گیلان، 
پایاکلاچ، دیبافراز آرین، دفتر طراحی قوای محرکه فرزانگان، 
دارو،  سبحان  گیلان،  فولاد  مجتمع  گیلان،  نسیم  کارآفرینان 
قطعات  ساخت  و  فرآوری  کار،  بهداشت  زرآسا،  پارس 
پاک  کاسپین،  درمان  صفا  پارس،  فرآورد  زیست  خودرو، 
پارس پرند و کاوش کنترل به عنوان واحدهای برتر در عرصه 

فناوری و نوآوری در شهر صنعتی رشت تجلیل شد.

معرفی  اینکه  بیان  با  گیلان  عمومی  های  کتابخانه  مدیرکل 
کتاب و کتابخوانی از سوی رسانه ها بسیار اهمیت دارد، گفت: 
کتابخوانی  فرهنگ  ترویج  در  رسانه  اصحاب  و  خبرنگاران 

مسئولیت سنگینی دارند.
یاسر تقوی در نشست کتاب خوان خبرنگاران و آئین رونمایی 
خبرنگاران  کرد:  اظهار  رسانه  در حوزه  کتاب  عنوان  یک  از 

سنگربانان اطلاع رسانه و جهت دهی افکار عمومی هستند.
وی با اشاره به نقش مهم رسانه در فرهنگ سازی موضوعات 
مختلف، افزود: اثرگذاری رسانه در ابعاد مختلف انکارناپذیر 

است.
معرفی  اینکه  بیان  با  گیلان  عمومی  های  کتابخانه  مدیرکل 
کتاب و کتابخوانی از سوی رسانه ها بسیار اهمیت دارد، گفت: 
کتابخوانی  فرهنگ  ترویج  در  رسانه  اصحاب  و  خبرنگاران 

مسئولیت سنگینی دارند.
تقوی با بیان اینکه کتاب سرمایه ارزشمند جامعه برای تعالی 
و رشد است، اضافه کرد: رشد، پرورش و تعالی اجتماعی از 

مسیر کتابخانه ها می گذرد.
کننده  نگران  کتابخوانی  حوزه  در  آمارها  اینکه  بیان  با  وی 

گیلان  در  کتابخوانی  زیرساخت های  تقویت  افزود:  است، 
بسیار اهمیت دارد.

میزان  اینکه  بیان  با  گیلان  عمومی  های  کتابخانه  مدیرکل 
استان  در  کتابخوانی  زیرساخت های  از  برخورداری  شاخص 
و  مطالعه  میزان  ها  کتابخانه  تعدد  کرد:  اضافه  است،  پایین 

گرایش مردم به کتاب را افزایش می دهد.
گفتنی است، چند نفر از خبرنگاران گیلان به تفکیک به معرفی 
خبرنگاران  و  رسانه  اصحاب  از  پایان  در  و  پرداختند  کتاب 

تجلیل صورت گرفت.

نیازی در نشست با رایزنان بازرگانی ایران عنوان کرد

آمادگی منطقه آزاد انزلی برای ایفای نقش محوری در گسترش 
همکاری های منطقه ای اوراسیا و حاشیه دریای خزر

شهردار رشت در جلسه هم اندیشی با سازمان های مردم نهاد عنوان کرد

هدف و دیدگاه مشترکی بین شهرداری رشت و تشکل های مردم نهاد وجود دارد

رئیس مرکز آموزش بازرگانی استان گیلان :

۲۰۰ شرکت صنعتی گیلان قابلیت تبدیل شدن به شرکت های دانش بنیان را دارند 

ایجاد  گفت:  گیلان  استان  حرفه ای  و  فنی  دانشگاه  رئیس 
مهم ترین  از  دانشگاه و صنعت،  بین  قوی و سازنده  تعامل 
کاربردی کردن  برای  و حرفه ای  فنی  دانشگاه  رویکردهای 

آموزش ها و علوم و فنون صنعتی است.
استان  حرفه ای  و  فنی  دانشگاه  رئیس  شمشادی«  »رسول 
شهر  واحدهای  از  »تجلیل  مراسم  نخستین  در  گیلان 
صنعتی رشت با رویکرد فناورانه« که عصر روز یکشنبه در 
شهرصنعتی رشت برگزار شد، با بیان ظرفیت های دانشگاه 
فنی و حرفه ای گفت: این دانشگاه با پشتوانه ۱۲۰۰ مدرس 
و ۱۴۰ کارگاه و آزمایشگاه پراکنده در سراسر استان، هم 
اکنون ۸ هزار دانشجو تحت آموزش و تعلیم در اختیار دارد.

این  در  کاربردی  های  آموزش  سطح  افزود:  شمشادی 
دانشگاه به حدی است که از ۲ هزار دانشجوی ساماندهی 
نفر   ۱۰۰ فقط  التحصیلان  فارغ  ساماندهی  طرح  در  شده 
بازار  وارد  مستقل  به صورت  یا  بقیه  و  بودند  کار  جویای 

کار شدند و یا برای همکاری  جذب صنایع مختلف شدند.
انعقاد ۱۰۰ تفاهم نامه همکاری با صنایع مختلف گیلان

با صنایع  نامه همکاری  تفاهم  انعقاد ۱۰۰  از  ادامه  در  وی 
مختلف در سطح استان خبر داد و افزود: طی این تفاهم نامه 
ها نیازهای آموزشی و صنعتی به دانشگاه ارائه می شود و 
به  نیاز  مورد  های  رشته  همان  در  دیده  آموزش  نیروهای 
به  لازم  آموزشی  دوره های  یا  و  شوند  می  معرفی  صنایع 

کارکنان، پرسنل و کارگران همان صنعت ارائه می شود.
طرح حضور هیات علمی در صنعت

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان گیلان همچنین از طرح 
این  در  افزود:  و  داد  خبر  در صنعت  علمی  هیات  حضور 
طرح نیز با حضور اساتید و هیأت علمی دانشگاه به مدت 
۶ ماه در واحد صنعتی، مشکلات بخش مورد نظر بررسی 
و راهکارهای علمی حل معضلات به واحد صنعتی پیشنهاد 

می شود.
شمشادی در خاتمه گفت: از دیدگاه ما هر واحد صنعتی، 
یک دانشگاه است؛ از این رو ایجاد تعامل قوی و سازنده 
بین دانشگاه و صنعت از مهم ترین رویکردهای دانشگاه فنی 
و حرفه ای برای کاربردی کردن آموزش ها و علوم و فنون 

صنعتی است.

رئیس پلیس راه استان گیلان از اجرای طرح ارتقاء امنیت 
اجتماعی طی ۲ روز پایانی هفته گذشته و جلوگیری از تردد 
۱۱ گروه گردشگری و ورزشی فاقد مجوز در معابر برون 

شهری گیلان خبر داد.
سرهنگ »جاور صفاری« با اشاره به اینکه در سطح جاده های 
داشت:  اظهار  هستیم،  ترافیکی  کاربران  تنوع  شاهد  استان 
موتورسواران  مسافر،  دارای  و  سنگین  سبک،  خودروهای 
و دوچرخه سواران به صورت مداوم در معابر برون شهری 
گردشگری  گروه های  مسئولان  باید  که  می کنند  حرکت 
از  نوع  این  تردد  ایمنی  بر  ویژه ای  حساسیت  ورزشی،  و 

کاربران در سطح معابر استان داشته باشند.
گروه های  با  برخورد  و  ساماندهی  راستای  در  گفت:  وی 
گردشگری و ورزشی فاقد مجوز و همچنین با توجه به اینکه 
عده ای از افراد که با انجام حرکاتی نمایشی و مخاطره آمیز 
نسبت به برهم زدن نظم عمومی در سطح معابر برون شهری 
اقدام می کنند، طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در ۲ روز پایانی 

هفته گذشته در سطح معابر برون شهری استان اجرا شد.
تیم   ۹ بکارگیری  با  گفت:  گیلان  استان  راه  پلیس  رئیس 
پلیس راه از تردد ۶ گروه گردشگری فاقد مجوز در قالب 
۳ دستگاه اتوبوس و ۵ دستگاه مینی بوس شامل ۱۴۱ نفر و 
همچنین ۲۳ دستگاه خودرو آفرودی به تعداد ۷۱ نفر و یک 

تور دوچرخه سواری ۸ نفره جلوگیری شد.
اقدامات  از  مردم  نارضایتی  به  پایان  در  انتظامی  مقام  این 
مجوز  فاقد  ورزشی  و  گردشگری  گروه های  هنجارشکنانه 
به  هنجارشکن  افراد  با  برخورد  داشت:  بیان  و  کرد  اشاره 

صورت مستمر در دستور کار پلیس قرار دارد.

رئیس پلیس راه گیلان خبر داد
جلوگیری از تردد ۱۱ گروه 

گردشگری و ورزشی فاقد مجوز 
در گیلان طی دو روز

مدیرعامل شرکت آبفای گیلان از حفر ۲ حلقه چاه عمیق در 
روستاهای مژده و جوربیجارکل، از توابع شهرستان رشت با 
ظرفیت تامین آب شرب به میزان ۳۰ لیتر بر ثانیه خبر داد. 

گیلان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  »مازیارعلی پور« 
افزایش  و  آبرسانی  جهاد  طرح  اجرای  راستای  در  گفت: 
شاخص بهره مندی مشترکین روستایی استان از نعمت آب 
شرب سالم و بهداشتی، به منظور تامین پایدار آب شرب، 
توابع  از  جوربیجارکل  و  مژده  درروستاهای  چاه  حلقه   ۲

شهرستان رشت حفر و به بهره برداری رسید.
با  کرد:  تصریح  گیلان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
هر  چاهها،  این  آب  استحصال  ظرفیت  و  توان  به  توجه 
کدام به میزان ۱۵ لیتر بر ثانیه، نیاز آبی هزار و ۲۰۰ خانوار 
تامین  مژده  روستای جوربیجارکل و ۵۵۰ خانوار روستای 

شد.
وی اعتبار اجرای این عملیات را مبلغی بالغ بر ۲ میلیارد و 

۸۰۰ میلیون ریال اعلام کرد.

مدیرعامل شرکت آبفای گیلان خبر داد
افزایش تامین آب شرب روستاهای مژده 

و جوربیجارکل شهرستان رشت

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان گفت: پروژه سردهنه 
مرکزی  بخش  توابع  از  کپورچال  روستای  کشاورزی 

شهرستان بندر انزلیتکمیل و آماده بهره برداری شد.
زراعی  آب  تامین  جهت  ساله  همه   : افزود  خرّمی  وحید 
اراضی شالیزاری منطقه و به منظور تنظیم سطح آب زهکش 
کپورچال و بهره برداری از آن از طریق احداث بند خاکی 
وقوع  و  بارندگی  اثر  در  که  گرفت  می  صورت  امر  این 
سیلاب بند خاکی مذکور تخریب می شد و نیاز به بازسازی 

مجدد داشت.
زراعی  آب  تامین  را   پروژه  این   اجرای  از  هدف  خرّمی 
مطمئن و دائمی از طریق اجرای سازه تنظیم سطح آب بر 
 ۱۵۰ از  بیش  آب  تامین  منظور  به  کپورچال  زهکش  روی 
و  دانست  کپورچال  روستای  شالیزاری  اراضی  از  هکتار 
انحراف  کانال  بازوهای  تقویت  و  کرد:لایروبی  خاطرنشان 
آب  ، احداث فونداسیون سازه تنظیم سطح آب از جنس 
بتن مسلح  ، آرماتوربندی و قالب بندی و بتن ریزی دیواره 
ها و سرریزهای سازه تنظیم سطح آب  ، ساخت و نصب ۵ 
دستگاه دریچه کشوئی مجهز به سیستم بالابر از نوع میله و 
گیربکس ، خشکه چینی با سنگ لاشه در سواحل زهکش  و 
لایروبی زهکش کپورچال به طول ۱.۷ کیلومتر در محدوده 

احداث سازه از جمله عملیات مهم این پروژه میباشد .

دانشگاه علوم پزشکی گیلان  اعتبار بخشی  و  نظارت  مدیر 
از تعطیلی و پلمب یک مرکز زیبایی در شهرستان رشت به 
علت نداشتن مجوز و برگزاری دوره های آموزشی پوست و 

زیبایی توسط فرد فاقد صلاحیت خبر داد.
دانشگاه  اعتبار بخشی  و  نظارت  میرفلاح، مدیر  سید رشید 
در این خصوص اظهار داشت: به دنبال گزارش های واصله 
آموزش  درمان  بهداشت  وزارت   ۱۹۰ سامانه  در  مردمی 
در  مداخله  و  زیبایی  مرکز  یک  فعالیت  بر  مبنی  پزشکی، 
امور درمانی و برگزاری دوره های آموزشی پوست و زیبایی 
و تزریق ژل و بدون داشتن مجوز توسط فرد فاقد صلاحیت 
که تبلیغات برگزاری دوره های آموزشی غیر مجاز در فضای 
مجازی داشت و گواهی دوره آموزشی صادر می کرد توسط 
کارشناسان نظارت بر درمان دانشگاه شناسایی و مرکز پلمب 

و پرونده جهت رسیدگی به نظام پزشکی ارجاع شد.
وی در پایان تاکید کرد: تمام کسانی که می خواهند به نحوی 
مجوزهای  باید  کنند  فعالیت  استان  سلامت  حوزه های  در 
و  باشند  داشته  را  کارهای حوزه سلامت  انجام  برای  لازم 
در غیر این صورت برابر قوانین و مقررات با آن ها برخورد 

خواهد شد.

»محمدرضا رستمی« سرپرست سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان شد

سازمان  جدید  سرپرست  عنوان  به  رستمی«  »محمدرضا 
مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان با حضور نماینده عالی 
مجلس  امور  و  مدیریت  توسعه  معاون  و  استان  در  دولت 

سازمان برنامه و بودجه کشور معرفی شد. 
امور  استاندار گیلان و معاون توسعه مدیریت و  با حضور 
با صدور حکمی  و  بودجه کشور  و  برنامه  مجلس سازمان 
و  برنامه  رئیس سازمان  و  رئیس جمهوری  معاون  از سوی 
سازمان  سرپرست  عنوان  به  رستمی«  »محمدرضا  بودجه، 

مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان منصوب و معرفی شد.
برنامه  با  منطبق  باید  گفت:  جلسه  این  در  گیلان  استاندار 
راهبردی دولت مردمی و انقلابی سیزدهم، توزیع اعتبارات و 
تنظیم بودجه به همه شهرستان ها و مناطق به صورت عادلانه 

باشد.
با  مردم  رضایتمندی  میزان  داشت:  اظهار  عباسی  اسدالله 
اعمال مدل مناسب توزیع اعتبارات در استان ها و توجه به 
شرایط هر استان) که اکنون در دستور کار سازمان برنامه و 

بودجه است(، افزایش می یابد.
وی تصریح کرد: دولت برای تسریع در برنامه های توسعه ای 
و زیربنایی تاکید دارد لذا تیم اقتصادی استان باید همکاری 

و هم افزایی بیشتری داشته باشند.
ارائه  برای  امر  متولیان  و  مدیران  متعالی  نگاه  وی خواستار 

خدمات در شان به مردم استان گیلان شد.
رحمان پلیمی معاون توسعه مدیریت و امور مجلس سازمان 
برنامه و بودجه کشور نیز در این جلسه با قدردانی از اهتمام 
در  بالادستی  اسناد  و  اهداف  پیشبرد  در  استان  در  موجود 
راستای خدمت به مردم، ابراز امیدواری کرد سرپرست جدید 
بتواند با اتکال به خداوند متعال و اهتمام به »عدالت محوری« 
فسادستیزی«،  و  »پاکدستی  »مردم داری«،  انقلابی گری«،   «  ،
مردمی،  در دولت  مدیران«  »عهدنامه  مفاد  و  »قانون مداری« 

با اتخاذ تدابیر مناسب در حل مشکلات استان  کوشا باشد.
سابق  رئیس  کاووسی،  شراره  تلاشهای  از  جلسه  این  در 

سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان قدردانی شد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
گیلان خبرداد

تکمیل پروژه سردهنه کشاورزی 
کپورچال در بندر انزلی

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان:

اصحاب رسانه در ترویج فرهنگ کتابخوانی مسئولیت سنگینی دارند
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از  کشور  قانونی  پزشکی  سازمان  بالینی  معاینات  مدیرکل 
در  ساختگی  تصادفات  های  پرونده  درصدی   ۱۴ افزایش 

سال جاری نسبت به سال قبل خبر داد.
 مهدی زاده در یک برنامه رادیویی درباره افزایش تصادفات 
به  اظهار کرد: در حال حاضر  دیه  برای دریافت  ساختگی 
این  به  نسبت  سودجو  افراد  که  خوبی  مالی  استفاده  دلیل 
ساختگی  تصادفات  پرونده های  تشکیل  آمار  دارند  قضیه 
به صورت روزانه در حال افزایش است کمااینکه در سال 

گذشته هم ۸۳۱ پرونده تشکیل شد.
وی از افزایش ۱۴ درصدی پرونده های تصادفات ساختگی 
بر  ما  افزود:  و  خبرداد  قبل  سال  به  نسبت  جاری  سال  در 
ویژه  به  دارد  وجود  که  شرایطی  و  تصادف  الگوی  اساس 
درمورد صدمات شک به این قضیه را داریم و با بررسی و 
تحقیق بیشتر در اغلب موارد متوجه می شویم که از الگوی 

تصادف ساختگی تبعیت می کنند.
کشور  قانونی  پزشکی  سازمان  بالینی  معاینات  مدیرکل 
درصد  صد  موضوع  این  تشخیص  در  البته  شد:  متذکر 
نشویم  متوجه  اوقات  گاهی  است  ممکن  و  نیستیم  موفق 
چون الگوی آسیب ها به نحوی است که افرادی که به این 
تنوع را در آن اعمال  تغییر و  کار تن می دهند یک سری 

می کنند.
به گفته مهدی زاده ، به طور کلی این تصادفات ساختگی از 
الگو و شرایطی تبعیت می کنند که برای ما قابل شک کردن 
موضوع  کنیم  می  شک  موضوع  به  که  هم  وقتی  و  است 
قضایی  مقامات  از  بعضاً  و  کنیم  می  بررسی  تر  دقیق  را 
مدل  این  روی  را  خود  تحقیقات  تا  گیریم  می  کمک  هم 
نتیجه واقعی و  به  انجام دهند و  تر  تصادفات خاص دقیق 

درستی برسیم.
از  ساختگی  تصادفات  تشخیص  معیارهای  از  یکی  وی 
شود  می  وارد  فرد  به  که  آسیبی  و  صدمه  نوع  را  واقعی 
عنوان کرد و ادامه داد: کسانی که می خواهند تصادفی را 
جلوه دهند علاوه بر آسیبی که به خودرو و یا موتورسیکلت 
وارد می کنند یک آسیب جسمی هم به خودشان وارد می 

کنند تا مبلغی را بابت خسارت و دیه دریافت کنند.
کشور  قانونی  پزشکی  سازمان  بالینی  معاینات  مدیرکل 
برخی  نتواند  قانونی  پزشکی  اینکه  احتمال  کرد:  تصریح 
این  بر  تلاش  اما  دارد  وجود  نیز  دهد  تشخیص  را  موارد 

است که موارد شناسایی و آنگونه که باید برخورد شود.

سازمان غذا و دارو اعلام کرد که »شرکت دارویی الحاوی به 
دلیل احراز تخلف گران فروشی و عدم ارائه هیچگونه دفاع 
موثر، توسط سازمان تعزیرات حکومتی محکوم به پرداخت 

جریمه و ممهور شدن پروانه واحد تولیدی شد.«
دنبال  به  کرد:»  اعلام  دارو  و  غذا  سازمان  عمومی  روابط   
شرکت های  بر  دارو  و  غذا  سازمان  نظارت های  تشدید 
تولیدی، وارداتی، پخش و داروخانه ها، گرانفروشی شرکت 
ارائه شده  گزارشات  اساس  بر  و  محرز  الحاوی  داروسازی 
پزشکی  علوم  دانشگاه های   ۱۱ ماده  کمیسیون  سازمان،  این 
یا حتی  و  دفاعیات  هرگونه  ارائه  عدم  بنابر  ایران،  و  تهران 
به  رسیدگی  جلسات  در  مذکور  شرکت  نمایندگان  حضور 
به  را  متخلف  شرکت  حکومتی  تعزیرات  سازمان  پرونده، 
ارزش  برابر   ۵ معادل  تومان جریمه  میلیارد  پرداخت ۱۱۰۰ 

ریالی تخلف و ممهور شدن پروانه واحد، محکوم کرد.
بر این اساس از کل سبد دارویی این شرکت، ۶ کالا به دلیل 
گرانفروشی مکرر حکم توقف فروش داشته اند اما ضمن عدم 
اصلاح رویه و ادامه روند گرانفروشی پس از صدور حکم، 
اقدام به احتکار و توقف عرضه کلیه محصولات خود کرده 

است.«
کرد:»  تاکید  ادامه  در  دارو  و  غذا  سازمان  عمومی  روابط   
رسالت سازمان غذا و دارو همواره صیانت از حقوق بیماران 
توام با حمایت از تولیدات داخلی بوده است؛ اما بر اساس 
وظایف ذاتی خود در حوزه نظارت و حفظ حقوق بیماران 
با هیچگونه کم فروشی، گران فروشی، احتکار و یا تخلفاتی 
از این قبیل که تاثیر مستقیم بر سلامت و اقتصاد بیمار دارد 
مسامحه نداشته و به صورت جدی در این زمینه ایفای نقش 

خواهد کرد.«

افزایش ۱۴درصدی پرونده های 
تصادفات ساختگی

ادامه برخورد سازمان غذا و دارو با متخلفان 
حوزه دارو؛

حکم توقف فروش به
 ۶ محصول یک شرکت دارویی 

به دلیل گران فروشی

گرچه به گفته مسئولین طی سال های اخیر انحصار رتبه های تک 
رقمی کنکور در مدارس مرکزنشین و استانهای بزرگ و برخوردار 
ارائه شده از سوی کارشناسان نشان  اما آمار  شکسته شده است 
می دهد که به طور کلی ۸۰ درصد رتبه های برتر کنکور سراسری 
در دهک های هشت تا ۱۰ اقتصادی قرار دارند. به عبارت دیگر 
ماراتن  در  برخوردار  کم  دهک های  که  می دهد  نشان  آمار  این 
کنکور، به ناچار بازنده هستند. علیرغم اینکه به تازگی نتایج اولیه 
کنکور ۱۴۰۲ اعلام شده است و هنوز باید منتظر اعلام نتایج نهایی 

بود تا مشخص شود رتبه های برتر امسال مربوط به کدام 
دهک های اقتصادی جامعه هستند اما آمار سال های اخیر 
نشان می دهد سهم دهک اول و دوم جامعه از رتبه های 
برتر یا همان زیر ۳۰۰۰ کنکور، ۰.۹ درصد و به عبارت 
دیگر حتی زیر یک درصد است. این دقیقا همان چیزی 
و  آموزشی  عدالت  به  توجه  لزوم  و  مساله  که  است 
آموزش  کیفیت  ارتقای  و  آموزش  در  برابر  فرصت های 

در مدارس دولتی را گوشزد می کند.
انقلاب  عالی  شورای  حقیقی  عضو  افتخاری  ایمان 
فرهنگی جمعه شب گذشته )۲۰ مردادماه( در خصوص 
 ۳۰۰۰ زیر  رتبه های  در  ایران  اقتصادی  دهک های  سهم 
کنکور سراسری و مقایسه آن با سهم دهک های اقتصادی 
دانشگاه های خاص  و  مدارس  در  فرانسه  جامعه کشور 

این کشور آمار قابل تاملی را ارئه داد.
یک  زیر  برتر؛  رتبه های  در  دوم  و  اول  دهک  سهم 

درصد
بر اساس جداول آماری که وی در برنامه ای تلویزیونی 
در  ایران  اقتصادی  اول  دهک  چهار  سهم  داد،  ارائه 

باید  که  است  درصد   ۳.۶ سراسری  کنکور   ۳۰۰۰ زیر  رتبه های 
گفت در این میان سهم دهک اول و دوم زیر یک درصد یعنی ۰.۹ 

درصد و مشخصا سهم دهک اول فقط ۰.۲ درصد است.
۸۰ درصد رتبه های برتر در دهک هشت تا ۱۰ قرار دارند

از سوی دیگر طبق همین جداول آماری در مجموع ۷۹.۱ درصد و 
در واقع قریب به ۸۰ درصد از رتبه های زیر ۳۰۰۰ کنکور از نظر 
اقتصادی در دهک هشت تا ۱۰ قرار دارند و مشخصا ۴۸.۱ درصد 
از این رتبه ها در دهک دهم جای می گیرند. یعنی نیمی از رتبه های 

برتر یا زیر ۳۰۰۰ کنکور از قشر مرفه و دهک دهمی هستند.
یک  فرانسه سهم دهک  در کشور   که  است  حالی  در  آمار  این 
دهک  سهم  و  درصد   ۳۱ دهم  دهک  سهم  درصد،   ۱۵ چهار  تا 
هشتم، نهم و دهم ۶۱.۵ درصد در ورود افراد به مدارس خاص و 

دانشگاه های برتر فرانسه است.
بیش از نیمی از دانش آموزان مدارس سمپاد را دهک های 

هشت به بالا تشکیل می دهند
پایین  دهک  چهار  سهم  حتی  که  است  توجه  قابل  نیز  نکته  این 
در  و  درصد   ۸ فقط  و  ناچیز  نیز  سمپاد  مدارس  از  ایران  جامعه 
مقابل سهم دهک هشت، ۹ و ۱۰ از مدارس سمپاد ۶۸.۳ درصد 
است و این یعنی بیش از نیمی از دانش آموزان مدارس سمپاد را 
به گفته  بالا تشکیل می دهند.از سوی دیگر   به  دهک های هشت 
الهام یاوری معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان ملی 
پرورش استعدادهای درخشان، به طور میانگین ۷۰ درصد رتبه های 
نیز ۷۰ درصد رتبه های زیر هزار کنکور را  تک رقمی کنکور و 
ارائه داده  دانش آموزان سمپادی تشکیل می دهند که طبق آمار 
شده در بالا اغلب این دانش آموزان از دهک های مرفه ۸ به بالا 
هستند.البته به گفته وی »انحصار رتبه های تک رقمی در مدارس 
است«  شده  شکسته  برخوردار  و  بزرگ  استانهای  و  مرکزنشین 
سبزوار،  بروجن،  یاسوج،  از شهر  مدارس سمپاد  گذشته  و سال 
نیشابور، شهر بابک و گرگان رتبه تک رقمی کنکور داشته اند، اما 
نیز خانواده های مرفه نشینی هستند  به هر حال در سایر استان ها 
که جزو دهک هشت به بالا تلقی می شوند. بنابراین اصل صورت 

مساله هنوز پا برجا می ماند.
»کنکور«؛ ماراتنی برای پولدارها؟

انقلاب  شورای عالی  دیگر  عضو  کبکانیان  منصور  این  از  پیش   
فرهنگی نیز به این مهم پرداخته و گفته بود که سهم دهک های اول، 
دوم و سوم که قشر کم برخوردار و محروم جامعه تلقی می شوند از 
رتبه های زیر ۳۰۰۰ ورودی دانشگاه ها در سال ۱۴۰۰ـ۱۳۹۹ تنها 
۲ درصد، دهک های هشتم، نهم و دهم ۸۰ درصد و در بین این 

ورودی ها دهک اول ۰.۲ درصد و دهک دهم ۴۸.۱ درصد است.
سهم  داد،  ارائه  تلویزیونی  برنامه  یک  در  وی  که  آماری  بر  بنا 
و  پزشکی  رشته های  ورودی  در  محروم  و  کم برخوردار  دهک 

دندان پزشکی سال ۱۴۰۰ـ ۱۳۹۹ نیز ۱.۳ درصد است.
همچنین ورودی ها دهک های محروم، یک، دو و سه در آن سال 
و  درصد  صفر  شریف،  دانشگاه  برق  رشته  در   )۱۳۹۹ )۱۴۰۰ـ 
ورودی های دهک هشت، ۹ و ۱۰ نیز ۸۷ درصد و مشخصا ورودی 

دهک دهم در آن سال ۶۰ درصد بوده است. 
در آن سال)۱۴۰۰ـ۱۳۹۹( در رشته روانشناسی نیز  ورودی دهک 
محروم ۲.۹ درصد و ورودی دهک مرفه ۸۰.۴ درصد بوده است.

نقش ۲.۳ درصدی مدارس دولتی در رتبه های برتر
که  مدارسی  درباره  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو  این 
رتبه های زیر ۳۰۰۰ در سال ۱۴۰۰ـ ۱۳۹۹ در آنها درس خوانده 
بودند نیز عنوان کرده بود »نقش مدارس دولتی و معمولی در دانش 
آموزانی که آن سال رتبه های زیر ۳۰۰۰ آورده بودند ۲.۳ درصد 
بوده است و نقش مدارس غیردولتی، نمونه مردمی و استعدادهای 
درخشان ۸۰ درصد بوده است.« آمار یاد شده زنگ خطری بود 
که کمتر شنیده می شد، زنگ خطر افت کیفیت آموزشی  مدارس 
دولتی و روی آوردن دانش آموزان برای دریافت خدمات آموزشی 
برتر به مدارس خاص،  ترس از عقب ماندگی در ماراتن کنکور 
باعث شده مدارس خاص نظیر مدارس غیردولتی، نمونه مردمی و 
استعدادهای درخشان، نقش منجی را بازی کرده و اقشار برخوردار 
با هزینه کرد هنگفت در این مدارس، آینده تحصیلی فرزندان خود 
را تضمین کنند.علاوه بر آن از آنجا که توان اقتصادی برای تامین 
است،  خارج  اقشار  از  بسیاری  عهده  از  خاص  مدارس  مخارج 

طبیعتا دهک های پایین به ناچار بازنده این مارتن هستند.
مدارس  در  نام  ثبت  با  کنکور  ساز  سرنوشت  گردنه  از  عبور 

خاص
مطالعات  پژوهشگاه  رئیس  محبی  علی  دکتر  راستا  همین  در 
و  پرورش  و  آموزش  عالی  شورای  عضو  پرورش،  و  آموزش 
پاسخ  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  درسی  برنامه ریزی  تمام  استاد 
به این سوال که علیرغم اصل سی ام قانون اساسی چرا شرایط به 
سمتی رفته است که دانش آموزان برای کسب برترین تدریس های 
داشته  خاص  مدارس  در  گزافی  هزینه های  هستند  مجبور  علمی 
باشند؟، اظهار کرد: آموزش و پرورش و تحصیل رایگان با کسب 
برترین تدریس ها برای  قبولی در دانشگاه در رشته های پر متقاضی 
دومقوله متنفاوت هستند. ما با افزایش متقاضی و عرضه محدود 
در رشته های پر متقاضی روبرو هستیم که البته بحث های مربوط 

به خود را دارد.وی با بیان اینکه بنابراین رقابت بر سر صندلی های 
عالی  آموزش  داد:  توضیح  بالاست،  بسیار  پرمتقاضی  رشته های 
اعلام می کند برای پر کردن این صندلی ها چاره ای جز طراحی 
آزمونی بسیار غربالگر و دشوار ندارد چون می خواهد بهترین ها 
را انتخاب کنند. دانش آموزان نیز برای اینکه بتوانند این آزمون ها 
را با موفقیت بگذرانند باید دانش و مهارت های بسیار بالایی داشته 
باشند. بنابراین خانواده ها با سرمایه گذاری بیشتر بر روی آموزش 
فرزندان خود برای ورود به مدارس استعدادهای درخشان، نمونه 

دولتی و مدارس غیر دولتی معروف، سعی می کنند شانس عبور 
از این گردنه سرنوشت ساز را برای فرزندان خود هموارتر کنند.

سرنوشت  کنکور؛  سمت  به  آموزان  دانش  هدایت  سیاست  
محتوم تمام دانش آموزان

به سمت  به طور کلی سیاست های آموزشی  اینکه  بیان  با  محبی 
این  افزود:  است،  کنکور  سمت  به  آموزان  دانش  همه  هدایت 
سان  بدین  است.  آموزی  دانش  جمعیت  تمام  محتوم  سرنوشت 
آموزشی  و  مادی  گذاری  سرمایه  با  خانواده ها  که  است  طبیعی 
بیشتر بر روی دانش آموزان به دنبال پیروزی در این مسابقه نفس 
گیر باشند که محصول حکمرانی آموزشی نادرست است. متاسفانه 
علیرغم اینکه اکثر سیاستگذاران آموزشی و قانونگذاران هم به آن 
نشده  ارائه  آن  برای اصلاح  راهکار جدی  هنوز  اما  دارند  اذعان 

است.
هزار   ۱۰۰ حدود  دولتی  مدارس  در  آموز  دانش  هر  سرانه 

تومان است
اینکه  به  رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش در پاسخ 
چرا توان مدارس دولتی در حدی نیست که دانش آموزان را از 
مجبور  دولتی  مدارس  محصلان  حتی  و  کند  تامین  علمی  لحاظ 
شرکت  خصوصی  آموزشگاه های  کنکور  کلاس های  در  هستند 
کنند؟، ادامه داد: نکته اول محدودیت منابع مالی مدارس دولتی  
است. سرانه هر دانش آموز در مدارس دولتی حدود ۱۰۰ هزار 
تومان است در حالیکه در مدارس غیر دولتی میانگین حدود ۳۰ 
میلیون تومان از اولیای دانش آموزان پول می گیرند. اگر حتی ۱۰ 
درصد این مبلغ را صرف ارتقای آموزش و آمادگی کنکور کنند، 

۳۰ برابر ظرفیت مالی مدارس دولتی می شود.
وی خاطر نشان کرد: نکته دوم اینکه در مدارس غیر دولتی بخاطر 
تعداد کمتر دانش آموز، زمان آموزش بیشتری در اختیار است و 
ساعات بیشتری در روز در مدرسه آموزش می بینند. در مدارس 
دولتی چنین امکانی نیست. ضمن اینکه اختیار لازم را هم ندارند. 
نسبتا  بین مدارس دولتی هم مدارسی هستند که کیفیت  البته در 
خوبی دارند کما اینکه در بین مدارس غیردولتی هم برخی مدارس 
بالاتری  کیفیت  از  که  هستند  دولتی  غیر  مدارس  همه  نه  خاص 
اینطور  برخوردارند. حتی در همان مدارس خاص و مشهور هم 
نیست که دانش آموزان نیاز به کلاس کنکور نداشته باشند، بلکه 
برعکس در آنجا کلاس های کنکور بیشتری توسط مدرسه برگذار 

می شود.
تعارض هدف بین مدارس دولتی و سازمان سنجش

تعارض  دوم  نکته  داد:  ادامه  درسی  برنامه ریزی  تمام  استاد  این 
هدفی است که بین مدرسه دولتی  و سازمان سنجش وجود دارد. 
اهداف برنامه درسی که مدارس دولتی برابر قانون باید محقق کنند 
تربیت شش ساحتی یا همان تربیت همه جانبه است در حالی که  
فقط در  آموزان  دانش  پذیرش قوی ترین  هدف سازمان سنجش، 
ساحت علمی و آن هم فقط جنبه شناختی و نه تربیت در ساحتهای 
اجتماعی و  بدنی،  اقتصادی، زیستی و  زیبایی شناختی و هنری، 
اخلاقی است. بنابراین دانش آموزان برای موفقیت در این رقابت 
بالاتر از سطح مدرسه و همسالان خود  به مهارت هایی  نفس گیر 

نیازمند هستند.
۲۰ نوع مدرسه داریم

محبی با اشاره به تنوع بیش از حد مدارس در ایران، عنوان کرد: 
ما  نمی شود.  عمل  ما  مثل  هیچ کشوری  در  گفت  می توان  تقریبا 
مثل  عناوینی  با  را  بیشتر  استعداد  دارای  و  مستعد  آموزان  دانش 
تیز هوشان، نمونه دولتی، شاهد، و.... جدا می کنیم؛ برای دانش 
آموزانی هم که تمکن مالی بیشتری دارند انواع مدارس غیر دولتی 
درست کرده ایم به نحوی که حدود ۲۰ نوع مدرسه داریم. خب 
که  باشد  مدارسی  بین  از  بیشتر  کنکور  قبولی  که  است  معلوم 

جداکرده و به آنان بیشتر توجه می شود.
البته  کرد:  تصریح  پرورش  و  آموزش  عالی  شورای  عضو  این 
روز  و  حال  این  به  طولانی  فرآیند  یک  در  هم  دولتی  مدارس 
وجود  کیفیت  فزاینده  نزول  این  برای  مختلفی  دلایل  و  افتاده اند 
دارد. علاوه بر موضوع منابع مالی و سرانه آموزشی و تنوع زیاد 
مدارس، عامل مهم دیگر فقدان نظام پاسخگویی است. البته این 
خاص آموزش و پرورش نیست، سایر دستگاه ها نیز همین وضعیت 
را دارند. در اینجا تمرکز ما معطوف بر آموزش و پرورش است. 
در هیچکدام از دولت های قبلی مدیران آموزشی به ویژه مدیران 
داوری،  مورد  روشنی  شاخص های  و  ملاکها  اساس  بر  مدارس 
انتصاب یا عزل قرار نگرفته اند، زیرا اهداف، ملاک ها و معیارهای 
نداشته  وجود  مدیران  برنامه های  ارزیابی  برای  روشنی  و  ثابت 
کرد:  بیان  پرورش  و  آموزش  مطالعات  پژوهشگاه  است.رئیس 
در حال حاضر هم علیرغم کارهای خوبی که شروع شده، هنوز 
به همین نحو عمل می شود. گرچه همواره بودجه نظام آموزش 
عمومی نسبت به سایر کشورهای پیشرفته خیلی  پایین بوده است، 
اما برای همین بودجه کم نیز الگوی شفافیت و پاسخگویی ترسیم 
نشده است و نظام بودجه ریزی مشکل جدی دارد. ما در تمام این 
۴ دهه گذشته نیامده ایم به صورت ملی نظام آموزش و پرورش 
معلم(  و  مدرسه  و  منطقه  استان،  ستاد،  سطح  )در  آن  مدیران  و 
دوره های  تکمیل  نرخ  تحصیل،  ترک  میزان  اساس  بر  مثال  برای 

تحصیلی، میانگین عملکرد دانش آموزان در مهارت های اساسی و 
غیره را مورد ارزشیابی قرار دهیم تا ببینیم چه دولت یا مدیرانی در 

این ملاک ها و معیارها عملکرد بهتر یا بدتری داشته اند.
برنامه های حوزه آموزش و پرورش ضمانت اجرا نداشته اند

این استاد تمام برنامه ریزی درسی با بیان اینکه هر یک از دولت ها 
برنامه های آشفته مختلفی را اجرا و  فراوان  تبلیغات  با  و مدیران 
رفته و سکان را به دیگری واگذار کرده اند، یادآور شد: به عنوان 
یک مثال واضح، ما از سال ۲۰۰۱ میلادی به طور پیاپی در سنجش 
تیمز و در یک دهه گذشته سنجش پرلز حضور داشته ایم، 
در  ضعیفی  خیلی   عملکرد   ۲۰۱۱ سال  از  که  حالی  در 
برای  دولتی   هیچ  داشته ایم.  )سوادخواندن(  پرلز  آزمون 
جز  جدی  کاری  کشور  آموزان  دانش  عملکرد  بهبود 
آنها  اکثر  تقریبا  که  است  نکرده  کلی  برنامه های  تصویب 

هم ضمانت اجرا نداشته است.
از   Outcome یا  بازده دانش آموزان  اظنکه  بیان  با  وی 
آموزشی  نظام های  کیفیت  سنجش  شاخص های  مهمترین 
است، توضیح داد: اگر به آمارها دقت کنید همواره ترک 
ابتدایی  تحصیلی  دوره های  تکمیل  نرخ  افزایش،  تحصیل 
)در  آموزان  دانش  عملکرد  متوسط  و  کاهش  متوسطه  و 
داشته  کاهش  یا  بوده  ثابت  یا  المللی(  بین  و  ملی  سطح 
است. آیا تا کنون برنامه ای برای بهبود این شاخص ها اعم 
یا  المللی  بین  سنجش های  در  آموزان  دانش  عملکرد  از 
آزمون های نهایی، نرخ تکمیل پایه، نرخ ترک تحصیل و 
دیگر شاخص ها مشاهده کرده اید؟. آیا تا کنون ارزشیابی 
عملکرد مدیران از  وزراء تا مدیران مدارس بر اساس این 
ملاک ها و ملاک های مشابه صورت گرفته است؟. حتی اگر 
خوش بینانه به این موضوع نگاه کنیم که اراده ای بوده باشد، لکن 
دانش  متاسفانه  چراکه  نداشته ایم،  زمینه  این  در  مناسبی  عملکرد 

آموزش و پرورش در نظام آموزشی ما به شدت پایین است.
آشفته بازار استخدام نیرو بدون در نظر گرفتن صلاحیت های 

حرفه ای و مدارس دولتی کم کیفیت
رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش با ذکر مثالی ادامه 
داد: به عنوان مثال اگر به وضعیت جذب معلم در چند سال گذشته 
نگاه کنید، حدود ۲۰۰ هزار معلم خارج از فرآیند جذب مناسب 
و دانشگاه فرهنگیان فقط از طریق آزمون کتبی و راه های دیگر 
گرفتن صلاحیت های حرفه ای  درنظر  بدون  تبدیل وضعیت،  مثل 
به استخدام آموزش و پرورش درآمده اند و همه این معلمان در 
مدارس دولتی مشغول به کار شده اند. به طور طبیعی نتیجه چنین 
آشفته بازاری، مدارس دولتی کم کیفیت خواهد بود. بخش عمده 
جمعیت دانش آموزی در این مدارس تحصیل می کنند که نسبت به 
دانش آموزانی که در مدارس غیر دولتی و مدارس خاص تحصیل 
می کنند، کم برخوردارتر هستند و به طور طبیعی  از قدرت رقابت 

پایین تری برخوردارند.
این استاد تمام برنامه ریزی درسی معتقد است که در حال حاضر 
کمی  تعداد  چرا  که  نیست  این  ما  آموزشی  نظام  اصلی  مشکل 
و  متقاضی  پر  رشته های  وارد  دولتی  مدارس  آموزان  دانش  از 
نیازمند کسب رتبه زیر ۳۰۰۰ می شوند زیرا بر اساس پژوهش ها 
المللی، ورود به این رشته ها به طور اساسی در  و مطالعات بین 
Ability/ ( سطح جهان متأثر از توانایی یا ظرفیت دانش آموزان

Capacity ( و طبقه اقتصادی- اجتماعی ) SES ( است و این 
دو متغیر نسبت به تغییر مقاوم هستند.

در  ما  آموزشی  نظام  اصلی  مشکل  حاضر  حال  در  وی  گفته  به 
مهم ترین  عنوان  به  مهارت ها  حداقل  به  آموزان  دانش  دستیابی 
و  پایه  تکمیل  تحصیل،  ترک  نرخ  نیز  و  آموزشی  عدالت  ملاک 
متوسط عملکرد دانش آموزان و شاخص هایی از این دست است.

یاد شده  در شاخص های  آموزشی  نظام  اگر  اینکه  بیان  با  محبی 
توفیق به دست آورد، گام بزرگی برداشته خواهد شد، این را هم 
درست  هدایت  بیشتر،  گذاری  سرمایه  نیازمند  امر  این  که  گفت 

منابع مادی و انسانی و برنامه ریزی دراز مدت است.
»مافیای کنکور«؛ آری یا خیر؟

رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش همچنین در پاسخ 
مافیای کنکور در  اینکه نقش موسسات کنکوری و اصطلاحا  به 
این بین چقدر است؟، آیا با وجود چیزی به اسم »مافیای کنکور« 
تقلب،  برای  شبکه هایی  همواره  اگرچه  داد:  توضیح  موافقید؟، 
متقاضی  پر  فروش سوالات کنکور، خرید و فروش صندلی های 
وجود دارند که آسیب بسیار بزرگی است و مسائل و چالش های 
مخصوص به خود را دارد که باید به شدت با آن برخورد کرد، 
اما اینکه بازاری به عنوان کتاب های کمک آموزشی شکل گرفته 

است را تخطئه کنیم و  نام آن را مافیا بنامیم، هم درست نیست.
هیچ کشوری با شکل گیری چنین بازارهایی مخالف نیست

این عضو شورای عالی آموزش و پرورش تصریح کرد: در همه 
 High-stakes( جای جهان، برگزاری آزمون های سرنوشت ساز
می شود.  جانبی  بازارهای  گیری  شکل  به  منجر  خود  کنار  در   )
برای آزمون هایی مانند تافل، آیلتس و غیره، آزمونهای رشته های 
از  افراد  به  بورد و دستیاری، رشته های فنی و غیره که  پزشکی، 
گروه های مختلف کمک می کنند تا بتوانند در این آزمون ها موفق 
شوند، هزاران بلکه میلیون ها کتاب و راهنما در سراسر جهان منتشر 
می شود. این کتابها سطح دانش و مهارت افراد را بالا می برند و 
در عین حال موجب کارآفرینی و پیامدهای اقتصادی مفیدی برای 
بازارهایی  چنین  گیری  با شکل  کشوری  هیچ  هستند.  نیز  جامعه 
کارکردهای  هم  زیرا  نمی گیرد،  را  آن  وجلوی  نیست  مخالف 
اقتصادی و هم کارکردهای آموزشی و فرهنگی قابل توجهی دارند 
و حتی به دانش آموزان کم برخورداری که به مدارس و معلمان 
تا  کنند  می  کمک  کمتر  بسیار  هزینه  با  ندارند،  دسترسی  خوب 

فرصت موفقیت در آزمونهای مهم را داشته باشند.
وی ادامه داد: به نظر بنده مشکل اساسی این است که ما به جای 
با معلول کرده ایم. لازم است  علت، خودمان را مشغول برخورد 
برای سنجش توانایی های تربیتی مورد نظر سند تحول و برای نظام 
پذیرش دانشگاه فکر اساسی کنیم. یعنی باید کاری کرد که توان 
و ظرفیت موسسات آموزشی و کنکوری  در خدمت تحقق اهداف 
عالی تعلیم و تربیت و ارتقای کیفیت یادگیری و گسترش کیفیت 
و برابری آموزشی باشد.محبی یادآور شد: مثلا شما بررسی کنید 
آموزان مسیر  ما همه دانش  مثل کشور  ببینید در کدام کشور ها 
پیشرفت و زندگی خود را رفتن به دانشگاه می دانند.؟ در کجای 
دنیا به دلیل ضعف هدایت تحصیلی هر سال  بیش از ۵۰۰ هزار 
دانش آموز را وارد رشته تجربی می کنند تا بعدا در خوش بینانه ترین 
حالت حدود ۱۰ هزار نفر آنان یعنی ۲درصد در دانشگاه در رشته 
مورد علاقه خود که رشته های پزشکی است، قبول شوند و ۴۹۰ 
و  روحی  ناراحتی  و  فشار  دچار  ۹۸درصد  یعنی  دیگر  نفر  هزار 
ناامیدی و سرخوردگی شوند؟ چراکه تلاش کرده اند، خانواده ها 
هم برای آنان هزینه فراوانی کرده اند و توقع ایجاد شده است، اما 

موفق نشده اند.

تعارض هدف مدارس دولتی و سازمان سنجش در آزمون سراسری

چرا ایست قلبی می کنیم؟»کنکور«؛ ماراتنی برای پولدارها؟
همه ما شنیده ایم که برخی افراد عارضه ایست قلبی ناگهانی را 
تجربه کرده اند با این حال شاید هنوز به درستی ندانیم که ایست 
قلبی چیست؟ چه تفاوتی با حمله قلبی دارد؟ و چگونه می توان 

به کسی که چنین شرایطی را تجربه می کند، کمک کرد؟
ایست قلبی یا ایست قلبی ناگهانی یک فوریت پزشکی است 
الکتریکی قلب در  به عنوان اختلالی در فعالیت  باید آن را  و 
نظر گرفت. فعالیت الکتریکی هماهنگ به قلب اجازه می دهد تا 

خون را به طور طبیعی پمپاژ کند.
ایست قلبی ناگهانی می تواند به طور غیرمنتظره و سریع اتفاق 
افتاده و قلب از کار بیفتد. هرچند این عارضه، حمله قلبی نیست 
اما به همان اندازه خطرناک و اورژانسی است و به درمان سریع 
نیاز دارد.ایست قلبی وضعیتی است که قلب نمی تواند وظایف 
خود مانند پمپاژ خون اکسیژن دار به سرتاسر بدن برای رساندن 
اکسیژن به مناطق حساس مثل مغز و بقیه اندام ها را انجام دهد. 
گاهی اوقات به آن »ناگهانی« می گویند زیرا به نظر می رسد که 
بدون هشدار و علائم قبلی اتفاق می افتد. در این شرایط بیمار 
به طور ناگهانی تمام فعالیت های قلبی خود را از دست می دهد، 
فوری،  درمان  بدون  می شود.  بیهوش  و  شده  متوقف  تنفسش 

ایست قلبی ناگهانی می تواند منجر به مرگ شود.
چه عاملی باعث ایست قلبی می شود؟

مورد  اولین  می کنند.  تجربه  را  قلبی  ایست  طریق  دو  به  افراد 
برای  را  قلب  عضله  الکتریکی  فعالیت  هیچ  که  است  زمانی 

فشرده شدن تحریک نمی کند.
دیگر  قلب  الکتریکی  فعالیت  که  است  زمانی  نیز  دوم  مورد 
هماهنگ و کارآمد نیست. عملکرد عضله قلب آشفته است و 
بطنی«  »فیبریلاسیون  وضعیت  این  نیست.  خون  پمپاژ  به  قادر 

نامیده می شود.
جای  به  که  می شود  باعث  قلب  نامنظم  و  سریع  سیگنال های 
لرزه  به  بی فایده  به طور  قلب  پایینی  حفره های  خون،  پمپاژ 
به  ابتلا  احتمال  می توانند  قلبی  بیماری های  از  برخی  درآیند. 
این نوع اختلال در ضربان قلب را افزایش دهند. ایست قلبی 
ناگهانی در افرادی که هیچ بیماری قلبی شناخته شده ای ندارند 

نیز می تواند اتفاق بیفتد.
تفاوت بین ایست قلبی و حمله قلبی چیست؟

وقتی فردی دچار حمله قلبی می شود، بیشتر به این خاطر است 
که مشکلی در شریان ها به وجود آمده است. شریان های اصلی 
که خون و اکسیژن قلب را تامین می کنند با یک لخته، مسدود 

شده و باعث مسدود شدن مسیر جریان خون می شوند.
دریافت  اکسیژن  حاوی  خون  قلب،  بافت های  شرایط  این  در 
نمی کنند و بنابراین این بافت ها ممکن است بمیرند. با گذشت 
زمان، این وضعیت می تواند منجر به مشکلات الکتریکی مانند 
فیبریلاسیون بطنی و ایست قلبی ناگهانی شود. در برخی موارد، 
بافت اسکار یا بافت همبند در محل زخم )scar tissue( پس از 

حمله قلبی می تواند باعث تغییراتی در ضربان قلب فرد شود.
قلبی  ناگهانی  مرگ  یا  قلبی  ایست  دچار  که شخصی  هنگامی 
این  با  باشد.  قلبی  حمله  تظاهر  می تواند  شرایط  این  می شود، 
حال ایست قلبی ناگهانی به این معنی نیست که شما لزوماً دچار 

انسداد قلبی هستید.
چه کسانی در معرض خطر ایست قلبی هستند؟

می دهند،  افزایش  را  قلبی  بیماری  خطر  که  شرایطی  همان 
از  دهند.  افزایش  نیز  را  ناگهانی  قلبی  ایست  خطر  می توانند 

جمله:
شریان هایی  در  کلسترول  وقتی  کرونری:  سرخرگ  بیماری   -
که خون را به قلب می رسانند تجمع می یابد - سخت شدن و 
باریک شدن مسیر - به آن بیماری سرخرگ کرونری می گویند 
که شایع ترین علامت آن احساس ناراحتی در ناحیه قفسه سینه 

است.
- بیماری ماهیچه قلب: بیماری ماهیچه قلب به این معنی است 
وضعیت  این  دارد.  وجود  قلب  عضله  خود  در  مشکلی  که 
»بیش پروردگی  آن  رایج  شکل  یک  باشد.  ژنتیکی  می تواند 
ماهیچه قلب« نامیده می شود. عضله قلب در این حالت طبیعی 

نیست و ضخیم تر است.
- نارسایی دریچه قلب: در نارسایی دریچه قلب، یک یا چند 
باریک  یا  نشت  نمی کند.  کار  درستی  به  قلب شما  در  دریچه 
شدن دریچه های قلب می تواند منجر به کشیدگی یا ضخیم شدن 

عضله قلب شود.
یا  کودکان  در  ناگهانی  قلبی  ایست  قلب:  مادرزادی  نقص   -
نوجوانان اغلب به دلیل یک مشکل الکتریکی یا ساختاری قلبی 

است که فرد با آن متولد شده  است.
الکتریکی  سیگنال  بیماری های  سایر  و  کیوتی  سندرم   -
و  بروگادا«  »سندرم  کیوتی،  سندرم  مانند  شرایطی  قلب: 
»کاردیومیوپاتی آریتموژنیک« می توانند خطر ایجاد فیبریلاسیون 
نشود،  بازیابی  به سرعت  قلب  ریتم  اگر  کنند.  ایجاد  را  بطنی 
ممکن است مرگ ناگهانی رخ دهد. افراد جوان مبتلا به سندرم 

کیوتی در معرض خطر مرگ ناگهانی هستند.
زنده ماندن برای فردی که ایست قلبی را تجربه کرده، امکان 
پذیر است اما زمان بسیار مهم است. بازیابی هرچه سریعتر ریتم 
الکتریکی  با احیای قلبی ریوی )CPR( و دستگاه شوک  قلب 
خارجی خودکار )AED( حائز اهمیت است. همچنین تماس با 

اورژانس را فراموش نکنید.
عملیات احیای قلبی ریوی

آغاز ماساژ قلبی به علت کمک به پمپاژ مصنوعی قلب، اولین 
قدم و مهم ترین مانور امدادگر است که باید هرچه سریع تر آغاز 
ازای هر ۱۵  به  برای بزرگسالان  گردد. قبلا توصیه می شد که 
ماساژ قلبی، دو تنفس مصنوعی و برای کودکان و نوزادان به 
ازای هر پنج ماساژ قلبی دو تنفس مصنوعی انجام شود. در حال 
ماساژ   ۳۰ که  می شود  توصیه  نوزادان  مورد  در  به جز  حاضر 

قلبی برای هر دو تنفس مصنوعی انجام شود.
همانطور که گفته شد فشار روی قفسه سینه باید سریع و قوی 
باشد و با سرعت ۱۰۰ الی ۱۲۰ فشار در دقیقه انجام شود. با این 
حال باید زمان کافی برای برگشت قفسه سینه به بالا داده شود 
به  طوری  که فشارهای متوالی، خون را به درون دستگاه گردش 
خون براند. برای انجام ماساژ قلبی، پاشنه یک دست را باید در 
مرکز قفسه سینه روی استرنوم )یا همان جناغ سینه( در بین سر 
سینه ها )نیپل ها( قرار داد و دست دوم را باید روی دست اولی 
فشار  پایین  به  قدرت  حداکثر  با  بتوان  که  طوری   به   گذاشت 
آورده و دست بالایی، انگشتان دست پایین را از محدوده ماساژ 
دور کند. آرنج ها باید کاملا صاف باشند و انگشتان دست ها با 

بدن بیمار تماس نداشته باشند
.با هر فشار باید قفسه سینه حدود پنج الی شش سانتی متر پایین 
احتمال  از  امدادی،  اقدام  این  بودن  حیاتی  به  توجه  با  برود. 
شکسته شدن دنده ها چشم پوشی می شود. با این حال در شرایط 
سپس  و  تنفسی  ایست  ابتدا  که  مواردی  در  )یعنی  خفگی ها 
ایست قلبی رخ داده است( باید اول راه هوایی را باز کرد، بعد 
تنفس مصنوعی داد و سپس ماساژ قلبی )برقرار کردن گردش 

خون( انجام شود.
ریتم  به  بیمار  قلب  بازگرداندن  اقدامات  این  انجام  از  هدف 
طبیعی است. این شرایط جریان خون را به قسمت های حیاتی 

بدن به ویژه قلب و مغز باز می گرداند.
پزشکان و متخصصان قلب تاکید دارند که مهم ترین عامل بروز 
مشکلات و بیماری های قلبی، انتخاب یک الگوی زندگی ناسالم 

و غیر بهداشتی است.
در  را  قلب  سلامت  می توانند  ساده  عادات  و  عوامل  برخی   

معرض خطر قرار داده و منجر به بیماری شوند.
احتیاط  های لازم برای حفظ سلامت قلب

در ادامه به نقل از »مدیکال دیلی« به چند مورد از عادت ها و 
و  قلب  سلامت  حفظ  منظور  به  که  پرداخت  خواهیم  عواملی 

عروق می بایست نسبت به آن ها محتاط بود.

سخنگوی وزارت بهداشت:
محدودیتی برای توزیع کیت های استاندارد غربالگری وجود ندارد

در  اخبار  برخی  به  واکنش  در  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
فضای مجازی درباره کیت های غربالگری جنین، گفت: هیچ 
توزیع کیت های غربالگری  تولید و  برای  محدودیت جدیدی 
جنین ایجاد نشده و استانداردهایی که پیش از این به منظور 

کنترل کیفی کیت ها اعمال می شد، کماکان رعایت می شود.
بودن  استاندارد  بر کیفیت و  نظارت  آیین گفت:  پاک  پدرام   
تا  داروست  و  غذا  سازمان  وظیفه  جنین  غربالگری  کیت های 
کیت هایی که در اختیار مردم قرار می گیرد، بیشترین دقت و 

کمترین خطا را داشته باشد.سخنگوی وزارت بهداشت با اشاره 
به این مطلب که از نظر وزارت بهداشت، غربالگری جنین با 
رعایت استانداردها ممنوع نیست؛ ادامه داد: غربالگری مطابق 
قانون و نظر متخصصان استانداردسازی شده است. بنابر اعلام 
افزود: در حال حاضر کیت های  آیین  بهداشت، پاک  وزارت 
تشخیصی غربالگری با دقت کافی در اختیار مردم قرار می گیرد 
و کماکان برای کمک به سلامت مادر و جنین، از توزیع کیت 

های غیر استاندارد و غیر دقیق جلوگیری می شود.
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دبیر انرژی سند تحول دولت:
شدت مصرف انرژی در کشور به 

بالاترین حد رسیده است
بر اساس اعلام معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
مسکن  ملی  نهضت  تعاونی های  قالب  در  مسکونی  واحد   ۱۳۰۰

آماده بهره برداری شده است.
و  فرد  هر  مسکن حق  داشتن  کشورمان  اساسی  قانون  اساس  بر 
تامین  به  این اصل موظف  ایرانی است و دولت ها طبق  خانواده 
مسکن شده اند. در اصل ۳۱ قانون اساسی دولت موظف شده با 
به ویژه کارگران و  نیازمندترند  برای کسانی که  اولویت  رعایت 

روستانشینان زمینه اجرای این اصل را فراهم کند.
برای  مختلفی  خانوارها طرح های  برای  مسکن  تامین  راستای  در 
خانه دار کردن اقشار جامعه پیش بینی شده که از جمله آنها طرح 
طرح  اجرای  موازات  به  است.  ملی  مسکن  طرح  و  مهر  مسکن 
مسکن ملی طرح مسکن کارگری و ساخت مسکن در شهرک های 
با  نیز  سیزدهم  دولت  گرفت.  قرار  کار  دستور  در  نیز  صنعتی 
هدفگذاری ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال و ساخت ۴ 
میلیون واحد تا پایان دولت، طرح نهضت ملی مسکن را کلید زد.

واحد مسکونی  هزار  تفاهم نامه ساخت ۲۰۰  ماه سال ۱۳۹۸  دی 
برای کارگران،   بازنشستگان و مستمری بگیران بین وزرای تعاون، 
همچنین  شد.  منعقد  شهرسازی  و  راه  و  اجتماعی  رفاه  و  کار 
تفاهم نامه ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی در جوار شهرک های 
صنعتی میان اتاق تعاون و وزارت راه و شهرسازی به امضا رسید.

و  کارگران  برای  مسکونی  واحدهای  تعداد  سیزدهم  دولت  در 
بازنشستگان و مستمری بگیران افزایش یافت و به ۴۰۰ هزار واحد 
راه و  با وزارت  را  تفاهم نامه ای  به نحوی که وزارت کار  رسید 
شهرسازی به امضا رساند که به موجب این تفاهم نامه در مرحله 
نخست شناسایی، پالایش و اولویت بندی متقاضیان مسکن واجد 

شرایط از جمله کارگران صورت گیرد.
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  تعاون  امور  معاون  ـ  مسکنی  مهدی 
اجتماعی در روزهای اخیر از بهره برداری ۱۳۰۰ واحد مسکونی در 
قالب نهضت ملی مسکن خبر داد و گفت: بر اساس تفاهم نامه ای 
که امضا شده سهم بخش تعاون ۴۰۰ هزار واحد مسکونی بوده که 
احداث ۶۲ هزار واحد آن آغاز شده و نخستین واحدهای مسکونی 
واحد   ۱۳۰۰ تعداد  به  مسکن  ملی  نهضت  تعاونی های  قالب  در 

آماده افتتاح و بهره برداری شده است.
وی گفت: یک برش ۲۰۰ هزار واحد مسکونی برای استان ها در 
قالب نهضت ملی مسکن تعریف شده که ۱۳۰۰ واحد آن آماده 
بهره برداری شده است و وزارت نیرو باید انشعابات آب و برق را 
در اختیار این واحدها قرار دهد تا در اولین فرصت به بهره برداری 

برسد.
معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: 
در حال حاضر ساخت بیش از ۲۵ هزار واحد مسکونی در کل 
تعاونی  حوزه  چهارچوب  در  پروژه هایشان  و  شده  آغاز  کشور 

درحال پیشرفت است.
۱۳۰۰ واحد مسکن کارگری در انتظار بهره برداری

راه و  از طریق سامانه وزارت  باید  ابتدا  مسکنی گفت: کارگران 
شهرسازی ثبت نام کنند تا به ما معرفی شوند و پس از وسع سنجی 
پروژه های  و  متشکل  مسکن  تعاونی های  قالب  در  دهک بندی،  و 

مسکن وارد مرحله ساخت می شوند.
طی روزهای اخیر عملیات کلنگ زنی پروژه ۷۳۴ واحدی مسکن 
کارگری در قالب نهضت ملی مسکن به همت اتاق تعاون ایران در 

شهر اشتهارد استان البرز صورت گرفت.
بهمن عبدالهی - رئیس اتاق تعاون ایران - در گفت وگو با ایسنا، 
سیزدهم  دولت  تعهد  به  توجه  با  گفت:  آن  جزئیات  توضیح  در 
مبنی بر ساخت چهار میلیون واحد مسکونی و تفاهم نامه مشترک 
ساخت  برای  شهرسازی  و  راه  وزارت  و  ایران  تعاون  اتاق  میان 
پروژه ۷۳۴ واحدی مسکن  هزار واحد مسکونی کلنگ زنی   ۲۰۰

کارگری اشتهارد انجام شد.
یزد،    زنجان،  استان های  در  کارگری  مسکن  آغاز ساخت  از  وی 
به  توجه  با  گفت:  و  داد  خبر  بلوچستان  و  سیستان  و  سمنان 
ظرفیت های اتاق تعاون ایران در سطح کشور به دنبال احداث این 

واحدها در تمام استان ها هستیم.
رئیس اتاق تعاون ایران ابراز امیدواری کرد: پروژه ۷۳۴ واحدی 
مسکن کارگری اشتهارد ظرف مدت ۲ سال با حمایت مسئولان و 

برنامه ریزی پیمانکار به نتیجه برسد.

و  اشتهارد  شهرستان  در  صنعتی  شهرک های  وجود  به  توجه  با 
تولیدی  واحدهای  در  شاغل  کارگران  مسکن  تأمین  ضرورت 
اجرای پروژه ۷۳۴ واحدی مسکن کارگری می تواند گام موثری 
در جهت خانه دار شدن کارگران شاغل در این واحدها و شهرک ها 

باشد.
 ۱۴۹ ماده  جمله  از  بسیاری  قانونی  ظرفیت های  حاضر  حال  در 
کارشناسان  دارد.  وجود  کارگران  مسکن  تأمین  برای  کار  قانون 
معتقدند که در ماده ۱۴۹ قانون کار برای تامین مسکن کارگران 
با  می توان  که  شده  گذاشته  کارفرمایی  جامعه  عهده  بر  تکالیفی 
برای ساخت مسکن  از ظرفیت شهرک های صنعتی  آن  به  استناد 
و  هستند  صنایع  تجمع  محل  صنعتی  شهرک های  کرد.  استفاده 
می توان ضمن استفاده از ظرفیت آنها در ساخت مسکن کارگری، 

کارفرمایان را در این طرح مشارکت داد.
مسکن  تولید  به  مکلف  کارفرمایان  کار  قانون   ۱۴۹ ماده  مطابق 
تسهیلات  از  استفاده  با  است  موظف  دولت  و  شده اند  کارگران 
بانکی و امکانات وزارت راه همکاری و حمایت لازم را در این 

خصوص صورت دهد.

۱۳۰۰ واحد مسکن کارگری در انتظار بهره برداری

اصلاح  اینکه  بر  تاکید  با  دولت  تحول  سند  انرژی  دبیر   
ساختار حکمرانی مقدم بر اصلاح قیمت ها دانست و گفت: 
بالاترین حد خود  به  انرژی در کشور  روند شدت مصرف 
رسیده به طوری که سومین تولیدکننده و مصرف کننده گاز 

در دنیا هستیم.
 محمدرضا اکبری در دومین کنفرانس بهینه سازی و بهره وری 
انرژی ایران، ضمن اشاره به مسئولیت ۱۲ دستگاه در حوزه 
بهینه سازی انرژی، اظهار کرد: روند شدت مصرف انرژی در 

کشور به بالاترین حد خود رسیده است.
اظهار  انرژی در کشور  اتلاف  بالای  میزان  به  اشاره  با  وی 
ولی  داشته  وجود  اقتصادی  رشد  اروپا  اتحادیه  در  کرد: 
انرژی  بهینه سازی  با  و  نداشته  وجود  انرژی  مصرف  رشد 
توانسته اند مازاد انرژی مورد نیازشان را تأمین کنند؛ اما در 
کشور ما، از سال ۱۳۹۰ رشد تولید گاز دو برابر شده، ولی 
رشد اقتصادی صفر یا منفی بوده که به این معنی است که 

هدررفت انرژی بالا است.
دولت گفت: سرانه مصرف خانگی  تحول  انرژی سند  دبیر 
نیست  بالا  زیاد  دنیا  کشورهای  با  مقایسه  در  ما  کشور  در 
که نشان می دهد در حوزه مصرف نمی توان همه تیرها را به 

سمت مردم نشانه رفت.

اتلاف انرژی در شبکه تولید، انتقال و توزیع کشور رخ 
می دهد

اکبری گفت: در سال ۳ میلیارد بشکه معادل نفت و گاز تولید 
اتلاف  نهایی  بخش  در  انرژی  درصد   ۴۰ که  داریم  انرژی 
توزیع  و  انتقال  تولید،  شبکه  در  انرژی  اتلاف  که  می شود 

کشور اتفاق می افتد.
وی بیان کرد: روزی یک میلیون بشکه نهفته در بهینه سازی 
داریم که در آن، هم اشتغال و هم ارزش افزوده وجود دارد 

و می توان بحران را به فرصت تبدیل کرد.
گاز را در خدمت تولید نیست

ساختار  کرد:  خاطرنشان  دولت  تحول  سند  انرژی  دبیر 
حکمرانی ما پر از تعارض منافع نهادی و سازمانی یا فردی 
است و آسیب جدی بهینه سازی همین است که باید اصلاح 
شود؛ اصلاح ساختار حکمرانی مقدم بر اصلاح قیمت است.

اکبری تأکید کرد: مشکل این است که هنوز بین اهالی حوزه 
انرژی جمع بندی انجام نشده و این بلاتکلیفی به بخش های 

دیگر تسری می یابد.
سومین  هستیم،  دنیا  در  گاز  تولیدکننده  سومین  گفت:  وی 
تولید  در خدمت  را  گاز  ولی  هستیم،  هم  آن  مصرف کننده 

استفاده نمی کنیم.
بیشترین اتلاف انرژی در بخش دولتی است

و  تولید  صندوق  »تشکیل  دولت  تحول  سند  انرژی  دبیر 
بهره وری انرژی« با مأموریت تأمین مالی هزینه های سرمایه ای 
طرح های تولید و بهره وری انرژی در طول زنجیره تولید تا 
مصرف، را به عنوان پیشنهاد خود در زمینه بهینه سازی ارائه 
کرد.اکبری تغییر قیمت حامل های انرژی را بزرگ ترین اشتباه 
دانست و گفت بیشترین اصطکاک باید با بدنه دولت باشد 

که بیشترین اتلاف انرژی در آن اتفاق می افتد.

استقبال ترکمنستان از گسترش 
حضور ایران در بازار این کشور

نمایشگاه های  برگزارکنندگان  انجمن  مدیره  هیات  رییس 
و  روابط  آمادگی گسترش  ترکمنستان  بازار  گفت:  خارجی 
حضور ایران را دارد و فعالان اقتصادی کشورمان نیز مورد 
استقبال برای توسعه روابط قرار می گیرند.»حسن مرتجی« با 
بیان اینکه نمایشگاه »ایران پروژه« طی ۱۵ سال گذشته برای 
افزایش سهم ایران از بازار ترکمنستان فعالیت های مداومی 
اقدامات موجب شد  این  داشته است، اظهار کرد: در آغاز 
دلار  میلیون   ۱۷۵ از  ترکمنستان  و  ایران  تجارت  حجم  که 
صادرات در سال ۱۳۸۷ به یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار 
افزایش  این  اینکه  بیان  با  یابد.وی  افزایش   ۱۳۹۴ سال  در 
بود،  ترکمنستان  نفری  میلیون  پنج  بازار  برای  بزرگی  رقم 
افزود: همکاری های سفارت ایران در ترکمنستان و سازمان 
از  و  بوده  گذار  تاثیر  بسیار  بخش  این  در  تجارت  توسعه 
کنندگان  مشارکت  اقتصادی،  فعالان  اقدامات  دیگر  سوی 
نمایشگاه های  برگزارکنندگان  انجمن  گروهی  تلاش های  و 
به  اشاره  با  کند.مرتجی  هموارتر  را  مسیر  توانست  خارجی 
برگزاری ششمین دوره نمایشگاه ایران پروژه در ترکمنستان، 
نمایشگاه  این  برگزاری  از  ترکمنستان  دولت  داشت:  اظهار 
این  تاثیرات  و  سوابق  به  توجه  با  زیرا  می کند،  استقبال 
است.وی  رسیده  سرانجام  به  بزرگی  اقدامات  نمایشگاه، 
به  منجر  ترکمنستان  در  پروژه  ایران  نمایشگاه  کرد:  تاکید 
سرمایه گذاری های بزرگ در زمینه های مختلف شده و زمینه 
برای امضای قراردادهای بسیاری را فراهم کرده است و به 
می رود.رییس  به شمار  شناخته شده،  منطقه  در  دلیل  همین 
خارجی  نمایشگاه های  برگزارکنندگان  انجمن  مدیره  هیات 
خاطرنشان کرد: در دهه ۹۰ با امضای قراردادی میان ایران 
و ترکمنستان مبنی بر واردات گاز از این کشور و صادرات 
کالا و خدمات، تعهد عظیمی به وجود آمد که ارقام تجاری 
را صعودی کرد.وی افزود: بازار ترکمنستان از این نظر ویژه 
است که با دیگر کشورهای همسایه با ترکیب نسبی جمعیت 
به این حجم از تجارت دست نیافتیم و به دلیل این میزان از 
افزایش داشت. بسیار  این سمت  به  تجار  استقبال، رویکرد 

دلیل  به  را  اخیر  ارقام تجاری در سال های  مرتجی، کاهش 
نفر جمعیت  میلیون  پنج  به  با توجه  کرونا دانست و گفت: 
این کشور  با  میلیون دلار تجارت  ترکمنستان، سالیانه ۵۰۰ 

رقم قابل قبولی است و در شرایط خوبی قرار داریم.

بویراحمد  و  کهگیلویه  سلامت  بیمه  کل  اداره  سرپرست 
گفت: اگر بیماران خاص و صعب العلاج، نشاندار شوند در 
مراکز دولتی، بیش از ۹۰ درصد هزینه های دارویی مرتبط با 

بیماری، توسط سازمان بیمه گر پرداخت می شود
 ۸۰ تا  خصوصی،  بخش  در  کرد:  عنوان  عزیزی  محسن 
مثل  است،  افراد  این  بیماری  با  مرتبط  که  خدماتی  درصد 
خاص  آزمایشات  و  اسکن ها  و  رادیوتراپی  درمانی  شیمی 
پرداخت می شود.عزیزی با اشاره به رویکرد دولت سیزدهم 
دولت  این  در  کرد:  عنوان  است،  سلامت  در  عدالت  که 
بیماران  به  بیشتری  توجه  تا  شده  دیده  تدارک  برنامه هایی 
خاص و صعب العلاج شود.وی تصریح کرد: این بیماران با 
نیاز در سامانه “شهروندی  بارگذاری مدارک و اسناد مورد 
سازمان بیمه سلامت ایران” و تایید بیماری و نوع خدمات 
بهره  صندوق  این  خدمات  از  می کنند  دریافت  که  درمانی 
کهگیلویه  سلامت  بیمه  کل  اداره  می شوند.سرپرست  مند 
 ۲۰۰ و  هزار   ۷ تاکنون   ۱۴۰۱ سال  از   : بویراحمدافزود  و 
و  شدند  نشاندار  و  شناسایی  استان  در  بیماران  این  از  نفر 
کرد:  بیان  گرفتندعزیزی  قرار  صندوق  خدمات  زیرپوشش 
بیماران دیابتی به خصوص افرادی که انسولین مصرف می 
نیز سال  دیابت هستند  به  وابسته  بیماری های  کنند و دچار 
آینده برای حمایت بیشتر نشاندار می شوند.وی با بیان اینکه 
در سوم آبان ماه ۱۴۰۱ صندوق حمایت از بیماران خاص و 
صعب العلاج با پوشش ۱۰۴ بیماری خاص و صعب العلاج 
ابتدای اجرای طرح  از  در کشور رونمایی شد، یادآور شد 
تاکنون قریب به ۳/۵ میلیارد تومان از قبیل خارج از ضوابط 
از محل ۵ طرح به بیماران خاص و صعب العلاج پرداخت 
بیماران  پرونده   ۲۸۰ تعداد   ۱۴۰۲ ماه  خرداد  در  که  شده 
خاص و صعب العلاج گه از سال ۱۴۰۱ پذیرش گردیده بود 
به مبلغ ۱۲۳۰۰ دوازده میلیارد و سیصد میلیون ریال صدور 
گردیده  ارسال  پرداخت  جهت  امورمالی  به  و  شده  حواله 
به  اشاره  با  استان  سلامت  بیمه  کل  اداره  .سرپرست  است 
و ۴۳۵  میلیون  در سال جاری یک  درمانی  بیمه  اینکه حق 
پوشش  فاقد  که  شهروندانی  از  است  تومان   ۲۰۰ و  هزار 
از خدمات  بهره مندی  منظور  به  بیمه ای هستند خواست که 
درمانی بیمه سلامت در هنگام بیماری، بدون نیاز به مراجعه 
حضوری به دفاتر پیشخوان و از طریق سامانه شهروندی به 
نشانی : http://bimehsalamatiranian.ir برای ثبت نام اولیه 
توانایی پرداخت  از لحاظ مالی  اقدام کنند و در صورتیکه 
بصورت  نیز  اقساطی  پرداخت  امکان  ندارند،  را  بیمه  حق 
سه ماهه فراهم است.وی گفت: بیش از ۷۰ درصد جمعیت 
پنج صندوق کارکنان  نفر در  استان یعنی حدود ۵۲۰ هزار 
بهزیستی، خانواده های  و  امداد  )کمیته  اقشار  دولت، سایر 
ایثارگران(، دفترچه های ایرانیان سلامت همگانی و روستائیان 

و عشایر، تحت پوشش بیمه سلامت هستند

حضور مدیر مخابرات شهرستان 
گرگان در میز خدمت

 مدیر مخابرات شهرستان گرگان در میز خدمت محله سیدین 
حضور یافت.

در راستای سرعت بخشیدن به درخواستهای مخابراتی مردم 
و آگاهی از نیازهای آنان ،  احمدرضا کبیر مدیر مخابرات 
شهرستان گرگان در میز خدمت محله سیدین گرگان حضور 
یافت.این برنامه که با حضور منتظری نماینده مردم گرگان و 
آق قلا در مجلس شورای اسلامی و اسماعیل نادری فرماندار 
شهرستان گرگان  تشکیل شد ، مردم درخواستهای خود را 

مطرح و رسیدگی به آنها در دستور کار قرار گرفت.
را  میز خدمت  در  گرگان حضور  شهرستان  مخابرات  مدیر 
ارتباط مستقیم با مردم با هدف تسهیل در پاسخگویی دانست 
وگفت : کسب رضایت حداکثری مردم ، اولویت مخابرات 
منطقه گلستان است و در این راستا برنامه ریزی های زیادی 

در حال اجرا دارد.
گرگان- خبرنگارروزنامه نسیم

سقف تسهیلات صنایع پیشرفته به
 ۱۰۰ میلیارد تومان می رسد

صنایع  توسعه  و  تحقیقات  از  حمایت  صندوق  مدیرعامل 
پایان  تا  صندوق  سرمایه  که  کرد  امیدواری  ابراز  پیشرفته 
سال به پنج همت برسد و گفت که در این صورت سقف 

تسهیلات از ۲۵ به ۱۰۰ میلیارد تومان خواهد رسید.
محسن نادری منش با بیان اینکه عملکرد سال قبل صندوق 
در ارائه تسهیلات نسبت به سال ۱۴۰۰ حدود ۳ برابر شده، 
عملکرد  برابری  سه  افزایش  امسال  هدف گذاری  گفت: 
و  تسهیلات  یعنی  که  است  قبل  سال  به  نسبت  صندوق 
ابراز  ارائه کنیم.نادری منش  ضمانت ها نزدیک به دو همت 
امیدواری کرد که سرمایه صندوق تا پایان سال به پنج همت 
به  نزدیک  صندوق  سرمایه  حاضر  حال  در  گفت:  و  برسد 
از  حمایت  صندوق  است.مدیرعامل  تومان  میلیارد   ۱۰۰۰
تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته با بیان اینکه ارزش افزوده 
بخش صنعت و معدن حدود ۲۰۰۰ همت است، گفت: در 
سال حدود ۲۰۰ همت نیاز مالی صنایع هایتک کشور است. 
اما سرمایه صندوق تا چند سال پیش فقط ۱۲۵ میلیارد تومان 
بود، الآن نزدیک به یک همت است و برنامه ریزی کردیم تا 
پیشرفته  اما صندوق صنایع  برسد.  پنج همت  به  پایان سال 
برای تامین نیاز صنایع باید حداقل ۲۰ همت سرمایه داشته 
رقم  این  به  آینده  سال  دو  تا  شده  ریزی  برنامه  که  باشد 
برسیم.م بانکی هم خیلی در تامین مالی صنایع پیشرفته نقش 
عهده  بر  بیشتر  بخش  این  مالی  تامین  هم  دنیا  در  و  ندارد 
نهادهای تخصصی است، گفت: دسترسی به دانش و فناوری 
دلیل شرایط  به  مالی  تراکنش های  و  تجهیزات خاص  روز، 
انسانی از جمله چالش های  نیروی  تحریم و همچنین حفظ 
صنایع پیشرفته است. اما استقبال در داخل از صنایع پیشرفته 

بهتر شده است.

سرپرست اداره کل بیمه سلامت کهگیلویه و بویراحمد: 

پرداخت ۹۰ درصد هزینه های
 دارویی بیماران صعب العلاج توسط 

سازمان بیمه گر

تسهیلات سفر اربعین خوب است اما عادلانه نیست
امسال برای اولین بار دولت اقدام به اعطای وام سفر اربعین کرده 
است،اگر چه این کار قابل تقدیر است اما ظاهر امر نشان می دهد 

وضعیت پرداخت این وام عادلانه نیست.
، هنوز چند هفته ای به شروع سفرهای اربعین باقی است. امسال 
باید  اربعین  زمینی  سفر  برای  که  است  آن  از  حاکی  برآوردها 
دلیل  همین  به  گذاشت.  کنار  تومان  میلیون   ۸ تا   ۷ بین  حداقل 
از  پایین تر  نرخ  با  ارز  تأمین  بر  علاوه  است  داشته  سعی  دولت 
عتبات  زیارت  مشتاق  که  را  کسانی  سفر  تسهیلات  دادن  طریق 

هستند را به عراق راهی کند.
اربعین یکی از مشکلات در دولت های  همیشه نحوه اعطای ارز 
مختلف بوده است هنوز به خاطر داریم که در همین چندسال قبل 
دولت چگونه ارز را در خاک عراق به مردم ایران تحویل می داد 
میلیون   ۱۰ وام  دادن  با  است  گرفته  تصمیم  سیزدهم  دولت  اما 
برای  بیشتری  زوار  تا  کند  فراهم  را  شرایطی  زائر  هر  به  تومانی 

زیارت اربعین راهی عراق شوند.
شرایط گرفتن وام ۱۰ میلیون تومانی چیست؟

طبق گفته مدیران بانکی که این وام را می پردازد برای پرداخت 
این وام باید مبلغ ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان را در حساب بلوکه 
کنید تا بتوانید ۱۰ میلیون تومان وام بگیرید، نکته مثبت این طرح 
نیم  و   ۲ خواباندن  با  تنها  فرد  و  بوده  به ضامن  نداشتن  نیاز  اما 
میلیون تومان در حساب این وام را دریافت می کند.نکته منفی اما 
سود بالای وام است که برخی معتقدند این سود برای سفر زیارتی 
بانک  فقهی  شورای  اما  است،  ربا  نوعی  و  نبوده  مناسب  اربعین 
میثمی  ندارد.حسین  شرعی  مشکل  وام  این  است  معتقد  مرکزی 
است:  گفته  باره  این  در  مرکزی  بانک  فقهی  شورای  سخنگوی 
چگونگی  پیرامون  شده  مطرح  ابهامات  و  مسائل  برخی  »درباره 
در  بانکی  شبکه  داشت:  اظهار   ۱۴۰۲ اربعین  تسهیلات  پرداخت 
تأمین مالی سفر اربعین وارد شده که اقدامی ارزشمند و قابل توجه 
است و باید مورد تقدیر قرار گیرد. برخی مسائل و ابهاماتی مطرح 
کردند درباره اینکه این تسهیلات قرض است، یعنی بانک ها ۱۰ 
میلیون تومان به متقاضیان قرض می دهند به شرط اینکه ۲.۵ میلیون 

تومان قرض اتفاق بیفتد و اگر قرض به شرط قرض باشد با شبهه 
ربا همراه است. اما اساساً چنین چیزی نیست و این تسهیلات در 
قالب حقوقی مرابحه پرداخت می شود که جزو عقودی است که 
در بانکداری بدون ربا مورد تأیید است و در فقه اسلامی نیز مورد 
تأیید قرار گرفته است. لذا اساساً شبهه قرض به شرط قرض و ربا 

وجود ندارد، چون عقد پایه مورد استفاده مرابحه است.«
اخیراً برخی از روحانیون نسبت به اعطای این وام تشکیک کرده و 
در فضای مجازی گفته اند: برای سفر اربعین ۱۰ میلیون تومان وام 
می دهند، که باید ۲ و نیم میلیون تومان هم مسدودی داشته باشد و 
به عبارتی بالای ۲۷ درصد سود دریافت می کنند، این کار درستی 
نیست که مردم را با پول حرام و با پول ربوی به زیارت فرستاد، 
درست نیست که با پول حرام مردم را به زیارت مستحبی فرستاد. 
این واگذاری نه در قالب مزارعه، مشارکت، فروش اقساطی می 
گنجد، نمی دانم بر چه اساسی می خواهند آن را در قالب مرابحه به 
مردم پرداخت کنند، اگر واقعاً می خواهند از اربعین حمایت کنند 
تسهیلات نهایت ۴ درصدی را اعمال کنند و اگر هم نمی توانند 

مردم را آلوده به این پول نکنند.
قرارداد مرابحه مشکلی ندارد اما عادلانه نیست

وام اربعین به استفتا از مراجع نیز رسیده است، در همین باره یکی 
از مقلدان آیت الله مکارم شیرازی از نحوه شرعی بودن وام اربعین 
سوال کرده است، آیت الله مکارم شیرازی در پاسخ به وام اربعین، 
آورده است: »در صورتی که بانک مبلغی وام به زائر بدهد که زائر 
به وکالت از بانک جنسی مثل ارز به صورت نقد بخرد سپس همان 
جنس را به وکالت از بانک به صورت اقساط و با قیمت بیشتر به 
خودش بفروشد و این کار به صورت جدی باشد اشکالی ندارد 
ولی به یقین سود ۲۳ درصد عادلانه نیست.«از گفته آیت الله مکارم 
شیرازی بر می آید که این وام به علت قرارداد مرابحه، ربوی نیست 
اما سود بالای آن عادلانه نیست به نحوی که به بانک سود خیلی 

خوب در مدت کوتاه پرداخت می شود.
پرداخت دینار به جای دلار

است  دینار  به  اربعین  ارز  ارائه  امسال  مثبت  نکات  از  یکی 

درصورتیکه در سال های گذشته این ارز به صورت دلار تخصیص 
پیدا می کرد در سال های گذشته بعد از دریافت دلار از بانک های 
عامل دغدغه اصلی زائری که این ارز را دریافت کرده بود تبدیل 
به دینار و تفاوت نرخ های دینار در بازار آزاد بود که برخی از 
مردم متحمل ضرر می شدند. اما امسال مبلغ ۲۰۰ هزار دینار را به 
هر زائر پرداخت کرده و این مبلغ کفاف مسافرت به عراق در ایام 

اربعین را می دهد.
یکی از خاطرات منفی در سفر اربعین سال های نه چندان دور و در 
دولت روحانی این بود که پرداخت ارز در دقیقه ۹۰ انجام شده 
و در برخی از موارد این پرداخت ارز به سختی و در محل های 
خاطر  رنجیده  باعث  که  می شد  انجام  عراق  کشور  در  نامناسب 

شدن مسافران اربعین شده بود.
هم اکنون براساس گفته مسئولان سازمان هواپیمایی بلیت رفت و 
برگشت هواپیما از مبدا تهران به نجف در ایام اربعین ۸ میلیون 
پایانه  به  تهران  از  اتوبوس  بلیت  قیمت  همچنین  و  است  تومان 
مرزی مهران ۶۸۰ هزار تومان در نظر گرفته شده است براین اساس 
اگر یک نفر بخواهد چند روزی را در عراق بگذراند باید انتخاب 
اگر هواپیما است  به عراق عزیمت کند  با چه وسیله ای  کند که 
که حد اقل ۸ میلیون تومان و اگر با اتوبوس سفر می کند حد اقل 
باید یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان را کنار بگذارند.هزینه رفت از 
مرز مهران تا نجف حدود ۱۰ تا ۱۱ هزار دینار و هزینه نجف تا 
کربلا بین ۵ تا ۶ هزار دینار است. همچنین نرخ هتل های عراق از 
۱۰ دلار به بالا است هرچند معمولًا زوار فقط هزینه حمل ونقل 
را می پردازند و در ایام اربعین نیازی به استفاده از هتل در عراق 
نیست.به نظر می رسد دولت براساس حساب و کتاب بجایی که 
داشته است وام مناسبی را برای این سفر در نظر گرفته است اما 
می شد این پول را با سود کمتر و با شرایط راحت تر پرداخت کرد 
در کل پرداخت کمک هزینه برای اربعین آن هم بدون دریافت 
ضامن اقدام پسندیده ای است آغاز ارائه وام و تسهیلات برای سفر 
زیارتی اقدام خوبی بوده که انتظار می رود این روند ادامه یابد و 

تنها محدود به ایام اربعین نباشد.

و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  قانون و ماده ۱۳ آیین  آگهی موضوع  ماده ۳ 
اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318019001320  -1402/02/24 هیات  موضوع  قانون تعیین 
ثبتی   واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
حوزه ثبت ملک تالش  تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای آرمین کنعانی  فرزند 
ولی    به شماره شناسنامه  2620277795  صادره از تالش درسی چهار سهم مشاع از چهل 
سهم از  ششدانگ یکباب خانه  و محوطه  به مساحت ششدانگی300/20 مترمربع پلاک 
فرعی 289 از 36 اصلی  مفروز و مجزی  شده از پلاک 190 واقع در قریه ییلاقی ناوان  

بخش 28 گیلان خریداری از مالک   رسمی آقای فیروز فیروزان  محرز گردیده است.
و  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب   عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
نیک خواه- رییس ثبت اسناد و املاک -تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/11تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1402/05/25 م الف 907/531 
**********************

و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  قانون و ماده ۱۳ آیین  آگهی موضوع  ماده ۳ 
اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318019000698  -1402/01/29 هیات  موضوع  قانون تعیین 
ثبتی   واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
چوبری    پارسا  مینا  خانم  متقاضی  بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  تالش   ملک  ثبت  حوزه 
فرزند محمد حسن     به شماره شناسنامه  46 صادره از تالش در ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 835/61 مترمربع پلاک فرعی 2252 از 23 اصلی  مفروز و مجزی  
شده از پلاک 337 واقع در قریه حویق   بخش 28 گیلان خریداری از مالک   رسمی 

آقای محمد حسن پارسا  محرز گردیده است.
و  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب   عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
نیک خواه - رییس ثبت اسناد و املاک تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/11 تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1402/05/25 م الف 907/514
*****

و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  قانون و ماده ۱۳ آیین  آگهی موضوع  ماده ۳ 
اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

موضوع   اول  هیات    1402/04/22 مورخه   140260318022002472 شماره   رای  برابر 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک ماسال  تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای/ خانم 
مظاهر خالقی  فرزند قربان   به شماره شناسنامه 791  صادره از در ششدانگ یک قطعه 
زمین محصور   به مساحت 245/13 مترمربع مشتمل بر یک باب خانه و محوطه   به مساحت 
100/60 مترمربع پلاک 2854 فرعی از 2 اصلی مفروزو مجزی شده از پلاک 58 فرعی 
از 2 اصلی واقع در قریه لوحه سرا بخش 26 گیلان خریداری ازمالک رسمی اقای/خانم  

نسق صیاد خالقی  محرز گردیده است.
در  روز آگهی می شودو   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

رییس ثبت اسناد و املاک - عبادی
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/10

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/25م الف 915/1897
**************

آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی 
ذیل با ارایه اسناد و مدارک عادی و اسناد مشاعی درخواست صدور سند مالکیت نموده 
اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای 
جهت اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به 

فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد.
ردیف1-  برابر رای به شماره  140260318006002375 هیات یک قانون تعیین تکلیف 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
فرزند   ) رخصتی  )حسین  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک  ثبت 
)علیرضا( به شماره شناسنامه )2730141502( کدملی 2730141502 صادره)آستانه اشرفیه( 
به صورت ششدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت )243/32( مترمربع   به شماره 
از 135 اصلی بخش 14 گیلان واقع  از )1( فرعی  از )135( اصلی قسمتی  )365( فرعی 
علیپور   مصطفی  از  خریداری  علیپور  زنی  بلوک  جنب  جسیدان  روستای   - آستانه  در 

محرز گردیده است.
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود 
مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. 
متعرض باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به اداره ثبت محل تحویل دهد در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
نماید  مالکیت  به صدور سند  باید مبادرت  اداره ثبت محل  نکند  ارایه  عمومی محل را 

صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/5/10تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/05/25م الف 772
**************

و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  هیات   1402/04/11 مورخه   140260318004002499 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 

رودبار تصرفات مالکانه امید ندافی جو بنی فرزند ستار مورد تایید قرار گرفت. 
1-ششدانگ یک یک باب خانه و محوطه  به مساحت 348/72 مترمربع به شماره پلاک 
فرعی 2352 مجزی از پلاک 173 از اصلی 18 واقع در جوبن بخش 20 گیلان از مالکیت 
غلامحسین انصاری جوبنی  و غیرو... به آدرس شهرستان رودبار - جوبن محرز گردیده 

است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
 ، نمایند  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  از  ماه  مدت یک 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/10تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/25م الف 553

***************
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
قانون  موضوع  هیات   1402/04/20 مورخه   140260318004002806 شماره  رای  برابر 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

ثبتی رودبار تصرفات مالکانه حسن رضا فتوتی دارستانی  فرزند غلامحسین  مورد تایید 
قرار گرفت 

1-ششدانگ یک قطعه زمین مشجر بر بنای احداثی  به مساحت 34/72 مترمربع به شماره 
پلاک فرعی 1568از اصلی  4واقع در تکلیم بخش 20 گیلان از مالکیت امان اله جباری   

به آدرس شهرستان رودبار - تکلیم  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
 ، نمایند  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  از  ماه  مدت یک 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
اول  نوبت  انتشار  تاریخ  اکبری  رودبار-   اسناد  ثبت  .رییس  شد  صادر خواهد  مالکیت 

1402/05/10تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/25م الف 515
******

و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  قانون و ماده ۱۳ آیین  آگهی موضوع  ماده ۳ 
اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318017001318  مورخه 1402/03/17 هیات  موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  
حوزه ثبت ملک رضوانشهر  تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  خانم مریم احمدی 
فرزند اسمعیل   به شماره شناسنامه  776  صادره از همدان در ششدانگ یک قطعه زمین 
مشتمل بر  یکباب ساختمان  به مساحت 244/48 مترمربع پلاک 2732   فرعی از 26 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 50 فرعی از 26 اصلی واقع در قریه   سیامکان بخش  27  

گیلان خریداری از نسق ارسلان رحیمی محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی می شودو در  به منظور اطلاع عموم مراتب  در دو نوبت  لذا 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک - کاظمی

م الف 913/243-
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/10

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/25شناسه 1536341
*****

و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  قانون و ماده ۱۳ آیین  آگهی موضوع  ماده ۳ 
اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318017001243  مورخه 1402/03/08 هیات  موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  
حوزه ثبت ملک رضوانشهر  تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای فرامرز بخشی نژاد 
فرزند موسی  به شماره شناسنامه  188  صادره از رضوانشهر در ششدانگ یک قطعه زمین 
مشتمل بر  یکباب خانه و محوطه قدیمی فاید مجوز  به مساحت 93/47 مترمربع پلاک 
2781   فرعی از 9 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 28 فرعی از 9 اصلی واقع در 
قریه   رضوانده بخش  27  گیلان خریداری از نسق صدیقه روحانی محرز گردیده است.

به فاصله 15 روز آگهی می شودو در  به منظور اطلاع عموم مراتب  در دو نوبت  لذا 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک - کاظمی

م الف 913/245
 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/10

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/25 شناسه 1536369
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استان هااستان ها
مدیرکل انتقال خون گلستان:

۱۶۰۰بیمارگلستانیبهطور
مستمرخوندریافتمیکنند

وجود  به  توجه  با  گفت:  گلستان  استان  خون  انتقال  مدیرکل   
آمار  خون،  به  آنها  مداوم  نیاز  و  استان  در  خاص  بیماران 
دریافت کنندگان مستمر خون این گروه از جامعه هدف اکنون در 

گلستان هزار و ۶۰۰ نفر است.
بار خون  افراد هر ۲ هفته یک  فاطمه محمدی اظهار کرد: این 
مورد نیاز را دریافت می کنند که بیشتر بیماران هموفیلی، سرطانی 

و دیالیزی هستند.
نبود  سازمان،  این  اساسی  مشکلات  از  یکی  کرد:  بیان  وی 
سردخانه به منظور نگهداری پلاسما خون اهداکنندگان است و 
اگر بتوانیم این بخش از نیاز استان را تامین کنیم، رتبه استان را 
از جایگاه چهارم کشور به رتبه اول با توجه به استقبال مردم به 

اهدا خون خواهیم رساند.
وی خاطرنشان کرد: پلاسما مانند نفت است که می تواند از آن 
فاکتورهای هفت و هشت را برای بیماران خاص تهیه کرد و با 

بودن سردخانه امکان نگهداری آن تا ۲ سال وجود دارد.
مدیرکل انتقال خون گلستان گفت: اهمیت ویژه و توجه خاص 
به خون و فرآورده های خونی باعث شده تا به عنوان دارو از آن 
یاد شود و حتی بیمارانی که دیالیز با شیمی درمانی و پرتودرمانی 

می شوند، از پلاک خون های اهدا شده استفاده می کنند.
محمدی ادامه داد: فرهنگ اهدا خون در گلستان رشد و افزایش 
خوبی داشته بطوری که اکنون میزان ذخیره خون استان از سه 

روز به ۱۱ روز رسیده است.
که  وقتی  تا  شده  باعث  خون  اهدا  فرهنگ  توسعه  افزود:  وی 
همکاران در قالب تیم های سیار به روستاها مراجعه می کنند بین 

۵۰ تا ۶۰ واحد خونگیری از اهداکنندگان انجام می شود.
رییس  دوم  سفر  بودن  پیش  در  به  توجه  با  کرد:  تصریح  وی 
جمهور و هیات دولت به استان و همراهی و همکاری استاندار، 
انتظار داریم تا امکان خرید و نصب سردخانه، خرید یک دستگاه 
خودرو ایسوزو یخچال دار و یک دستگاه اتوبوس سیار خونگیری 
قرار  مصوبات  در  اهدا خون،  ظرفیت  وجود  به  توجه  با  دیگر 

بگیرد.
مدیرکل انتقال خون گلستان گفت: البته ما هیچگاه نگذاشتیم مردم 

در خصوص مشکلات و نیازهای ما احساسی کنند.
و  اداره  این  ساختمان  کوچک  فضای  خصوص  در  محمدی 
مصوبه شورای اداری استان در ابتدای سال جاری پیرو بازدید 
سال گذشته استاندار گلستان از انتقال خون گفت: قرار بود تا ۱۳ 
فروردین ماه ساختمان ضلع شمالی این اداره که اکنون در اختیار 
نمایندگی وزارت امور خارجه است، به ساختمان ما الصاق شود، 
اما تاکنون این مهم رخ نداده و ما به علت کمبود جا نیز توانستیم 

تجهیزات بیشتری وارد استان کنیم.
وی در خصوص وضعیت اهدا خون بانوان بیان کرد: با وجود 
برگزاری جلسات توجیهی مختلف در استان و اهمیت اهدا خون 
بانوان  خون  اهدا  فرهنگ  در  اما  بانوان،  خون  بودن  سالم تر  و 
وضعیت مناسبی نسبت به سایر استان های کشور نداریم، به طوری 
که حتی در چهار ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه 

سال قبل هفت صدم درصد کاهش داشتیم.
وی اظهار کرد: بررسی ها نشان می دهد بانوان در این استان از 
ترس سوزن و یا مسائلی همچون کم خونی مراجعه کمتری دارند، 
اما این اطمینان را به اهداکنندگان می دهیم که پیش از خونگیری، 
هموگلوبین آنان را بررسی و سپس اقدام به گرفتن خون اهدایی 
برای  انگیزشی و ویژه  افزود: همچنین شرایط  می کنیم.محمدی 
بانوان در هنگام مراجعه آنان در نظر گرفتیم، اما باز هم موفق 
به رشد اهداکنندگان نیز قشر از جامعه نرسیدیم و نیازمندیم تا 
رسانه ها نقش پررنگ تری در زمینه ترویج فرهنگ اهدا خون در 
بین بانوان را داشته باشند.مدیرکل انتقال خون گلستان گفت: از 
آنجایی که نقش مادر در تربیت و فرهنگ فرزندان و سایر اعضای 
خانواده مهم، اساسی و پررنگ است، اگر بتوانیم میل و انگیزه 
در بانوان را تقویت کنیم، بدون شک فرهنگ اهدا در فرزندان 
طریق  از  فردی  هیچ  تاکنون  داد:  ادامه  تقویت خواهد شد.وی 
دریافت خون مریض نشده، زیرا پس از دریافت از اهداکنندگان 
تمام آزمایش های لازم انجام می شود و در صورت وجود مشکل، 
اقدامات بعدی انجام می گیرد و از تزریق آن واحد به فرد نیازمند 
جلوگیری می کنیم.وی تصریح کرد: یک واحد خونی یک هزار و 
۷۰۰ فرآیند تا تبدیل شدن به فرآورده های مختلف طی می کند 
و تمام این فرآیندها سیستمی است و همکاران ما هیچ دخل و 
تصرفی ندارند.مدیرکل انتقال خون گلستان گفت: تاکنون سابقه 
نداشته یک کیسه خون از خون های اهدایی در گلستان امحا شود 
و نظارت ما باعث شده تا محصولات و فرآورده های خونی قابل 

رقابت با کشورهای توسعه یافته اروپایی و آمریکایی باشند.
محمدی اضافه کرد: در چهار ماه نخست امسال ۲۴ هزار و ۶۴۴ 
مراجعه کننده برای اهدا خون داشتیم که ۲۲ هزار و ۵۳۶ واحد 
خون از آنان گرفته شده که این آمار نسبت به مدت مشابه سال 
قبل ۱۶.۵۲ درصد رشد دارد.وی افزود: متوسط مصرف روزانه 
خون در استان ۲۵۰ واحد است و حدود همین مقدار هم روزانه 

اهدا خون در گلستان انجام می شود.

پایانخوشنشینی»شیطانآبی«
درآببندانبابل

 اتخاذ راهبرد لایروبی فنی با هماهنگی های انجام شده بین 
و  زیست  محیط  منطقه ای،  آب  شرکت  مرتبط  دستگاه های 
آببندان ۴۰  در  به زودی  مازندران  سازمان جهاد کشاورزی 
هکتاری آغوزبن بابل در دستور کار قرار می گیرد تا بساط 
آب  استخرهای  و  طبیعی  عرصه های  این  در  آبی«  »شیطان 

جمع شود.
 ۲۱ مرداد ماه جاری خبری در فضای مجازی منتشر شد که 
سمی و سرطان زا بودن گیاه سنبل آبی معروف به شیطان 
آبی در فضای مجازی در سطح استان به سرعت دست به 

دست شد.
در همین راستا موجی از وحشت در بین شهروندان بابلی 
خطرناک  و  سمی  گیاه  این  ماجرای  که  بود  شده  ایجاد 
مرداد   ۲۱ در  ایرنا  اسلامی  خبرگزاری جمهوری  چیست!؟ 
ماه گزارشی تحت عنوان یکه تازی شیطان آبی در آب بندان 
های بابل را در دستور کار خود قرار داد که لزوم لایروبی 
فنی و کارشناسی آب بندان ۴۰ هکتاری آغوزبن بابل جهت 
پاکسازی اصولی این گیاه سمی از سوی مسوولان در این 

مطلب ذکر شد.
پایانخوشنشینی»شیطانآبی«درآببندانبابل

سنبل آبی گیاهی از خانواده سنبل است که به دلیل قدرت 
رشد و تکثیر بسیار بالا و همچنین گل های بنفش زیبای آن 
مورد توجه گردشگران و بعضا جابجایی به عنوان گیاه زینتی 
است و این ویژگی باعث می شود به سرعت به مناطق آبی 
سرایت کند و به دلیل قدرت جذب بالای آب در ریشه ها و 
ساقه های بهم تنیده غوطه ور آن، توانایی بالایی در نابودی 

اکوسیستم های آبی و تالابی دارد.
متاسفانه در دنیا تاکنون روش مبارزه خاصی که فاقد آثار 
آبی  سنبل  برای  باشد  ها  اکوسیستم  برای  زیانبار  جانبی 
معرفی نشده و تنها راه موثر توصیه شده برای  مقابله با آن، 
مبارزه فیزیکی )جمع آوری( است. اما در بعضی موارد به 
دلیل گستردگی مناطق آلوده به این گیاه و دشواری و کند 
بودن روند اجرای شیوه مذکور، پاکسازی کامل از وجود 
این گونه مهاجم نیازمند عزم جدی سایر مسوولان و مردم 

است.
روستای  در  آببندانی  در  گیاهی  گونه  این  پیوند  این  در 
آغوزبن که در یک کیلومتری شمال شهر بابل واقع شده و 
دارای ۶ هزار و ۵۴۰ خانوار و ۲ هزار نفر جمعیت است، 

جولان می دهد.
که  است  موجود  هکتاری   ۴۰ آببندان  یک  روستا  این  در 
در روزهای اخیر با انتشار یک گیاه خطرناک و سرطان زا 
به وجود آورده  اهالی روستا  وحشتی در دل شهروندان و 

است و نگرانی را به همراه داشته است.
 Eichhornia crassipes سنبل آبی، گیاهی آبزی با نام علمی
است  آمازون  و  جنوبی  آمریکای  گرمسیری  مناطق  بومی 
مهاجم  گونه ای  عنوان  به  خود  بومی  محدوده  از  خارج  و 
شناخته می شود. این گیاه آزادانه در آب شناور است و تا 

حدود یک متر بالاتر از سطح آب رشد می کند.
پهنای برگ های سنبل آبی بین ۱۰ تا ۲۰ سانتی متر است و 
به صورت شناور روی سطح آب دیده می شود. هر ریشه 
این گیاه بین هشت تا ۱۵ گل می دهد که روی سطح آب 
بین  آنها  رنگ  که  دارند  گلبرگ  شش  معمولا  و  می رویند 

صورتی و بنفش دیده می شود.
بسیار سریعی دارد و هر گیاه هزاران دانه  سنبل آبی رشد 
سال   ۲۸ تا  دانه ها  برخی  دوام  که  می کند  تولید  سال  در 
هم می رسد. همین موضوع باعث می شود در برخی مناطق 

جمعیت این گیاه در ۲ هفته تقریبا ۲ برابر  شود.
به علت رشد سریع، تعداد دانه های زیاد و زیبایی ظاهری 
و  زینتی خرید  گیاهی  عنوان  به  بتازگی  گیاه،  این  گل های 
فروش شده و در منازل کنار گیاهان آپارتمانی دیده می شود. 
سنبل آبی به دمای هوای پایین حساس است و در زمستان 
دوام نمی آورد، اما در تابستان ها گل های زیبایی می دهد و 

عمر هر گل بین یک تا روز است.
آببندانآغوزبنازسنبلآبیپاکسازیمیشود

حیدر داوودیان مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا بیان داشت: طی روزهای اخیر 
نهادهای مرتبط جلسه ای  نمایندگان سازمان ها و  با حضور 
هماهنگی های  آخرین  طبق  و  داشتیم  لایروبی  انجام  برای 
سنبل  از  آب بندان  پاکسازی  عملیات  مقرر شد  انجام شده 
کشاورزی  جهاد  سازمان  توسط  مشترک  صورت  به  آبی 
شرکت  و  زیست  محیط  حفاظت  کل  اداره  مازندران، 

آب منطقه ای مازندران انجام شود.
عملیات  این  اجرای  برای  نیاز  مورد  هزینه  داد:  ادامه  وی 
پدافند  و  بحران  مدیریت  اعتبارات  محل  از  است  قرار  نیز 

غیرعامل تامین شود.
در  زمان بندی  برنامه  طبق  کرد:  تصریح  مسوول  مقام  این 
نظر گرفته شده به منظور آماده سازی آب بندان برای آبگیری 
مناسب در نیمه دوم سال قرار است پاکسازی آب بندان در 

نهایت طی ۲ ماه آینده آغاز شود.
لایروبیفنیتنهاراهنجات

حسین حیدرپور رییس اداره محیط زیست بابل به خبرنگار 
ایرنا گفت: برای ریشه کنی کامل گیاه سنبل آبی در آببندان 
که  است  فنی  لایروبی  بخش  نجات  راه  تنها  بابل  آغوزبن 

تمام ریشه آن از آبندان خارج شود.
این مسوول با بیان اینکه اگر تمام بدنه و ریشه های سنبل 
خواهد  رشد  دوباره  گیاه  این  نشود  خارج  آبندان  از  آبی 
کرد، اظهار داشت: در چند سال گذشته این آببندان لایروبی 
شد اما بدلیل اینکه به صورت فنی و علمی نبود این گیاه 

دوباره رشد کرد.
رییس اداره محیط زیست بابل بیان داشت: سنبل آبی یکی از 
گیاهانی است که به سرعت رشد می کند و گسترش می یابد 
در صورت  و  دارد  ماندگاری  سال   ۳۰ تا  گیاه  این  بذر  و 

شرایط مساعد دوباره رشد خواهد کرد.
پایانخوشنشینی»شیطانآبی«درآببندانبابل

به شیطان آبی و  این گیاه معروف است   : بیان داشت  وی 
در معدوم سازی این گیاه باید به گونه ای عمل شود تا توان 
این  این را هم گفت که  از آن گرفته شود.حیدرپور  تکثیر 
گیاه چون فلزات سنگین آب را جذب می کند و در بدنه و 
استفاده  آن  از  حیوانی  هر  می شود،  ذخیره  آن  پیازی  نقطه 
داشت:  بیان  بود.حیدرپور  او خطرآفرین خواهد  برای  کند 
گیاه سنبل به خاطر سمی بودن هیچ حیوانی از آن استفاده 

نمی کند و ریشه آن هم در آب قرار دارد.

عزمدولتبرتکمیلپروژههایآبیفارس؛چهارپروژه
۱۰۰هزارمیلیاردریالیآمادهبهرهبرداری

آرامشقبلازترافیکدرخیابانهاییزد؛لزومچارهاندیشیبرایمهرماه

دور  در  آب  انتقال  خط  پنج  و  سد  سه  شامل  پروژه  هشت 
سفر  دوم  دور  در  که  شد  مصوب  جمهور  رییس  سفر  اول 
از  بیش  روز  ارزش  به  پروژه  چهار  فارس   به  دولت  هیات 

۱۰۰هزارمیلیارد ریال آماده بهره برداری است.
رفع تنش آبی در مناطق مختلف کشور طی ۲سال گذشته به 
مورد  سیزدهم  دولت  برنامه های  محوری ترین  از  یکی  عنوان 
توجه قرار گرفته و متولیان امر در طول این مدت عزم خود را 

برای حل این مشکل جزم کرده اند.
چهتدابیریبرایرفعتنشآبیدردولتسیزدهماتخاذ

شد؟
بررسی ۲۴۰  برای  در خردادماه سال جاری  که  در جلسه ای 
معاون  با حضور  نیرو  وزارت  اضطراری  و  اولویت دار  طرح 
وزارت  از  مخبر  محمد  شد،  داده  ترتیب  جمهور  رییس  اول 
نیرو و سازمان برنامه و بودجه خواست با توجه به شروع فصل 
تابستان به منظور تأمین منابع مالی و سرعت بخشی به اجرای 

طرح های اضطراری بیش از پیش بکوشند.
این۲۴۰ طرح و پروژه اولویت دار وزارت نیرو شامل ۵۲ طرح 
در حوزه سد، ۲۸ طرح در بخش شبکه آبیاری و زهکشی، ۱۰۰ 
طرح آبرسانی شهری، یک طرح آبرسانی به ۱۰ هزار روستا و 

۵۹ طرح در بخش فاضلاب می شد.
حلمشکلآبرسانیدرسفرهایدولتمردمی

تاکید  خود  استانی  سفرهای  جریان  در  که  نیز  رییس جمهور 
آبی  برطرف شدن تنش  آبرسانی و  به حل مشکلات  بسیاری 
در شهرها و روستاهای کشور دارد تمام تلاش خود را برای 
حل این مشکل بکار گرفته و در سفرهای خود به استان های 
مختلف، بسیاری از طرح های آبرسانی نیمه تمامی که در دولت 

سیزدهم تکمیل شده را به بهره برداری رسانده است.
بر  امر  متولیان  و  نظران  صاحب  از  بسیاری  اساس  همین  بر 
این باور هستند که رویکرد دولت سیزدهم در حوزه آبرسانی 
روستایی جهادی است و در طول ۲سال گذشته تأمین کمی و 
کیفی آب در مناطق مختلف کشور به صورت جدی در دستور 

کار قرار گرفته است.
نیرو  وزارت  آبرسانی  جهاد  قرارگاه  رییس  و  وزیر  مشاور 
گذشته  ۲سال  طول  در  که  کرد  اعلام   ۱۴۰۲ ۱۳اردیبهشت 
تامین کمی و کیفی آب شرب سه هزار روستای کشور انجام 

شده است.
شهرستانهای در آب بحران مشکل حل برای تمهیدات

فارس
استان فارس نیز از جمله استان هایی است که در حال حاضر 
با معضل بحران آب دست و پنجه نرم می کند و تنش آبی در 
این استان مردم را با مشکلات بسیاری به ویژه در فصل گرما 
مواجه کرده است.این در حالیست که در نخستین سفر استانی 
رییس جمهور به فارس در مهرماه ۱۴۰۰، مسئله آب به عنوان 
یکی از مهمترین مسایل مردم این استان شناسایی و مقرر شد تا 
با برنامه ریزی دقیق به وسیله آغاز یا تکمیل پروژه های آبرسانی 

به  پایدار مشکل آب آشامیدنی در مناطق مختلف  زمینه حل 
ویژه روستاهای استان مهیا شود.

خبرخوبتکمیلپروژهخطدومآبرسانیبهشیراز
پس از سفر رییس جمهور، فرآیند طراحی و تکمیل پروژه های 
با شتاب  پروژه ها  این  قرار گرفت و  آبرسانی در دستور کار 

بسیاری پیش رفت.
سد  از  شرب  آب  انتقال  دوم  خط  پروژه  تکمیل  خوب  خبر 
درودزن به شهر شیراز یکی از این پروژه ها بود که تکمیل آن 

امید تازه ای را در دل مردم شیراز زنده کرد.
پروژه خط دوم انتقال آب شرب از سد درودزن به شهر شیراز 
که از سال ۱۳۹۰ آغاز شده بود امسال با پیگیری های مسئولان 
و حمایت های دولت سیزدهم به پایان رسید و مقرر شده که 
انجام  فارس  به  رییس جمهور  دوم  در سفر  پروژه  این  افتتاح 

گیرد.
درطولاینمدتهمچنینپروژههایآبیدیگرینیزدر

استانفارساجراشد.
اجرای  خصوص  در  فارس  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
این پروژه ها و مصوبات دور اول سفر رییس جمهور به استان 
فارس گفت: هشت پروژه شامل سه سد و پنج خط انتقال آب 
در دور اول سفر رییس جمهور مصوب شد که در دور دوم 
سفر هیات دولت به فارس چهار پروژه به ارزش روز بیش از 

۱۰هزار میلیارد تومان آماده بهره برداری است.
سیاوش بدری اضافه کرد: خوشبختانه پروژه خط دوم انتقال 
شصت  روز  ارزش  به  شیراز  به  درودزن  سد  از  شرب  آب 
کلیه  تلاش  با  سفر  اول  دور  مصوبات  از  یکی  ریال  میلیارد 
نتیجه  به  روزی  شبانه  و  جهادی  فعالیت  و  اندرکاران  دست 
رسید و این شرکت توانست بخش بیشتری از آب شرب مورد 

نیاز شیراز را از منابع آبهای سطحی تأمین کند.
از سد درودزن  انتقال آب شرب  اجرای طرح خط دوم  وی 
شامل حفاری ولوله گذاری ۷۸هزار متر مسیری کوهستانی و 
تا۱۴۰۰   ۱۸۰۰ اقطار  در  فولادی  گذاری  لوله  العبور،  صعب 
با انجام چند صد هزار پاس جوش به صورت فنی و دقیق، 
بر  حفر تونل دستی به طول چهار هزار و ۴۴۰متر که افزون 
کوتاهتر شدن مسیر، با حذف ایستگاه پمپاژ دوم با هزینه ای 
چند برابری، ۲هزار پاس انفجار برای حفاری تونل و ترانشه 
های سنگی، احداث تصفیه خانه ای بزرگ به ظرفیت سه هزار 
لیتر در ثانیه، ساخت ایستگاه پمپاژ برای انتقال آب به ارتفاع 
۲۵۰ متری، احداث سه مخزن ۲۰ هزار متر مکعبی با مجموع 
۶۰ هزار متر مکعب، احداث پست برق ۶۶ به ۳/۶ کیلو وات 
و عبور حدود ۱۵ هزار متر پایانی در داخل شهر و بولوارهای 
نفر  میلیون  ترافیکی و در مجموع ۱۰  با کمترین حجم  مسیر 
با  نیاز  مورد  پرنسل  گیری  بکار  با  حادثه  بدون  کار  ساعت 
قلمداد  پروژه  توجه  قابل  نکات  از  را  میانگین سنی ۳۵ سال 

کرد.
تجهیزمنابعآبیاستانبهابزاراندازهگیریهوشمند

اهم  به  فارس  ای  منطقه  آب  شرکت  مدیره  هیات  رییس 
اقدامات شاخص در دولت جدید اشاره کرد و گفت: کسب 
مقام اول در بین دستگاه های اجرایی استان در خصوص اجرای 
طرح های مصوب سفر ریاست جمهور در موعد مقرر، ایجاد 
زمینه لازم برای تجهیز منابع آبی استان به ابزار اندازه گیری 
هوشمند، انعقاد دو فقره تفاهم نامه با شرکت های آستان قدس 
ایران، مدیریت منابع مصارف و  الکترونیک  رضوی و صنایع 
توزیع آب در پایین دست سدهای بهره برداری با رویکرد مهار 
میلیون  توزیع ۴۲۶  از جمله رهاسازی و  تولید  تورم و رشد 
متر مکعب آب از سد درودزن که منجر به تولید بیش از ۴۰۰ 
هزار تن گندم شده، از مهمترین اقداماتی است که در دولت 

سیزدهم انجام شده است.
پدافند  در حوزه  منطقه ای  آب  گفت: شرکت  همچنین  بدری 
غیر عامل توسط محمد هادی ایمانیه استاندار فارس،حائز مقام 

برتر بین دستگاه های اجرایی استان شده است.
شرکت  این  اینکه  بیان  با  ای  منطقه  آب  شرکت  عامل  مدیر 
شرب  شامل  بخش ها  تمامی  در  نیاز  مورد  آب  تأمین  وظیفه 
و بهداشت، صنعت و خدمات و کشاورزی را بر عهده دارد، 
گفت: هرچند بیشترین حجم آب استحصالی استان به مصرف 
نیاز  مورد  آب شرب  تأمین  اما  می رسد  کشاورزی  بخش  در 
اهمیت  از  همواره  شیراز  کلانشهر  جمله  از  جمعیتی  نقاط 

خاصی برخوردار است.
نیاز  مورد  آب شرب  تأمین  حال حاضر  در  شد:  یادآور  وی 
بخشی  و  متولیان  به  چاه  اجازه حفر  از طریق  بخشی  شیراز، 
دیگر توسط اجرای خطوط انتقال اول و دوم از سد درودزن 

تأمین می شود.
متوسطبارندگیاستاندرسالآبیجاری

بر  گفت:  فارس  ای  منطقه  آب  شرکت  مدیره  هیات  رییس 
مصارف  و  منابع  از  سوم  دور  سراسری  آماربرداری  اساس 
آب، بیش از ۱۰۰ هزار منبع آبی شامل ۶۴ هزار و ۶۰۰ حلقه 
چاه مجاز و ۲۹هزار و ۹۰۰ حلقه چاه غیر مجاز، سه هزار و 
۵۵۸ دهنه چشمه، ۲هزار و ۴۲۸ رشته قنات در ۱۳۴ محدوده 
مطالعاتی که یک ششم محدوده های مطالعاتی کشور را شامل 

می شود پراکنده هستند.
بارندگی استان در سال آبی جاری تا  ادامه داد: متوسط  وی 
کنون ۲۶۲ میلیمتر است که در مقایسه با وضعیت مشابه سال 
آبی گذشته ۲۰ میلیمتر یعنی هشت و نیم درصد افزایش نشان 

می دهد.
بدری افزود،: این میزان نسبت به میانگین بلند مدت استان ۱۳ 
درصد کاهش داشته است، منطقه فرگ در شهرستان داراب با 
۱۰۷ میلیمتر حداقل بارندگی و منطقه برغان شهرستان سپیدان 

با ۶۶۷ میلیمتر دارای حداکثر بارندگی هستند.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای همچنان گفت: تعداد ۹سد با 
مجموع گنجایش ۲هزار ۹۳۶ میلیون متر مکعب دراستان فارس 
بهره برداری می شود که آب موجود پشت سدهای در حال بهره 
برداری یک هزار و ۳۲۴ میلیون متر مکعب است، لذا با لحاظ 
حجم مرده، میزان ۳۵ درصد یعنی ۸۵۷ میلیون متر مکعب آب 
بصورت مفید قابل استفاده است.به گفته او، سدهای نرگسی با 
حجم ۱۱۳ میلیون متر مکعب در شهرستان کازرون، سد شهید 
سلیمانی با حجم ۲۰۱ میلیون متر مکعب در شهرستان کوار و 
سد هایقر با حجم ۲۲۶ میلیون متر مکعب در شهرستان فیروز 
آباد در دست اجرا و سدهای چروم در شهرستان کازرون، سد 
پارسیان در شهرستان ممسنی و سد تنگ سرخ در شهرستان 

شیراز در حال مطالعه هستند.
دیگرپروژههایآبیدردولتسیزدهم

هشتم مردادماه ۱۴۰۲ نیز مدیرعامل شرکت آبفا فارس اعلام 
به  دولت  هیات  و  جمهور  رییس  نخست  سفر  در  که  کرد 
استان، در حوزه آب و فاضلاب، پروژه های مهم و اثرگذاری 
بطور  طرح ها  این  حاضر  حال  در  که  شد  ابلاغ  و  تصویب 
امیدوارکننده  و  مسرت بخش  خبر  است.این  شده  اجرا  کامل 
نیز موجبات رضایت خاطر مردم در بسیاری از شهرستان های 
استان را فراهم کرد، با این وجود اقدامات آبرسانی به شهرها و 
روستاهای فارس هنوز هم متوقف نشده و همچنان ادامه دارد.

در  بسزایی  نقش  پروژه ها  این  از  بهره برداری  تردید  بدون 
برطرف کردن معضل بحران کم آبی و گسترش خشکسالی در 
فارس ایفا می کند، معضلی که اگر حل نشود منابع آبی را در 

آینده ای نزدیک با مشکلات بسیاری مواجه خواهدکرد.

 خیابانهای شهر یزد این روزها در ۲ وقت صبح و ظهر، 
ترافیک  از  نه  کند؛  می  سپری  را  خوبی  نسبی  آرامش 
سنگین خبری هست و نه شبکه های اجتماعی از معضل 

شلوغی خیابان ها می نویسند.
در  مدارس  تعطیلی  و  امتحانات  شروع  با  ساله  همه   
خردادماه، خیابان های یزد بطور کاملا محسوس، خلوت 
می شود و شهر می تواند نفسی تازه کند و این وضعیت تا 

نخستین روز ماه مهر ادامه دارد.
دانش آموزان در حال گذراندن اوقات فراغت و استراحت 
تابستانی در منازل یا اردوها هستند و خبری از سرویس 
های مدارس و بویژه انبوه خودروهای شخصی در کف 

خیابان نیست.
اما این آرامش در نخستین روز ماه مهر، به یکباره به هم 
کند،  می  تغییر  شهر  خیابان های  در  اوضاع  و  می خورد 
این  تحمل  کم،  عرض  و  سنتی  بافت  با  که  خیابانهایی 

حجم خودرو را ندارد.
یزد  خیابانهای  اوضاع  کرونا،  کردن  فروکش  از  بعد 
عمومی  هایی  سرویس  از  بسیاری  زیرا  شد  بحرانی تر 
مدارس که در طول سه سال تاخت و تاز کرونا بیکار شده 

بودند خودروهای خود را واگذار کردند و به شغل های دیگر 
رو آوردند و لذا پس از فروکش کردن کرونا خانواده ها برای 
ایاب و ذهاب فرزندان خود رو به خودروهای شخصی اوردند.

سرویس شخصی  خود  فرزندان  برای  ها  خانواده  از  بسیاری 
بازگرداندن  و  رساندن  هم خودشان زحمت  برخی  و  گرفتند 
ایجاد  موجب  امر  همین  و  شدند  دار  عهده  را  فرزندانشان 

ترافیک و شلوغی خیابانهای شهر یزد شد.
علی)ع(،  امام  های  میدان  مدارس،  بازگشایی  با  ساله  همه 
بلوارهای  و  صنعت  ریاضی،  اطلسی،  معلم،  حسین)ع(،  امام 
پر  های  مکان  جمله  از  باهنر  و  دانشجو  پاکنژاد،  طالقانی، 
اوایل  و  ظهر  اول صبح،  ساعات  در  بویژه  یزد  شهر  ترافیک 

شب هستند.

خودروهای حامل دانش آموزان و دانشجویان، متهمان ردیف 
آموزشی  مراکز  بازگشایی  با  همزمان  خیابان ها  شلوغی  اول 
هستند؛ مبلمان و بافت سنتی خیابان های کم عرض یزد توان 
از نظر دور داشت  نباید  این تعداد خودرو را ندارد و  حمل 
نیز در شهری مثل یزد  ترافیکی برخی شهروندان  که فرهنگ 
را  دیگر  فرصتی  آن  مورد  در  بحث  که  است  ضعیف  بسیار 

طلب می کند.
با وجود آنکه برخی مسوولان، توصیه به استفاده از خودروهای 
جمعی مثل اتوبوس و استفاده نکردن از خودروهای شخصی 
را یکی از راه حل های مناسب حل معضل ترافیک می دانند 
اما برخی از کارشناسان معتقدند خود همین اتوبوس ها در کف 
عوامل  از  یکی  یزد،  شهر  کم عرض  و  کوچک  های  خیابان 

ایجاد ترافیک است.

تا  دو  و  یکی  حوزه  این  متولیان  اینکه  دیگر  نکته 
نیستند و نمی توان یک دستگاه را خطاب قرار داد و 

درخواست شهروندان را از آنها مطالبه کرد.
باز خیابان  و  مهرماه رسیده  اول  بزنیم  بر هم  تا چشم 
شود  می  شخصی  خودروهای  از  مملو  شهر  های 
خودروهایی که حامل دانش اموزان هستند و در کنار 
آنها خودروهای تک سرنشین هم مزید بر علت شده و 
خیابان های یزد را به دریایی از خودرو تبدیل می کند.

لازم است از اکنون دستگاه های متولی از جمله پلیس 
استانداری،  شهر،  شورای  پرورش،  و  آموزش  راهور، 
بویژه  و  مهرماه  برای  شهرداری  و  ترافیک  شورای 
هفته نخست آن چاره اندیشی کنند، هفته ای که هنوز 
ایاب و ذهاب  نگرفته و سرویس های  مدارس، رونق 

سامان نیافته است.
آموزش  شورای  نشست  در  تازگی  به  یزد  استاندار 
منظور  به  دقیقی  ریزی های  برنامه  لزوم  بر  پرورش  و 
تهیه  و  مدارس  سرویس  به  مربوط  مسائل  ساماندهی 

برنامه ترافیکی هفته اول مهرماه تاکید کرده است.
سال  آستانه  در  قرارگیری  به  اشاره  با  فاطمی  مهران 
و  مسائل  حداکثری  کاهش  منظور  به  گفت:  جدید  تحصیلی 
مدارس،  بازگشایی  نخستین روزهای  در  احتمالی  چالش های 

برنامه ریزی های لازم و به موقع انجام گیرد.
وی افزود: مسئله ساماندهی سرویس مدارس و برنامه ترافیکی 
مدیران  و  بوده  مرتبط  یکدیگر  به  کاملا  مهرماه  اول  هفته 
برنامه ریزی دقیق  آموزش و پرورش استان در این خصوص 

داشته باشند.
مدیران  سطح  در  تغییرات  انجام  پایان  بر  تاکید  با  استاندار 
مدارس و ادارات و نواحی آموزش و پرورش استان تا هفته 
اول شهریور اظهار داشت: طولانی شدن جابجایی های مدیران 
حوزه  این  در  فراوانی  چالش های  و  مشکلات  ایجاد  سبب 

خواهد شد.

۳۱واحدتولیدیدرحوزهصنایع
تبدیلیوغذاییدرقمراهاندازیشد

 رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: از زمان آغاز به کار 
پروانه  صدور  با  تولیدی  واحد   ۳۱ تاکنون،  سیزدهم  دولت 
استان  این  در  غذایی  و  تبدیلی  صنایع  زمینه  در  بهره برداری 
راه اندازی شده است.محمد رضا حاجی رضا  بیان داشت: علاوه 
بر این در این مدت، ۵۳ جوار تاسیس نیز برای ایجاد واحدهای 
تولیدی در زمینه صنایع تبدیلی و غذایی در قم صادر شده است 
را  واحد خود  تجهیز  و  مراحل ساخت  ها  آن  بهره برداران  که 
واحدهای  وجود  افزود:  می کنند.وی  دنبال  تولید،  آغاز  برای 
صنایع تبدیلی و غذایی در قم موجب پشتیبانی از فعالیت های 
درآمد  ارتقا سطح  به  کنار کمک  در  و  استان شده  کشاورزی 
و  کشاورزی  بخش  در  شغلی  فرصت های  افزایش  کشاورزان،  
ایجاد بستر مناسب برای صادرات محصولات این بخش، عامل 
مهمی برای کاهش ضایعات محصولات غذایی تولید شده نیز 
به حساب می آید.وی ادامه داد: به دلیل اهمیت ایجاد و توسعه 
واحدهای تولیدی فعال در زمینه صنایع تبدیلی و غذایی، این 
در  سرمایه گذاران  برای جذب  شده  تعیین  الگوی  در  موضوع 
بخش کشاورزی استان به صورت خاص دیده شده است و ما 
از فعالان اقتصادی که بخواهند در زمینه صنایع تبدیلی و غذایی 
در قم فعالیت کنند، حمایت می کنیم.گفتنی است سازمان جهاد 
برنامه های  استان  غذایی  امنیت  تامین  حوزه  در  قم  کشاورزی 
متنوعی را دنبال می کند که یکی از مهمترین آن ها افزایش هفت 
درصدی سطح تولید محصولات این بخش از ۸۵۰ هزار تنُ به 
۹۰۰ هزار تنُ در سال جاری است.بخش کشاورزی پنج درصد 
اشتغال و ۶ درصد ارزش افزوده استان را به خود اختصاص داده 
با ایجاد بسترهای لازم برای افزایش  و این آمار نشان می دهد 
از  بهره گیری  همچون  بخش  این  در  محصولات  تولید  سطح 
توانمندی صنایع تبدیلی و غذایی، علاوه بر تامین امنیت غذایی 
توسعه  و  جدید  اشتغال  ایجاد  در  می توان  حد  چه  تا  مردم،  
در  بهره بردار  هزار   ۱۴ از  گذاشت.بیش  تاثیر  استان  اقتصادی 
زمینه تولید محصولات کشاورزی در قم فعال هستند، همچنین 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان در سال ۸۵۰ هزار تن 
در زمینه محصولات زراعی،  باغی،  دامی، شیلات و گلخانه ای 
است؛ بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی را روستاییان تشکیل 
می دهند به نحوی که کشاورزی به تنهایی حدود ۵۰ درصد اشتغال 
اختصاص  خود  به  را  قم  مختلف  بخش های  در  روستاییان 

داده است.
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چرا تراکتور به سپاهان باخت؟ جنجال برانگیز مثل نیمار جونیور
شاخ و شانه امباپه: من هستم، تو نیستی!

یک روز با دختر تاریخ ساز ایران؛ 

از خط ۳۴ آزادی تا رویای پاریس
اولین مسافر ایران به المپیک پاریس در کارنامه ورزشی اش 

تنها یک مدال المپیک کم دارد.
خیلی آرام و با طمانینه صبحانه  را همراه پدرش خورد. 
وسایل تمرینش را درون کیفش قرار داد. روزشمار المپیک 
را روی عدد ۳۹۸ گذاشت و برای رفتن به تمرین آماده 
شد. با چمدانی که وسایل تمرینش را درون آن قرار داده 
بود از خانه خارج شد و به سمت ورزشگاه آزادی رفت. 
آن آرامش همیشگی را در حین رانندگی هم حفظ می کرد 
و بعد از گذشت دقایقی به سالن ۸۰ خط تیراندازی رسید.

»بنگ بنگ« این طنینی بود که در سالن تیراندازان در حال 
تمرین به گوش می رسید. او هم خیلی آرام و با حوصله 
وسایلش را روی خط ۳۴ آماده کرد، عینکش را به چشم 
دست  به  را  سلاحش  بست،  را  هدبندش  و  کمربند  زد، 

گرفت و آماده تمرین شد.
با تشویق و همراهی  ایران در ۱۲ سالگی  تیرانداز  دختر 

پدرش وارد این رشته شد و به خاطر استعداد زیادش بلافاصله به 
تیم ملی راه یافت و مدال های رنگارنگ آسیایی و جهانی را دشت 
کرد. او با کسب اولین مدال جهانی تپانچه و اولین سهمیه المپیک 

پاریس تاریخ ساز شد و حالا در پی کسب مدال المپیک است. 
*چطور استعدادت در این رشته کشف شد و از چه سنی به 

صورت حرفه ای این رشته را آغاز کردی؟
رشته  این  وارد  که  بود  او  پیشنهاد  به  و  پدرم  شغل  واسطه  به 
اما  کردند  شروع  را  تیراندازی  مادرم  و  خواهر  اول  البته  شدم. 
آنها ادامه ندادند و تنها من در این رشته ماندگار شدم. ۱۲ سالم 
یک  پیوستم.  ملی  تیم  به  بعد  سال  یک  و  کردم  شروع  که  بود 
آسیا  قهرمانی  در  که  بود  گذشته  ملی  تیم  در  حضورم  از  سال 
فعالیت حرفه ای ام شروع  بود که  آنجا  از  مدال گرفتم.  نوجوانان 
شد و با جدیت تیراندازی را ادامه دادم. در این مدت ۱۷ مدال 
مدال  و  تپانچه  زنان  جهانی  مدال  اولین  کردم.  بین المللی کسب 
نقره یونیورسیاد را دارم. در المپیک ۲۰۲۰ توکیو حضور و افتخار 
ایرانی  ورزشکار  اولین  عنوان  به  و  داشتم  را  کشور  پرچم داری 

توانستم اولین سهمیه پاریس را هم کسب کنم. 
و  سختی  چه  کردی.  شروع  کم  سن  از  را  *تیراندازی 

مشکلاتی را در این  مسیر پشت سر گذاشتی؟
برای  شروع  سن  حتی  کردم.  شروع  کم  سن  از  را  تیراندازی 
تیراندازی ۱۳ سال بود. چون من ۱۲ سال داشتم مربی ام آن موقع 
این رشته شوم. ورزش  وارد  بتوانم  تا  اعلام کرد  بیشتر  مرا  سن 
حرفه ای شرایط سخت و خاصی دارد و ورزشکار برای رسیدن 
به هدفش باید از خیلی از تفریحاتش بزند. البته آن هدف آنقدر 
بزرگ و با ارزش است که سختی ها جبران  می شود. برای من هم 
اهداف و برنامه ریزی هایم سبب شده که سختی ها آسان شود و با 

انگیزه و انرژی برای رسیدن به آنها تلاش کنم. 
* در این مسیر مشوق و حامی شما بیشتر چه کسی یا کسانی 

بودند؟
پدرم مشوق اصلی من از همان ابتدا بود. البته حمایت کل خانواده 
را داشتم. واقعا خانواده ام همیشه کنارم و بزرگترین انگیزه و حامی 
من هستند. من از آنها انرژی می گیرم  و باعث آرامشم هستند. اگر 

حمایت آنها نبود نمی توانستم این مسیر سخت را طی کنم. 
* اولین مدال آسیایی ات را کی گرفتی و چه خاطره ای از 

آن به یاد داری؟ 
ایران میزبان مسابقات قهرمانی آسیا سال ۲۰۱۳ یا ۲۰۱۴ بود که من 
هم در آن شرکت کردم. اولین مسابقه بین المللی من بود که موفق 
مسابقه  این  در  چون  کنم.  کسب  را  آسیایی ام  مدال  اولین  شدم 
خوشحالی  داشتم .  خوبی  خیلی  حس  داشتند  حضور  خانواده ام 
اولین مدالم را با خانواده ام سهیم شدم و خیلی حس خوبی بود. 

برای  آیا  و  بود  چطور  توکیو  المپیک  تا  پیشرفتت  *روند 
کسب سهمیه المپیک ریو اقدامی نکرده بودی؟

برای المپیک ریو تجربه کمی داشتم و فقط در یک مسابقه انتخابی 
المپیک شرکت کرده بودم. با اختلاف خیلی کم و تنها یک نمره 
به فینال نرسیده بودم. آن موقع در رده نوجوانان بودم اما رکوردم 
طوری بود که در بزرگسالان تیر می زدم. وقتی تنها با یک اختلاف 
همه  و  شد  زیاد  انگیزه ام  نرسیدم،  ریو  المپیک  انتخابی  فینال  به 

تلاشم را برای حضور در المپیک توکیو کردم.
*آیا همین موضوع سبب کسب سهمیه المپیک توکیو شد؟

اولین  در  داشتم.  توکیو  المپیک  تا  خوبی  عملکرد  خداراشکر 
مدال  اولین  و  شوم  سوم  توانستم  توکیو  سهمیه  کسب  مسابقه 
جهانی ام را کسب کنم. البته سهمیه به دو نفر اول داده می شد که 
باز این اتفاق سبب شد که من تلاشم را بیشتر کنم. به هر حال 
توانستم در قهرمانی آسیا که آخرین مسابقه  توزیع سهمیه المپیک 
توکیو بود سهمیه ماده تپانچه بادی ۱۰ متر را بگیرم و راهی توکیو 
که  بود  من  بزرگ  هدف های  از  یکی  المپیک  در  حضور  شوم. 

توانستم به آن دست یابم. 
*خیلی اتفاقی پرچم داری کاروان ایران در المپیک توکیو 

به شما سپرده شد. چه حسی داشتی؟
دلیل  به  اما  بود  شده  انتخاب  المپیک  برای  دار  پرچم  یک  اول 
برابری جنسیتی قرار شد که یک خانم و یک آقا از هر کشور در 
افتتاحیه حضور داشته باشند که من هم انتخاب شدم. پرچم داری 
بزرگ  اولین هدف  بود.  برایم  بزرگی  افتخار  المپیک  در  کاروان 
بعد  بودم،  بابت خوشحال  این  از  و  بود  المپیک  در  من حضور 
هم خیلی دوست داشتم در مراسم افتتاحیه المپیک شرکت کنم. 
ما در  اینکه  احتمال  آغاز می شد  افتتاحیه  فردای  ما  رقابت  چون 
در  حضورم  شدم،  پرچم دار  وقتی  اما  بود  زیاد  نباشیم  افتتاحیه 
از  افتتاحیه قطعی شد که خوشحالی من را دوچندان کرد. یکی 
بهترین اتفاقات زندگی ورزشی من حضور در افتتاحیه المپیک و 

پرچم داری کاروان ایران بود.
*فضای المپیک توکیو چطور بود؟

نیست. واقعا حس  قابل گفتن  المپیک داشتم اصلا  حسی که در 
خیلی خوبی بود که در بزرگترین میدان ورزشی حضور داشتم . 

همیشه المپیک را تصویرسازی می کردم و یکی از اهدافم بود و 
به آن فکر می کردم . کلا فضای المپیک و جو مسابقاتش خیلی با 
مسابقات دیگر متفاوت است. اینکه همه ورزشکاران خوب آنجا 
با آنها رقابت کنیم خیلی حس خوبی  حضور دارند و می توانیم 
را  تلاشم  که  بود  خوبی  تجربه  آنقدر  المپیک  در  است. حضور 

بیشتر کردم تا باز هم در المپیک پاریس حضور داشته باشم.
انتظار  بودی؟  راضی  توکیو  المپیک  در  خودت  نتیجه  *از 

کسب همین نتیجه را داشتی؟
من در رشته ۱۰ متر رکورد خوبی زدم و فقط با یک اختلاف نمره 
به فینال نرسیدم. برای مسابقه ای در این سطح رکوردم خوب بود و 
نتیجه خوبی گرفتم. رشته تیراندازی قابل پیش بینی نیست و رقابت 
در آن خیلی زیاد است. مردم هم فقط مسابقات المپیک را می بینند 
مدال  چون  نیستند.  آشنا  تیراندازی  مسابقات  شرایط  با  خیلی  و 
نگرفتم همه شاید فکر می کنند که نتیجه بدی بدست آوردم ولی 
بود چون هم رکورد خوبی زدم  نتیجه خوبی  برای خودم خیلی 
و هم تجربه خوبی کسب شد. در رشته ۲۵ متر انتظار بیشتری از 
خودم داشتم ولی در ۱۰ متر رکوردم قابل قبول بود. در میکس هم 

که همراه فروغی پنجم المپیک شدیم و نتیجه خوبی بود. 
*حس و حال کاروان ایران بعد از کسب مدال طلای جواد 

فروغی چه بود؟ 
کاروان  مدال  اولین  المپیک  بادی  تپانچه  در  فروغی  مدال طلای 
و همچنین اولین مدال تیراندازی در المپیک بود که خیلی باعث 
خوشحالی ما شده بود. اینقدر خوشحال بودیم که انگار آن مدال 
را خودمان گرفته بودیم . اتفاق خوبی بود و انگیزه زیادی به کل 
بیشتر کرد  ما  را روی  داد. فشار  تیراندازان  کاروان و مخصوصا 
المپیک های  در  مدال  این  امیدوارم  بودیم.  خوشحال  خیلی  ولی 

بعدی برای تیراندازی و سایر رشته ها تکرار شود.
را  فکرش  گرفتی؛  را  پاریس  المپیک  سهمیه  زود  *خیلی 

می کردی و برای آن برنامه ریزی کرده بودی؟
توزیع  مسابقات  اولین دوره  که  قهرمانی جهان  در  و  خیلی زود 
سهمیه المپیک پاریس بود سهمیه گرفتم. رقابت خیلی بالا بود و 
نفر اول تپانچه ۲۵ متر رکورد جهان را شکست. این نشان می دهد 
که رکوردها خیلی بالا بود و رقابت سختی داشتیم . برنامه مربی 
و کادر فنی از حضور در قهرمانی جهان کسب تجربه بود اما من 
تمام تلاشم را کردم که بتوانم عملکرد خوبی داشته باشم. به عنوان 
نفر دوم تپانچه ۲۵ متر راهی فینال شدم و رکورد شخصی خودم را 
ارتقاء دادم. در فینال هم با کسب جایگاه پنجم سهمیه المپیک را 
کسب کردم. همان اول راه خیالم راحت شد که سهمیه گرفته ام و 
می توانم برای کسب تجربه بیشتر در مسابقات بعدی شرکت کنم 

و برای المپیک آماده شوم. 
*بعد از اینکه سهمیه المپیک پاریس را گرفتی اولین نفری 

که این خبر را به او دادی چه کسی بود؟
بعد از کسب المپیک پاریس می خواستم اول به خانواده ام اطلاع 
دهم. اینکه آنها از موفقیت هایم خوشحال می شوند و به من افتخار 
تلاش  بیشتر  موفقیت های  برای  که  می شود  انگیزه  برایم  می کنند 
فینال  پنجم  نفر  چون  البته  گرفتم.  تماس  خانواده ام  با  اول  کنم. 
بودم و باید تصمیم گرفته می شد که سهمیه به من داده می شود یا 
نه مقداری طول کشید و دیگر خانواده ام از کسب سهمیه ناامید 
و  دادم خیلی خوشحال شدند  آنها  به  را  وقتی خبر  بودند.  شده 

باورشان نمی شد.
* آیا بعد از کسب سهمیه المپیک نگاه ها به سمتت تغییر کرد 

و توجه ها بیشتر شد؟
رشته تیراندازی وابسته به تجهیزات است و نیاز داریم که سلاح 
به  را  تجهیزاتمان  گاهی  از چند  هر  و  باشیم  داشته  به روز شده 
همه  را  این  و  داشتیم  فشنگ  مشکل  که  هم  همیشه  کنیم.  روز 
می دانند که چون کشورمان تحریم است با این مشکلات سرو کار 
داریم. فدراسیون همه تلاشش را برای حل این  مشکل می کند ولی 
تاکنون چند مسابقه جهانی را از دست داده ایم و به اردوی برون 
مرزی هم اعزام نشدیم تا بتوانیم این تجهیزات را تهیه کنیم. واقعا 
یکی از مشکلات بزرگ ما همین نداشتن اردوی برون مرزی است. 
امیدوار بودم که تا مسابقات قهرمانی جهان و بازی های آسیایی 
اردوی برون مرزی داشته باشیم تا تمرین بهتری در رشته ۵۰ متر و 
۲۵ متر تجربه کنیم. فدراسیون همه تلاشش را می کند و امیدوارم  
که حمایت ها از فدراسیون بیشتر شود. تیراندازان خیلی خوب کار 
می کنند و امید کسب سهمیه بیشتر در این رشته وجود دارد. اگر 
من  می کنیم.  کسب  هم  بهتری  نتایج  قطعا  شود  بیشتر  حمایت ها 
هم برای ادامه راه نیاز دارم هر چه زودتر این امکانات فراهم و 
اردوها برگزار شود تا بتوانیم با آمادگی کامل در مسابقات آینده 

شرکت کنیم. 
*منظورت از تجهیزات خرید سلاح شخصی است؟ آیا نباید 
مسابقات  از  قبل  تا  می کردید  را عوض  زودتر سلاح هایتان 

مهم با آن هماهنگ شوید؟
فعلا هماهنگ شده که همین سلاح امانی دستم باشد. اگر اردوی 
ولی  کنم  تهیه  شخصی  سلاح  می توانستم  می رفتیم  برون مرزی 

که  است   .. و  کفش  عینک،  هم  تجهیزات  نشد.  خوب 
کرد.  تهیه  مرزی  برون  اردوهای  در  می توان  را  اینها 
شود  تجهیزاتمان عوض  یا  باشد سلاح   قرار  اگر  دقیقا 
برسد.  بدستمان  مسابقه  از  قبل  ماه  چند  باید  حداقل 
داشته  برون مرزی  اردوی  یک  که  است  قرار  هم  هنوز 
به روز کنیم.  بتوانیم تجهیزاتمان را  امیدوارم که  باشیم 
امیدوارم  حمایت ها از فدراسیون تیراندازی بیشتر شود تا 
بدون هیچ مشکلی برنامه ریزی کادر فنی اجرا شود و در 
اردوها، سفرها و مسابقات شرکت کنیم و بتوانیم تجربه 
حضور در فینال را داشته باشیم تا در مسابقات بزرگتر 

نتایج خوبی بگیریم.
کرده  گیر  مسابقه ای  در  سلاحت  تاکنون  *آیا 
است؟ در این صورت تیرانداز از ادامه مسابقه کنار 

گذاشته می شود؟
مشکلاتی  دچار  مسابقات  در  است  ممکن  بله سلاح ها 
اوقات  گاهی  و  دارد  فشنگ  که  متر   ۲۵ مخصوصا سلاح  شوند 
سلاح های  که  قبلا  اتفاق  این  می کند.  گیر  سلاح  داخل  فشنگ 
قدیمی داشتیم بیشتر پیش می آمد. اکنون هم چند ملی پوش هنوز 
آمده و در چند  پیش  اتفاق  این  منم  برای  دارند.  از آن سلاح ها 
مسابقه امتیاز از دست داده ام و امتیاز یک تیر یا کل راند به خاطر 
قدیمی بودن سلاح و گیر کردن فشنگم داخل آن از دست رفته 
است. این اتفاق در مسابقه طبیعی است و ممکن است پیش بیاید 
اما اگر مشکل گیر کردن فشنگ در سلاح باشد داور تا یکی دوبار 
اجازه می دهد که باز هم شلیک داشته باشیم اما اگر بیشتر از آن 

شود خطا حساب می شود و امتیاز را از دست می دهیم. 
آسیبی  است؟  تپانچه چطور  در  مربی همزمان  دو  *حضور 
را  ورزشکاران  باید  مربی  کدام  میکس  ماده  در  نمی زند؟ 

کوچ کند؟ 
من تیراندازی را با مربی باشگاهی شروع کردم. بعد وارد تیم ملی 
تجربیات چندین  از  داشتم.  کنارم  را در  ملی  تیم  مربیان  و  شدم 
مربی در این سالها استفاده کرده ام. قبل المپیک توکیو کار را با 
به  تمریناتم  آقای صولت آغاز کردم و  او  آقای نصر و در کنار 
خوبی پیش می رود. با برنامه مربیان جلو می روم و مشکلی ندارم. 
تغییراتی هم چند ماه قبل در کادر فنی تیم ملی ایجاد و تیم ملی 
تپانچه به دو گروه تقسیم شد که البته مشکلی به وجود نمی آید. 
خیلی از کشورهای دیگر هم اینطوری هستند و با چند مربی در 
که  هر چند  است.  انفرادی  تیراندازی  می کنند.  مسابقات شرکت 
بعد  تیر می زنیم و  در میکس کنار هم مسابقه می دهیم ولی جدا 
امتیازها با هم جمع می شود. بنابراین مشکلی پیش نمی آید و جای 

نگرانی ندارد. 
*چقدر با رکورد المپیک فاصله داری و چقدر قول کسب 

مدال می دهی؟
در مسابقات سال گذشته عملکرد خوبی داشتم و در همه مسابقات 
در ماده ۲۵ متر توانستم فینالیست شوم. در فینال فینالیست ها هم 
حضور داشتم و در آن هم به فینال رسیدم. عملکرد خیلی خوبی 
کردیم  شرکت  که  مسابقه ای  اولین   در  هم  سال  این  در  داشتم. 
را  مدال جهانی ام   فینالیست شدم و دومین  و  رکورد خوبی زدم 
کسب کردم. این روند خیلی مرا امیدوار می کند که بتوانم رکوردم 
را حفظ کنم و ارتقاء دهم. اگر در مسابقاتی هم که پیش رو دارم 
فینالیست شوم تجربه حضورم در فینال بیشتر می شود و امیدوارم با 

کسب این تجربه ها بتوانم در المپیک نتیجه خوبی بگیرم. 
*در اتاقت روزشمار المپیک گذاشته بودی در فاصله ۳۹۸ 
روز تا المپیک چه شرایطی را از المپیک برای خود متصور 

هستی؟
را  همیشه در تصویر سازی ها و هدف هایی که می نویسم خودم 
در بهترین شرایط تصور می کنم و می بینم که عملکرد خوبی در 
مسابقه  داشته ام. همه تلاشم را می کنم که مثل همیشه وقتی یک 
برای  شده  تبدیل  واقعیت  به  تصویر  آن  و  داشتم  تصویرسازی 

پاریس هم همین اتفاق بیفتد و به آن برسم.
از  المپیک  باید وزارت ورزش و کمیته ملی  *آنطوری که 
تیراندازی حمایت کرده اند؟ مخصوصا بعد از کسب مدال 

طلای المپیک توسط جواد فروغی؟
این چند سال کسب کرده  در  تیراندازی  که  نتایجی  به  توجه  با 
انتظار حمایت بیشتری از سوی وزارت و کمیته داریم. مدال طلای 
بوده  تیراندازی  از  پاریس  المپیک  اولین سهمیه  و  توکیو  المپیک 
است. عملکرد تیراندازان نشان داده که جای امیدواری هست و 
داشته   المپیک  دوباره  مدال  و  بیشتر  را  سهمیه ها  تعداد  می توانیم 
نبوده  می خواستیم  که  آن طوری  حالا  تا  حمایت ها  اما  باشیم. 
است. مقداری این لغو شدن  مسابقات، کمبودها و مشکلات مالی 
ما  بیشتر شود.  توجه ها  که  امیدوارم  و  ناامید کرده  را  تیراندازان 
و  داریم  می گذاریم  که  برای هدفی  را  انرژی خود  و  همه وقت 
امیدواریم که حمایت ها بیشتر باشد و ما بتوانیم به آن هدفی که 

داریم بدون هیچ دغدغه و مشکلی برسیم. 
دغدغه  کدام  داشتی  مسئولیتی  تیراندازی  در  *اگر 

تیراندازی را برطرف می کردی؟
ترجیح می دهم  هیچ وقت در تیراندازی مسئولیتی نداشته باشم )با 
خنده(. بیشتر از همه ارزش ورزشکار برایم مهم است. ورزشکاری 
به  رسیدن  برای  و  دارد  هدف  می گذرد،  تفریحاتش  همه  از  که 
هدفش تلاش می کند تا افتخاری برای کشورش کسب کند خیلی 
ارزشمند است. قطعا حمایتم را از ورزشکاران بیشتر می کردم تا 
در آرامش، بدون دغدغه و حاشیه تلاششان را بکنند و به هدفشان 

برسند.
در کنار ورزش تیراندازی چه تفریحاتی داری و چه علایقی 

را دنبال می کنی؟ 
کوهنوردی را در کنار تیراندازی دوست دارم و سعی می کنم با 
به کارهای  باشم.  داشته  برنامه کوهنوردی  با دوستان  یا  خانواده 
اردو  که  زمانی  می کنم  و سعی  دارم  علاقه  هم  آشپزی  و  هنری 

نداریم و وقت هست حتما این کارها را انجام دهم. 

ایران  فوتبال  برتر  لیگ  رقابت های  اول  هفته  در  تیم  چهار 
این شروع خوب  باید دید  نمایش درخشانی داشتند و حالا 

ادامه دار خواهد بود یا خیر.
چیزی تا شروع هفته دوم رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران 
باقی نمانده است. تا نتیجه گیری درباره وضعیت دقیق تیم های 
حاضر در این دوره باید چند هفته ای صبر کرد اما اگر بخواهیم 
با توجه به نتایج تیم ها در هفته نخست ارزیابی کلی ای داشته 
باشیم مشخصا به سه تیم خواهیم رسید و در کنار آن می توان 
یک گزینه دیگر را هم اضافه کرد. باید دید در این هفته آن ها 
چه عملکردی خواهند داشت و آیا می توانند به روند صعودی 

خود ادامه دهند یا خیر.
استقلال: شروع غیرمنتظره

صدرنشین لیگ تا پایان هفته نخست تیم تحت هدایت جواد 
حواشی  بابت  می رسید  نظر  به  که  استقلال  است.  نکونام 
عجیب و اختلافات زیادی که با آن دست وپنجه نرم می کند 
نتواند شروع خوبی در این دوره داشته باشد اما در واقعیت 
این طور نشد. آبی پوشان در گرمای طاقت فرسای آبادان با سه 
گل شاگردان عبدالله ویسی را شکست دادند. آن ها در ساختار 
توانستند  خوبی  به  و  شدند  ظاهر  اشتباه  بدون  خود  دفاعی 

استقلال  کنند.  استفاده  بهترین شکل  به  موقعیت های خود  از 
نسبت به سه مدعی دیگر قهرمانی در ۲ هفته ابتدایی با برنامه 
بهتری روبرو شده است. آن ها در این هفته هم میزبان ملوان 
امتیازی   6 خانگی  برد  یک  با  می توانند  و  هستند  بندرانزلی 

شوند و با روحیه ای بالا به ادامه مسابقات فکر کنند. 
سپاهان: برنده بازی بزرگ

انتظار می رفت  بود.  اصفهان  سپاهان  هفته  بزرگ  بازی  برنده 
ژوزه  درست  آنالیز  اما  باشیم  برابر  و  نزدیک  جدالی  شاهد 
خیلی  آن ها  تا  شد  باعث  تراکتور  از  همکارانش  و  مورایس 
و  بپیچند  ابتدایی  دقایق  طی  را  پرشورها  نسخه  بتوانند  زود 
دوم  هفته  در  سپاهان  کنند.  تصاحب  را  ارزشمند  امتیاز  سه 
باعث  مثبت  نکته  این  ولی  شود  خارج  اصفهان  از  نباید  هم 
برد  دومین  به  رسیدن  برای  طلایی پوشان  کار  که  نمی شود 
در  باید  مسابقات  قبلی  دوره  نایب قهرمان  بدانیم.  مسجل  را 
ورزشگاه فولادشهر دربی نصف جهان را با ذوب آهن برگزار 

کند. 
گل گهر: خریدهای تماشایی

کار گل گهر  اینجای  به  تا  بیست وسوم  لیگ  دیگر صدرنشین 
تا  بودند  تماشایش  مشتاق  خیلی ها  که  تیمی  است.  سیرجان 

ببینند مارینوس اوزونیدیس چگونه تیمی را مهیای این دوره 
از مسابقات می کند و خودش چه دیدگاه و نگرشی به فوتبال 
موفق  سیرجانی  مرد  و  زن  هواداران  حضور  در  آن ها  دارد. 
شدند با ارائه یک بازی هوشمندانه سه بر صفر از سد فولاد 
این  قوت  نقطه  گل گهر  جدید  خریدهای  بگذرند.  خوزستان 
تیم بودند که در تمام خطوط موثر عمل کردند و باعث شدند 
تیم شان به سه امتیاز حیاتی دست پیدا کند. گل گهر این هفته 

باید در تهران به مصاف پیکان برود.
ذوب آهن: اولین میهمانِ فاتح

در کنار سه تیم بالا بد نیست به ذوب آهن هم اشاره ای داشته 
سرمربیگری  با  برتر  لیگ  در  اولین بار  برای  که  تیمی  باشیم. 
تیم  اولین  به  تبدیل  و  گذاشت  میدان  به  پا  ربیعی  محمد 
امتیاز  به سه  از خانه  بازی خارج  این فصل شد که در یک 
می رسد. گاندوهای اصفهان با نتیجه ۲ بر یک از سد میزبان 
در  خود  دیدار  اولین  در  باید  حالا  و  گذشتند  ملوان  خود 
ورزشگاه خانگی به مصاف یکی دیگر از تیم های برتر هفته 
تیمی  اولین  به  تبدیل  آن ها  آیا  بروند.  سپاهان  یعنی  نخست 
را  مورایس  پرستاره  تیم  ترمز  فصل  این  در  که  خواهند شد 

می کشد؟

چشم انتظار تماشای مجدد شگفت انگیزان؛ اثبات کن جرقه نبود!

نیمار که به نظر می رسد انتقالش به الهلال قطعی شده است 
انتقال را لایک  اینستاگرامی درباره این  یک پست جنجالی 
کرد و بعد از مدتی لایکش را برداشت تا رابطه اش با بارسا 
بیشتر تخریب نشود.شاخ و شانه امباپه: من هستم، تو نیستی!

با  تابستان  طول  در  که  نیمار  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
شایعات زیادی درباره آینده اش روبرو بود در روزهای اخیر 
به مهم ترین سوژه نقل و انتقالات تابستانی تبدیل شده است.

تمایل  درباره  صحبت هایی  تابستان  اوایل  در  درحالیکه 
پی اس جی به جدایی نیمار شنیده می شد اما بعد این شایعات 
فروکش کرد و نیمار با آرامش در تمرین های این تیم شرکت 
و گریخته شایعاتی  پیش جسته  از چند روز  اینکه  تا  کرد. 
بارسا مطرح  باشگاه سابقش  به  او  بازگشت  احتمال  درباره 

شد تا نیمار بار دیگر در معرض توجه رسانه ها قرار بگیرد.
بمب نقل و انتقالاتی درباره ستاره برزیلی اما دیروز توسط 
عربستانی ها منتشر شد و ادعا شد که نیمار با پیشنهاد الهلال 
موافقت کرده و قرار است با قراردادی دو ساله با دستمزد 

سالی ۸۰ میلیون یورو راهی این تیم شود.
این خبر بارسا و هوادارانش را از ستاره سابق شان خشمگین 
در  امروز  است  ممکن  می شود  گفته  که  نیمار  است.  کرده 
پستی  اینستاگرام  در  الهلال شرکت کند  پزشکی  تست های 
بارسا  و  پی اس جی  با  او  رابطه  درباره  که  کرد  لایک  را 
نیمار  لایک  این  بود.  کرده  صحبت  الهلال  به  انتقالش  و 

بلافاصله جنجالی شد.
بود: »جنجالی:  نوشته  او  نیمار لایک کرد درباره  پستی که 
تابستان گذشته کیلیان امباپه به پی اس جی گفت که در پاریس 
یا جای او است یا نیمار! جالب اینجا است که درست در 
همان روزی که پیشنهاد الهلال برای نیمار به پاریس رسیده 

دوباره امباپه را شاد و خندان در تمرین ها می بینیم!«
در ادامه این پست آمده است: »بیایید واقعیت را قبول کنیم، 
نیمار هر کاری از دستش برمی آمد انجام داد تا به بارسا برود. 
ولی آنها می خواستند قراردادش با پی اس جی را فسخ کند 
تنها  می خواهد.  پول  هم  پی اس جی  بود.  غیرممکن  این  که 
گزینه ای که پول کافی داشت تا نیمار را بخرد عربستانی ها 
بودند و این واقعیت را باید پذیرفت. همه فکر می کنند که 
همه چیز در دست نیمار بوده. ولی حتی اگر او پیشنهاد بارسا 
می کرد؟  ترک  را  پی اس جی  باید  چطور  می کرد  قبول  را 
به  بازیکنش را  پی اس جی هم پول می خواهد و دست بسته 
شما تحویل نمی دهد. این را بفهمید. اما بارسا می گفت نیمار 

مجانی بیاید. خیلی جالبه!«
به سرعت جنجالی  اینستاگرامی  این پست  نیمار زیر  لایک 
برزیلی  ستاره  کرد.  بیشتر  را  بارسا  هواداران  خشم  و  شد 
با  رابطه اش  تا  بردارد  را  گرفت لایکش  تصمیم  نهایت  در 

هواداران باشگاه کاتالان بیش از این تیره و تار نشود.

نکونام بازنده جنگ مدیریتی استقلال!
مدیرعامل پیشین استقلال با انتشار لیست خرید جواد نکونام 
انتقاد قرارداد و از عملکرد خود دفاع  علی خطیر را مورد 

کرد.نکونام بازنده جنگ مدیریتی استقلال!
از آن  نفر  بازیکن که ۱۲  نکونام ۱6  اولیه جواد  لیست  در 
این  از  نام مشخص هستند حضور دارد و  با ذکر  بازیکنان 
لیست فقط آرمین سهرابیان و مهرداد محمدی در تیم فعلی 

استقلال حضور دارند.
صفحه  در  استوری  انتشار  با  استقلال  باشگاه  سرپرست 
سابق  رئیس  قربان زاده،  حسین  به  هایی  کنایه  شخصی اش 
باشگاه  سرپرست  خطیر،  علی  و  خصوصی سازی  سازمان 
استقلال زد. از لیست درخواستی نکونام تنها آرمین سهرابیان 
و مهرداد محمدی جذب شدند که در دوره مدیریت کریمی 

انجام شد.
در لیست جواد نکونام آرمین سهرابیان، سامان فلاح، عارف 
اسدی،  رضا  اللهی،  عزت  سعید  محمدی،  میلاد  آقاسی، 
یاسین سلمانی، محمد حسین اسلامی، مهدی قائدی، محمد 
محبی، مهرداد محمدی، احسان پهلوان و ۴ بازیکن خارجی 
حضور داشت و از این لیست فقط ۲ بازیکن جذب شدند 
و تمدید با قایدی و محبی دو ستاره فصل گذشته استقلال 

نیز موفقیت آمیز نبود.
وضعیت بازیکنان مدنظر جواد نکونام و تاریخ قطعی شدن 

حضور آنها در تیم های دیگر را مشاهده می کنید:
تیر،   ۱۸ پهلوان  احسان  تیر،   ۱۴ تاریخ  در  اسدی  رضا 
عارف آغاسی۲۲ تیر، سامان فلاح ۱۷ تیر)غیررسمی( و ۲۷ 
تیر)رسمی(، محمد محبی ۲۱ تیر و مهدی قایدی در ۱ مرداد 

تکلیفشان مشخص شد و به تیم های دیگر پیوستند.
حجت کریمی در تاریخ ۱۴ تیر ۱۴۰۲ از سمت خود استعفا 
استقلال  سرپرستی  سمت  به  تیر   ۱۷ در  خطیر  علی  و  داد 
منصوب شد، یعنی از لحاظ تاریخ و آماری ادعای حجت 
چه  تا  بازیکنان  این  با  توافقات  اما  است  درست  کریمی 
سطحی پیش رفته بود که چند روز پس از استعفای کریمی 
بازیکنان مدنظر استقلال یکی پس از دیگری راهی سپاهان و 
تراکتور شدند، آیا آنها به اعتبار کریمی منتظر استقلال مانده 
خبرنگاران  جمع  در  نکونام  گفتگوهای  از  یکی  بودند؟در 
او اعلام کرد که مذاکرات را شخصا پیش برده است و با 

برادران محمدی و حسین زاده صحبت کرده است.
و کریمی یک  تفکرات خطیر  که  دارد  دیگری وجود  نکته 
اصل را دنبال می کند، هر دو آنها به دنبال صرفه جویی و 

اصلاح قراردادهای فصل قبل بودند.
امضای  استقلال،  باشگاه  مدیریتی  عجایب  از  دیگر  یکی 
زمان  دو  در  سهرابیان  آرمین  و  محمدی  مهرداد  با  قرارداد 
مختلف است، این بازیکنان یک بار در زمان حجت کریمی 
با استقلال قرارداد بستند و بار دوم در زمان علی خطیر با 

اصلاح قرارداد مجدد به استقلال پیوستند!
گویا مسیر انتقادهای مدیریتی ابعاد جدیدتری به خود گرفته 
است، اگر طبق روال گذشته صورت می گرفت هر مدیرعامل 
میبرد  زیر سوال  را  پیشین  مدیران  و عملکرد  فعالیت  روند 
مورد  را هم  بعدی  مدیر  تازه  اتفاقی  در  اما حجت کریمی 

انتقاد قرار داد.
محمدرضا  سلیمی،  ایمان،  خطیر  علی  زمان  در  استقلال 
را  محمد  منتظر  و  تورانیان  سامان  بزرگر،  آریا  خالدآبادی، 
استقلال  از  قرضی  به صورت  محمد  منتظر  که  کرد  جذب 
جدا شد و بعید نیست این اتفاق برای برزگر و تورانیان هم 

تکرار شود.
در  فعلی  و  پیشین  استقلال،  باشگاه  مدیریت  کلی  عملکرد 
نهایت ماجرا به گونه ای بوده است که نقل و انتقالات خوبی 
از  هیچکدام  جذب  به  موفق  آنها  نگذاشتند،  سر  پشت  را 
ستاره های  تمدید  در  نشدند،  نکونام  خارجی  گزینه های 
کلیدی ناکام بودند و اولویت اصلی بازیکنان داخلی جذب 
ندارد  وینگر  پست  در  تخصصی  بازیکن  که  تیمی  نشدند، 
که  و جوانی  مستعد  بازیکنان  دارد،  اختیار  در  دروازبان   ۴
تیم های  اختیار  به صورت قرضی در  را  جذب کرده است 
جدید  بازیکنان  جذب  عدم  دلیل  به  و  می دهد  قرار  دیگر 
بازیکنان مازاد را مجدد به ترکیب تیم برمی گرداند بازنده بی 

چون و چرای نقل و انتقالات است.

مربی تیم فوتبال تراکتور گفت: به دلیل تغییرات زیادی که تیم 
داشت، بازیکنان نتوانستند کیفیت واقعی خود را مقابل سپاهان 

به نمایش بگذارند.
محمد نصرتی در ارزیابی از هفته اول رقابت های لیگ برتر 
فوتبال و شکست تیم تراکتور برابر سپاهان اظهار کرد: در هفته 
اول تغییرات زیادی در یکسری از تیم ها صورت گرفته بود و 
هماهنگی لازم را نداشتند و بعضی تیم ها همچون پرسپولیس، 
کم تری  تغییرات  تیم ها  سایر  نسبت  به  استقلال  و  سپاهان 
داشتند و عملکرد آن ها با بردی که داشتند راضی کننده بود، 

البته باید دید در ادامه چه اتفاقاتی در لیگ رخ خواهد داد.
چمن نقش جهان افتضاح بود

وی در پاسخ به این پرسش که ارزیابی شما از تیم تراکتور 
در هفته اول برابر سپاهان چیست؟ با توجه به تغییرات زیاد 
در تیم تراکتور تصور می کنم بازی برابر سپاهان روز خوبی 
برای این تیم نبود و بازیکنان نتوانستند کیفیت واقعی خود را 
به نمایش بگذارنند و این یکی از دلایل اصلی شکست تیم ما 
برابر سپاهان بود. هر چند معتقدم زمین چمن نقش جهان نیز 

واقعا افتضاح بود.
مربی تیم فوتبال تراکتور با اشاره به بازی خوب تیم سپاهان 
در هفته اول لیگ، تصریح کرد: سپاهان در تمام پست ها از 
جمله حمله، دفاع، هافبک و دروازه بانی تیم کامل و خوبی 
است و بازیکنان باکیفیت و پرمهره ای دارد که در اولین بازی 

برتری خود را ثابت کرد. 
اثبات توانایی های تراکتور مقابل پرسپولیس

نصرتی در پاسخ به این پرسش که آیا نتیجه بدست آمده در 
هفته اول برای هواداران تراکتور و اهالی فوتبال ناامید کننده 
نقاط  از  که  آنالیزی  با  نیست.  طور  این  اصلا  گفت:  نبود؟ 
داریم  سعی  داشتیم  دیدار  این  از  بعد  خود  قوت  و  ضعف 
ارائه  پرسپولیس  برابر  چهارشنبه  روز  را  خود  بازی  بهترین 

دهیم و امتیاز لازم را کسب کنیم.
اعتقادی به قرعه سخت ندارم

وی در پاسخ به این سوال که آیا تصور می کنید سخت ترین 
قرعه لیگ برای تیم تراکتور رقم خورده است، افزود: اعتقادی 
به این موضوع ندارم، دلیل قرعه سخت به خاطر این است 
تیم ها  برابر تمام  باید  بود.  تراکتور زیاد  تیم  تغییرات در  که 
دل  لازم  نتایج  کسب  با  تا  باشیم  داشته  خوبی  عملکرد 

هواداران را شاد کنیم.
مربی تیم فوتبال تراکتور گفت: درست است بازی دوستانه 
به  بازیکنان  تا  می کردیم  بازی  بیشتر  باید  اما  دادیم  انجام 
هماهنگی لازم می رسیدند، تراکتور تغییرات زیادی داشت و 
این مساله در بازی هفته اول این تیم برابر سپاهان بی تاثیر نبود.

»عرب براقی« قاضی حساس ترین دیدار هفته لیگ برتر
وی در پاسخ به این پرسش که بعد از باخت تیم شما برابر 
سپاهان برخی از بازیکنان قدیمی این تیم پست گذاشتند که 
این  در  شما  نظر  می کردید  حفظ  را  اسدی  و  اخباری  باید 
خصوص چیست؟ اظهار کرد: نظر خاصی در این خصوص 

ندارم.
نصرتی در پایان در خصوص بازی روز چهارشنبه تراکتور 
برابر پرسپولیس خاطرنشان کرد: بازی بسیار سختی را برابر 
بازی خوبی را  اما تلاش خواهیم کرد که  پرسپولیس داریم 

ارائه دهیم تا به نتایج لازم دست پیدا کنیم.

شرح  زودتر  هرچه  باید  می گوید  استقلال  پیشین  مدیرعامل 
وظایف نکونام و خطیر در استقلال مشخص شود.

کاظم اولیایی پیرامون آخرین وضعیت باشگاه استقلال اظهار 
مخصوصا  حاکم  ما  باشگاه های  بر  بدی  خیلی  شرایط  کرد: 
اصلا  آنها  است.  پرسپولیس  و  استقلال  دولتی،  باشگاه های 
وضعیت خوبی در حوزه ساختاری ندارند. ما نیاز به اصلاح 
به  روز  نکنیم  درست  را  گذاری  ریل  اگر  و  داریم  ساختار 
با سرپرست، سرپرست  فرسوده تر می شویم. مشکلات  روز 
و  کنیم  ریل گذاری  باید  ما  نمی شود.  ... حل  و  مدیرعاملی 

تلاش کنیم باشگاه ها به روز نگه داشته شوند.
وی افزود: ما باید ریل گذاری کنیم و درک درستی از ورزش 
باید توسط کیومرث  این درک درست  ایجاد کنیم.  حرفه ای 
و  استقلال  برای  است  خوبی  و  کاردان  وزیر  که  هاشمی 

پرسپولیس تعریف شود.
می شود  گفته  اینکه  با  رابطه  در  استقلال  پیشین  مدیرعامل 
استقلال در نقل و انتقالات موفق نبود، گفت: ظاهر امر همین 
موضوعی است که شما می گویید. بالاخره در هر دوره ای چند 
چهره هست که هر کسی آنها را بگیرد می گویند فلان تیم موفق 
بوده است اما یادتان باشد که تفاوت استعداد فوتبالیست های 
ما شش ماه است و در استقلال و پرسپولیس می توان سه ماه را 
از طریق هواداری و انگیزشی که توسط هوادار ایجاد می شود، 
کاهش داد. بنابراین در استقلال و پرسپولیس می توان با سه ماه 
ستاره سازی کرد. دیگر راه این است که دنبال ستاره و خرید 
استقلال  که  باشد  آن سال هایی  از  امیدوارم  اما  باشیم  ستاره 
دنبال ستاره پروری باشد چرا که این مسیر ماندگارتر است. 
هم باشگاه به جواد نکونام کمک کند از این طریق در تاریخ 
استقلال جایگاه ماندگاری پیدا کند و از این ستاره های جدید 

که ساخته و پیدا می شوند بیشتر استفاده کند و لذت ببرند.
نکونام  جواد  و  خطیر  علی  پیرامون  شایعات  درباره  اولیایی 
گفتم هر چه  از دوستانم در جلسه ای  یکی  به  تصریح کرد: 
در  بنویسند.  وظایف  شرح  خودشان  برای  آقایان  زودتر 
سعی  هرکسی  ندارد  وجود  وظایف  شرح  که  باشگاهی 
از وظایف خودش  و  دهد  انجام  را  دیگران  می کند وظایف 
جا می ماند. من سال های سال در کنار سرمربی استقلال آقای 
پورحیدری بودم؛ هم اقتضا می کرد با ایشان رفاقت کنم هم 
درست برخورد کنم. وقتی دست به قلم شدیم شرح وظایف 
نوشتیم و هرکسی کوچکترین شرح وظایف خودش را نوشت 
و کوچک ترین مشکلی نداشتیم. امیدوارم شرح وظایف نوشته 
شود و با نظارت مطبوعات و رضایت هواداران این دو عزیز 

کار خود را به نحو احسن انجام دهند.
وی پیرامون بحث سقف قراردادها در لیگ برتر فوتبال ایران 
ماست.  بحث  از  کوچکی  بخش  جزو  قرارداد  سقف  گفت: 
ما باید فیرپلی مالی داشته باشیم. از سال آینده متاسفانه ۵۱ 
درصد قرارداد باید از درآمدهای فوتبال باشد وگرنه به مشکل 
برمی خوریم. فیرپلی مالی می گوید هر چقدر از فوتبال درآمد 
دارید، می توانید در فوتبال هزینه کنید. این بحث سقف هزینه 
جزو وظایف ذاتی باشگاه هاست. امیدواریم در آینده همه چیز 

انجام شود که هر چیزی سر جای خودش باشد.
کمیته  بحث  گفت:  خصوص  در  استقلال  پیشین  مدیرعامل 
بدوی این بود که دولت باید بحث مالکیت مشترک را حل 
کند. دولت و کمیته مربوطه باید بحث مالکیت را روشن کند. 
در آن مقطع می خواستند یک تیم از ایران برود که این اتفاق 
افتاد و پرسپولیس به لیگ قهرمانان آسیا رفت. بحث تفکیک 
مالکیت را باید دولت تعیین می کرد که یکی از موانع بزرگ 

آینده استقلال و پرسپولیس هم هست.

کاظم اولیایی:
شرایط بدی بر استقلال و 

پرسپولیس حاکم است
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سخنگوی دولت در نشست خبری:

دولت پیشگام مبارزه با فساد در قوه مجریه است

حاجی بابایی:
توازنی بین منابع و مصارف بودجه نداشتیم

از ترور کور شاهچراغ تا ضرورت ساماندهی
 اتباع خارجی در ایران

نادری: 
به  زودی استیضاح وزیر کشور از دستور مجلس خارج می شود

سخنگوی دولت با محکوم کردن حادثه تروریستی حرم شاهچراغ 
)ع( گفت: دولت های حامی تروریست ها با این جنایتکاران شریک 
هستند و از مراجع حقوقی و قضایی بین المللی پیگیری خواهد شد 

تا آنها به سزای اعمال خود برسند. 
حضور  خصوص  در  دولت  سخنگوی  جهرمی،   بهادری  علی 
وزارتخانه ها در انتخابات مجلس شورای اسلامی بیان کرد: دولت 
مجری انتخابات است و موضع شخص رئیس جمهور و دولت در 
حوزه انتخابات روشن است؛ حمایت از مشارکت پرشور مردم و 
حفظ سلامت  انتخابات که مشابه همین  مضامین در بخشنامه ای 
که معاون سیاسی وقت وزارت کشور ابلاغ کرد، درج شده بود و 

بعضا نمایندگان گلایه هایی هم داشتند. 
وی در ادامه خاطر نشان کرد: بجای کلی گویی هر فرد و گروه 
یا رسانه ای هر اطلاعاتی از تخلف در دستگاه دولت و یا خارج 
به  همچنین  و  جمهور  ریاست  ویژه  بازرسی  به  دارد،  دولت  از 
با هم  تا همه  ناظر است، گزارش دهند  نهاد  نگهبان که  شورای 

شاهد برگزاری یک انتخابات پرشور و سالم باشیم. 
بهادری جهرمی درباره واردات خودرو های کارکرده، عنوان کرد: 
واردات خودروی کارکرده در دو حوزه مد نظر دولت بوده یکی 
خودروهای کارکرده بخش عمومی، و دیگری خودروهای سواری 
کارکرده. در بخش عمومی مثل کامیون، اتوبوس و ون آیین نامه 
ناظر به واردات خودروهای کارکرده در این حوزه در کمیسیون 
های دولت نهایی شده است و به زودی ابلاغ خواهد شد و در 

یکشنبه آتی متن نهایی مورد تصویب قرار گیرد.
وی ادامه داد: البته پیش از این برای آنکه در اربعین اتوبوس های 
شهری با سرعت بیشتری در دسترس قرار گیرد، بخشی از آیین 
نامه که  مجوز واردات اتوبوس های بین شهری بود، به تصویب 
دولت رسید و در مرحله اجرا قرار گرفت و  وزیر راه و شهرسازی 

گزارش اجرای آن را در جلسه دولت قرائت کرد.
سواری  خودروهای  که  دیگر  بخش  در  گفت:  دولت  سخنگوی 
به دفتر  از سوی وزارت صمت  نامه اخیرا  آیین  کارکرده است، 
دولت واصل شد و در دستور رسیدگی کمیسیون زیر بنایی دولت 
قرار گرفته تا جوانب مختلف بررسی شود و متعاقبا مورد تصویب 

قرار خواهد گرفت.
دولت پیشگام مبارزه با فساد در قوه مجریه است

بهادری جهرمی آخرین اقدامات دولت در مبارزه با فساد را اینگونه 
تشریح کرد: یکی از شعارها و برنامه های اصولی این دولت مقابله 
که  نبوده  موردی  هیچ  است.  بوده  فسادزا  بسترهای  و  فساد  با 
گزارش فساد برسد و برخورد نشود. دولت پیشگام مبارزه با فساد 
در قوه مجریه است و هرکس در هر موقعیتی است باید با فساد 

مقابله کند.
وی دولت الکترونیک را یکی از اقدامات آیت الله رییسی برای 
حذف  کرد:  نشان  خاطر  و  برشمرد  فسادزا  بسترهای  با  مبارزه 
امضاهای طلایی با الکترونیکی کردن صدور مجوزهای مشاغل و 
کسب وکارها در همین راستا است. سامانه ای و برخط کردن ارائه 

خدمات دستگاه های مختلف در راستای ایجاد شفافیت و مبارزه با 
فساد؛ مانند طرح دارویار و نظام ارجاع وزارت بهداشت و ارائه 
این  مثال های دیگر در  پنجره واحد  هوشمند خدمات دولتی در 

حوزه است.
تسهیلات کلان ۲۸  اطلاعات  شفافیت  دولت  گفته سخنگوی  به 
به  بانک  مرتبط ۲۱  اشخاص  برای  و  مرکزی  بانک  توسط  بانک 

صورت ماهانه در همین راستا است.
صورت های  گزارش   ۱۱۲۴ انتشار  کرد:  بیان  جهرمی  بهادری 
مالی شرکت های دولتی و شرکت های تابعه مؤسسات و نهادهای 
عمومی غیردولتی در سامانه جامع اطلاع رسانی ناشران به منظور 
اطلاع همه مردم، نیز اقدام دیگر دولت برای جلوگیری از فساد 

است.
سخنگوی دولت با بیان اینکه دولت با ساماندهی بیش از ۱۸ میلیون 
دستگاه کارتخوان بانکی برای مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی 
اقدام کرد، یادآور شد: همچنین پیاده سازی حساب واحد خزانه با 
هدف ایجاد شفافیت، مدیریت نقدینگی و حذف بسترهای فساد در 
دستگاه ها و نظام بانکی کشور، به نظارت دولت به هزینه کرد کلان 

دولت کمک می کند.
حل مشکل کم آبی سیستان را متوقف به مذاکرات دیپلماتیک 

نمی کنیم
وی درباره حل مشکل کم آبی سیستان نیز با تاکید بر اینکه دولت 
حل مشکل کم آبی سیستان را متوقف به مذاکرات دیپلماتیک برای 
دریافت حقابه هیرمند نمی کند، تصریح کرد: حکومت افغانستان 
ادعا داشت که کم آبی مانع از این شده که حقابه هیرمند را بدهند. 
پس از تذکر رئیس جمهور سرانجام افغانستان پذیرفت که هیات 

فنی ایران به این کشور سفر کند. 
وضعیت  ایران  حقابه  دریافت  جهت  بیان کرد:  دولت  سخنگوی 
رودخانه هیرمند و ایستگاه آب سنجی دهراوود توسط هیات فنی 
اعزامی کشورمان بازدید شد و اندازه گیری مشترک از جریان آب 
دو طرف صورت  کارشناسان  توسط  دهراوود  ایستگاه  محل  در 
گرفت و در خصوص اندازه گیری مجدد در ماه های آتی تفاهم 

به عمل آمد.
بهادری جهرمی گفت: دولت از طرق دیگر از جمله اجرای طرح 
های آبرسانی، انتقال آب از دریای عمان و راه اندازی آب شیرین 

کن ها نیز حل این مشکل را پیگیری می کند.
این  در  سیزدهم  دولت  اقدامات  و  آموزشی  عدالت  درباره  وی 
زمینه تاکید کرد: تلاش ما این است که نهایت عدالت آموزشی 
و  شغلی  و  علمی  آینده  و  شود  محقق  آموزان  دانش  همه  برای 
حتی خانوادگی افراد با یک آزمون تستی دو ساعته تعیین نشود. 
البته امروز کنکور آن مفهوم سابق خود را از دست داده و تقریبا 
همه شرکت کنندگان آزمون های سراسری در دانشگاه پذیرفته می 
شوند و رقابت اصلی اکنون در خصوص رشته های پر طرفدار و 

دانشگاه های برتر است.
بهادری جهرمی از جمله اقدامات دولت در این زمینه را ارزیابی 
علمی دانش آموزان در دوران تحصیل مدرسه، تأثیر دادن معدل 
آزمون های نهایی، دو مرحله ای شدن کنکور سراسری، برخورد با 
متقلبان کنکور، برگزاری کلاس های و دوره های آموزشی رایگان 

در مناطق محروم و رسانه ملی برشمرد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با اشاره به عملکرد دولت در 
زمینه تحقق احکام بودجه ۱۴۰۲ گفت: در ۴ ماهه ابتدایی سال 

توازنی بین منابع و مصارف بودجه نداشتیم.
»حمیدرضا حاجی بابائی« در جریان بررسی گزارش کمیسیون 
تکلیفی  احکام  تحقق  مورد  در  محاسبات  و  بودجه  برنامه، 
اجرای  گفت:  کشور،  کل   ۱۴۰۲ سال  بودجه  قانون  منتخب 
قانون یک اصل است که نسبت به آن همه جوامع تاکید دارند.

با  اسلامی  شورای  مجلس  در  فامنین  و  همدان  مردم  نماینده 
افزود:  انجام شده،  دولت  این  در  بزرگی  کارهای  اینکه  بیان 
اجرایی  روند  از  است  گزارشی  می شود  پیگیری  امروز  آنچه 
به  مجلس  را  مسئله  این  که  گذشته؛  ماه   ۴ در  بودجه  قانون 

عهده کمیسیون برنامه و بودجه گذاشته است.
وی با بیان اینکه در ۴ ماه گذشته نتوانسته  ایم توازن بین منابع 
و مصارف داشته باشیم، ادامه داد: با وجود اینکه درآمدهای ما 
۵۳ درصد رشد داشته است اما نسبت به مخارج منابع ما رشد 
نداشته است یعنی منابع پیش بینی شده در بودجه به صورت 

کامل تحقق پیدا نکرده است.
حاجی بابائی تصریح کرد: در قانون بودجه ۵۳ درصد افزایش 
درآمد مالیاتی پیش بینی شده بود در کنار این موضوع از ۴۸۰ 
همت درآمدی که باید حاصل می شد، فقط ۶۴ درصد تحقق 
پیدا کرده است این مسئله بیانگر این است که دولت یا باید 

به شکلی تعریف کند  منابع را  یا  مخارج خود را کنترل کند 
که توازن بین درآمد و هزینه ها ایجاد شود.

 ۲۱ فقط  دارایی ها  تملک  پرداخت  زمینه  در  کرد:  اضافه  وی 
درصد حاصل شده که مطالبات در شمال کشور این مسئله با 
مشکل جدی مواجه شده چرا که فصل کاری در این مناطق 

محدود است و چرخ توسعه و پویایی کشور نمی چرخد.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: در مسائل اجرایی 
در قانون بودجه ۲۶۵ دستگاه در جدول شماره ۷ وظیفه دارند 
که طبق قانون گزارش عملکرد خود را به کمیسیون برنامه و 
بودجه ارائه کنند، از ۲۶۵ دستگاه اجرایی ۷۸ دستگاه گزارش 
کار  روند  این  با  است.  کم  بسیار  که  کردند  ارائه  را  خود 

نظارتی ما با مشکل جدی مواجه خواهد شد.
حاجی بابائی تاکید کرد: در بند »ز« تبصره ۱۹ قانون بودجه 
باید ایجاد  نیز آمده است که سامانه ای در زمینه مسائل مالی 
شود و قرارمان بر این است که پرداخت ها از طریق خزانه کل 
به صورت آنلاین انجام شود و تمام حساب های فرعی بسته 

شود تا ما با شفافیت به حساب ها رسیدگی کنیم.
بسیار  زمینه  این  در  نیز  برنامه  سازمان  کار  شد:  یادآور  وی 
فرعی  حساب های  ما  نفت  حوزه  در  ویژه  به  است  سخت 
بسیاری داریم که در بانک های مختلف ایجاد شده است. البته 
از این حساب ها بسته شود اخلال  عنوان شده که اگر برخی 

در اقتصاد کشور به وجود خواهد آمد.
»ه«  بند  به عملکرد  اشاره  با  بودجه  و  برنامه  رئیس کمیسیون 
بند ۱۴۴ حکم تکلیفی آورده شده  این  تبصره ۱۹، گفت: در 
 ۷۴ از  است.  شده  اقدام  آنها  از  مورد   ۲۵ فقط  امروز  تا  که 
انجام شده و ۲۵  نامه و دستورالعمل مجموعاً ۴۹ مورد  آئین 
مورد باقی مانده است.حاجی بابائی تصریح کرد: همچنین ۱۱ 
که  می شد  ایجاد  باید  بودجه  قانون  اساس  بر  جدید  سامانه 
ایجاد نشده و از همه مهم تر از ۳۱ همت بودجه ای که برای 
جهش مسکن باید در اختیار وزارتخانه مربوطه قرار می گرفت 
چیزی حدود ۲ همت تحقق پیدا کرده است.وی بابت اجرایی 
شدن ۲۶۷ هزار پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج از طریق 
اجرای تبصره ۱۶ تشکر کرد و گفت: در زمینه ودیعه مسکن 
و کالاهای ایرانی گزارش خاصی به ما نرسیده و از اینکه چه 
میزان تحقق یافتگی داریم اطلاعی در دست نیست. این میزان 
تحقق یافتگی نمی تواند ساخت یک میلیون مسکن در سال را 
محقق کند.رئیس کمیسیون برنامه و بودجه اضافه کرد: دولت 
فشار زیادی به خود آورد که از تنخواه استفاده نکند اما طبق 
تنخواه  همت   ۳۰ نفت  وزارت  شرکت های  از  ما  بررسی های 
در  که  است  این  من  خواهش  لذا  گرفته  قرار  استفاده  مورد 
بن  به  دولت  می رسد  نظر  به  که   ۱۴ تبصره  اجرای  خصوص 

بست رسیده اصلاح قانونی انجام پذیرد.

دخیل  و  اصلی  عوامل  عنوان  به  خارجی  اتباع  آفرینی  نقش 
در حادثه تروریستی شاهچراغ، بار دیگر ضرورت ساماندهی 
مهاجران غیرقانونی ساکن در ایران را به قانونگذاران متذکر 
و  بررسی  را  مهاجرت  ملی  سازمان  لایحه  فوریت  با  تا  شد 

تصویب نمایند. 
احمد  حرم حضرت  در  مرداد   ۲۲ شامگاه  تروریستی  حادثه 
ابن موسی شاهچراغ)ع( منجر به شهادت دو نفر از هموطنان 
و جراحت و مصدومیت هفت نفر شد؛ در این حادثه که یک 
تروریست تکفیری به نام رحمت الله نوروزف تبعه تاجیکستان 
عامل اصلی آن بود، سربازان گمنام امام زمان)عج( توانستند 
از  نفر  هشت  و  کشف  را  تروریست ها  امن  خانه  سرعت  به 
همه  که  کنند  دستگیر  را  این حادثه  با  مرتبط  مظنون  عناصر 

افراد بازداشت شده از اتباع خارجی هستند.
این برای دومین بار در یکسال گذشته بود که حرم سوم اهل 
مردم  خون  به  تروریستی  عملیات  یک  با  ایران  در  بیت)ع( 

بیگناه آغشته می شد.
در  دانشگاه  هیات علمی  علیپور عضو  عباس  ارتباط  این  در 
یادداشتی اختصاصی به ایرنا، به تشریح اهمیت نظارت بر اتباع 
از حوادث مشابه  برای جلوگیری  آنان  خارجی و ساماندهی 
پرداخت و خواستار آن شد که مجلس تصویب لایحه مربوط 
به تشکیل سازمان ملی مهاجرت را در اولویت خود قرار دهد.

در این یادداشت آمده است: مهاجرین و اتباع خارجی یکی 
از دلمشغولی های دولت ها در عصر حاضر به شمار می رود. 
کشورمان سالهاست که با این پدیده دست و پنجه نرم می کند. 
تهدیدات  از  کسی  گذشته  دهه  در  اگر  گفت  بتوان  شاید 
اتباع بیگانه سخنی به میان می آورد، برای جامعه و مسئولین 

باورپذیر نبود.
عنوان  به  ایران  در  غیرمجاز  اتباع  و  مهاجرین  به  گذشته  در 
یک مسئله جزیی نگریسته می شد و هیچگاه آن را در حد و 
قواره چالش و تهدید به حساب نمی آوردند. بر عکس هجوم 
بی رویه مهاجرین و اتباع خارجی در طی پنج سال گذشته نه 
تنها این پدیده را به یک چالش بلکه از نگاه متخصصین حوزه 

مهاجرت به یک ابرچالش تبدیل نموده است.
جدا از آثار و پیامدهای منفی ناشی از حضور لجام گسیخته 
در  چرا  که  آورد  می  بوجود  ذهن  در  را  سوال  این  آنها 
در  هوشمند  عقلانی،  مدیریت  یک  به  نتوانسته ایم  کشورمان 
منشاء  کنیم؟  پیدا  دست  خارجی  مهاجرین  و  اتباع  با  رابطه 
بی برنامگی ها کجاست؟ این همه سرگردانی در رابطه با نحوه 

مواجهه با اتباع خارجی در ایران به کجا بر می گردد؟
نمونه های کور تروریستی )ترور اول و دوم در مرقد شاهچراغ 
شیراز( ناشی از چیست؟ چرا باید چند تبعه غیرمجاز در ایران 

به راحتی به چنین جنایتی مبادرت ورزند؟
 چرا باید یک تبعه خارجی غیرمجاز از چنان آزادی برخوردار 
با در دست گرفتن اسلحه، امنیت ملی را با چالش  باشد که 
از  غیرمجاز  تبعه  یک  دیگر  کشورهای  در  آیا  سازد؟  روبرو 
چنین قدرت مانوری برخوردار است که با در دست گرفتن 
اسلحه در یک مکان مذهبی چندین بیگناه را به خاک و خون 

بکشاند.
باید گفت که مدیریت بر اتباع خارجی در ایران تا به امروز در 
حد حرف باقی مانده و به خدمات رسانی در مواردی همچون 
شده  محدود  گذرنامه  دادن  و  مهاجرتی  های  کارت  تمدید 
است. مدیریت بر اتباع در ایران تاکنون سنتی بوده و از فقدان 

پشتوانه های علمی رنج برده است و با وجود آنکه لزوم یک 
تغییر اساسی در این زمینه در کشور احساس می گردد، باید 
پرسید که چرا به رغم تاکیدات بالاترین سطوح حاکمیتی با 

ساماندهی امور اتباع در کشور مقاومت می شود.
نهاد  با تشکیل یک  ریشه لجاجت ها و برخوردهای سلیقه ای 
اتباع در ایران کجاست؟ چرا به  با  متولی پاسخگو در رابطه 
و  نهادها  برخی  باز  شده  صادر  دستورات  و  تاکیدات  رغم 
دستگاه ها مانع از تشکیل سازمان متولی اتباع خارجی در ایران 
می شود؟ چه کسی باید پاسخگوی چنین وضعیت آشفته ای از 
مهاجرین خارجی در ایران است. چرا به رغم درگیر شدن بیش 
از ۲۴ نهاد و سازمان در کشور نسبت به مهاجرین هیچ کس 

پاسخگوی وضعیت کنونی مهاجرین نیست؟
چرا با وجود تصویب کلیات سازمان ملی مهاجرت به عنوان 
نهاد فرادستی در امر مهاجرت و تاکید مجلس مبنی بر تصویب 
کنید  باور  خورد.  می  خاک  مجلس  در  هنوز  آن،  ماهه  سه 
نمایندگان  و  اینجاست و مجلس  دقیقا  اصلی کشور  اولویت 
باید با قید فوریت تشکیل چنین سازمانی را در اولویت برنامه 

های خود قرار دهند. 
این استاد دانشگاه در ادامه خطاب به نمایندگان مجلس نوشته 
اولویت  به  را  وزرا  معاونان  عزل  و  وزیران  استیضاح  است: 
چندم خود تنزل دهید و تا دست نجنبانید، شاهچراغ های دیگر 
در راه است. بیایید با تصویب یک سازمان فرادست پاسخگو 
اتباع خارجی غیر مجاز در  برای یک بار هم شده به چالش 

ایران پایان دهید.
کنار  را  ناپذیری ها  مسئولیت  بی برنامگی ها،  صدایی ها،  چند 
ملی  سطح  در  یکپارچه  و  هوشمند  مدیریت  یک  با  تا  بزنیم 
وضعیت اتباع خارجی در ایران را سروسامان بخشیم. می توان 
با طراحی یک برنامه جامع راهبردی در قالب تشکیل سازمان 
ملی مهاجرت تهدیدات ناشی از این حوزه را در کشور دور 

ساخت. 
امروزه ترور کور توسط یک تبعه خارجی غیر مجاز در شیراز 
بر وضعیت روحی و روانی جامعه وارد ساخته  آثار مخربی 
است. به عنوان یک هشدار به مسئولان و نمایندگان مجلس، 
ساماندهی، هوشمندسازی و مدیریت بر اتباع خارجی را در 

دستور کار خود قرار دهند.
تا دیر نشده دست از تعصب های فردی و سازمانی برداشته 
و با تصویب سازمان ملی مهاجرت در وزارت کشور زمینه را 
برای برنامه ریزی و هوشمندسازی مدیریتی بر مهاجرین فراهم 

سازیم. باور کنید فردا و فرداها دیر است.

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: ان شاءالله 
به زودی استیضاح وزیر کشور از دستور کار مجلس شورای 

اسلامی خارج می شود. 
احمد نادری در توضیح آخرین وضعیت استیضاح وزیر کشور 
با حضور  آینده جلسه ای  هفته  شنبه  این شده  بر  قرار  گفت: 
باقی مانده  و  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  آقای 
نمایندگان متقاضی استیضاح برگزار شود تا مشکلات حل و 

فصل شود.
کشور  وزیر  استیضاح  روند  اساس  این  بر  کرد:  اظهار  وی 
متوقف شده و ان شاءالله به زودی از دستور کار مجلس شورای 

اسلامی خارج می شود.

با  املش  خبرنگاران  از  تجلیل  مراسم  در  منش  آریا  بهرام 
تبریک روز خبرنگار گفت: خبرنگاران زبان گویای مردم و 
پل ارتباطی مسئولان با مردم هستند لذا رعایت اخلاق رسانه 
ای از اولویت کار خبرنگاران است البته همیشه انتظار تعریف 
و تمجید از شما نداریم نقد باید منصفانه باشد قبل از اطلاع 
رسانی ، با مسئولان جهت صحت و سقم مطالب مشورت کنید 
البته برخی از خبرنگاران این کار را میکنند شاید دلیل قانع 
کننده ای داشته باشد در صورت عدم دلیل ، میتوانید اطلاع 
موضعی  تواند  نمی  هیچکس  لذا  نمایید  ونقد  کنید  رسانی 
علیه خبرنگاران بگیرد هیچگاه ادعایی نداشته و نداریم هیچ 
صورت  هایی  کوتاهی  البته  نیست  کامل  مدیری  و  مسئول 

میگیرد ما منکر نیستیم.
باعث  مسئولان  رساندن  یاری  با  خبرنگاران   : افزود  او 
به  مکلف  شهرداری  پرسنل  همه  شد  آنان خواهند  موفقیت 
رویت  در صورت  شهردار  یا  عمران  واحد  به  گزارش  ارائه 
نواقص و کاستی ها در شهر هستند تاکید میکنم خبر نگاران 
نقش بسزایی دارند متاسفانه بدلیل کاهش میزان مطالعه مردم 
پس  است  مردمی  اطلاعات  دریافت  محل  مجازی  فضای   ،

اخبار درست باید در فضای مجازی منتشر شود.

مردمی  نهادی  شهرداری  کرد:  نشان  خاطر  املش  شهردار 
با نقد سازنده  است که حاصل در امدش هزینه شهر میشود 
، باعث  و اطلاع رسانی بی قصد و غرض در فضای مجازی 

امیدواری مردم و اعتمادشان به مسئولان شویم.

دکتر آریامنش شهردار املش؛ 
خبرنگاران با یاری رساندن مسئولان باعث موفقیت آنان خواهند شد
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